

အမျက် 'ဒေါသ' ကိုစွန့်ရှာ၏။ မာနကို ပယ်ရာ၏။ သံယောဇဉ်မှန်သမျှကို ကျော်လွန်ရာ၏။ နာမိရုပ်၌ မငြိတွယ် မကြောင့်ကြသူထံသို့ ဆင်းရဲဒုက္ခတို့သည် မကျရောက်ကုန်။

ကောဝေဂ်(ဓမ္မပဒ-၂၂၁)

၁၃၈၅ ခုနှစ်၊ ပြာသိုလဆန်း ၄ ရက်

၂၀၂၄ ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီ ၁၄ ရက်၊ တနင်္ဂနွေနေ့

အတွဲ (၆၃)၊ အမှတ်(၁၀၆)

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ၏ ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ် (၅) ရပ်

- ၁။ လွတ်လပ်ပြီးတရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ အောင်မြင်စွာ ကျင်းပနိုင်ရေး ပြည်ထောင်စုတစ်ဝန်းလုံး တည်ငြိမ်အေးချမ်း၍ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး အပြည့်အဝရရှိလာအောင် အလေးထားဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၂။ တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံးနှင့် အကျိုးဝင်သော စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးကို အခြေခံသည့် ကုန်ထုတ်လုပ်ငန်းများအားဖြင့်တင်၍ နိုင်ငံစီးပွားဖြင့်မားရေးနှင့် ပြည်သူ့လူထုတစ်ရပ်လုံး၏ လူမှုစီးပွားဘဝမြှင့်တင်ရေး ဆက်လက်ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၃။ နိုင်ငံတော်၏ ပကတိအနှစ်သာရဖြစ်သော ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် ရရှိထားသည့် ပြည်တွင်း ငြိမ်းချမ်းရေးရလဒ်များ တည်ငြိမ်မှုရှိစေရေးအတွက် (NCA) ပါ သဘောတူညီချက်များ အတိုင်း ဖြစ်နိုင်သမျှ အလေးထားလုပ်ဆောင်သွားမည်။
- ၄။ စစ်မှန်စည်းကမ်းပြည့်ဝသည့် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ် နိုင်ငံမစေရေးနှင့် ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကိုအခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုတည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များကို အရှိန်အဟုန်ဖြင့် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၅။ ဆန္ဒမဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူအားလုံး၏ အခွင့်အရေးများ နှစ်နာမူမရှိစေရေးနှင့် နည်းလမ်းကျန် မှန်ကန်မှုရှိသည့် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲတစ်ရပ်ဖြစ်စေရေး ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ အရေးပေါ်ကာလဆိုင်ရာ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ခြင်းတို့ပြီးစီးပါက လွတ်လပ်ပြီး တရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ ကျင်းပ၍ ထွက်ပေါ်လာသည့် အစိုးရအား နိုင်ငံတော်တာဝန်လွှဲအပ်နိုင်ရေး ဆက်လက်ဆောင်ရွက် သွားမည်။

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် ရန်ကုန်အနောက်ပိုင်း နည်းပညာတက္ကသိုလ်နှင့် ရန်ကုန်အနောက်ပိုင်းတက္ကသိုလ်တို့သို့ သွားရောက်ကြည့်ရှုစစ်ဆေး

အဆောက်အဦများ တည်ဆောက်ရာတွင် သတ်မှတ်ထားသည့်ဘဏ္ဍာရေးနှစ်အတွင်း ပြီးစီးနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်ရန်လိုကြောင်း မှကြား



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် ရန်ကုန်အနောက်ပိုင်း နည်းပညာတက္ကသိုလ်အတွင်း သုံးထပ်စာသင်ဆောင်သစ် တည်ဆောက်နေမှုအခြေအနေ များကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးစဉ်။

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၁၃

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် သည် ခရီးစဉ်တွင် လိုက်ပါလာသည့်အဖွဲ့ဝင်များလိုက်ပါ၍ ယနေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး လှိုင်သာယာမြို့နယ်ရှိ ရန်ကုန်အနောက်ပိုင်း နည်းပညာတက္ကသိုလ်နှင့် ထန်းတပင်မြို့နယ်ရှိ ရန်ကုန်အနောက် ပိုင်း တက္ကသိုလ်တို့သို့ သွားရောက်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။

စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁ *

“ ကျောင်းအဆောက်အဦများ တည်ဆောက်ရာတွင် လိုအပ်သည့်အဆောက်အဦ ကို တက္ကသိုလ်အင်္ဂါရပ်နှင့်ကိုက်ညီစွာတည်ဆောက်နိုင်ရေး ကြိုတင် Plan ရေးဆွဲဆောင်ရွက်ရန်လို ”

ယနေ့ ၀၇ ၀၇ ရာ

မွမ်ဘိုင်းမြို့၌ အိန္ဒိယနိုင်ငံ၏ အရှည်ဆုံး ပင်လယ်ကူးတံတား ဖွင့်လှစ်



အေဒီ ၁၂ ရာစုမှ ကျောက်ဆစ်လက်ရာ မယ်တော်မာယာ ဗွားတော်မူခန်းပုံကို ပုဂံရှေးဟောင်းသုတေသနပြုတိုက်၌ လေ့လာနိုင်

သာယာသည့် မြို့ပြတည်ဆောက်

မြန်မာနိုင်ငံ၏ စီးပွားရေးမြို့တော်ဖြစ်သော ရန်ကုန်မြို့၏ ပတ်ဝန်းကျင်တွင် ၁၉၈၈ ခုနှစ် နောက်ပိုင်း အချိန်မြို့သစ်များ ပေါ်ပေါက်လာသည့်အနက် လှိုင်သာယာမြို့နယ်လည်း အပါအဝင် ဖြစ်သည်။ ဒဂုံမြို့သစ်တောင်ပိုင်း၊ မြောက်ပိုင်း၊ အရှေ့ပိုင်း၊ ဆိပ်ကမ်း စသည့်မြို့နယ်များ၊ လှိုင်သာယာ၊ ရွှေပြည်သာမြို့နယ်များနှင့်အတူ စက်မှုဇုန်များ၊ စက်ရုံအလုပ်ရုံ အလုပ်အကိုင် အခွင့်အလမ်းများစွာ ပေါ်ပေါက်လာခြင်းကြောင့် အနယ်နယ်အရပ်ရပ်မှ ပြောင်းရွှေ့ဝင်ရောက်လာကြရာ မြို့သစ်များတွင် တရားဝင်ရော၊ တရားမဝင်ပါ နေထိုင်ကြသူများ လူဦးရေတိုးတက်များပြားလာသည်။

၂၀၀၈ ခုနှစ် နာဂစ်မုန်တိုင်းတိုက်ခတ်မှုအပြီးတွင် ရောဝတီတိုင်းဒေသကြီးရှိ မုန်တိုင်းဒဏ်ခံရသည့် မြို့ရွာဒေသများမှ လူဦးရေအမြောက်အမြား ရွှေ့ပြောင်းခဲ့ကြရာ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများစွာရှိသည့် လှိုင်သာယာသို့ အများစု ဝင်ရောက်နေထိုင်ခဲ့ကြသည်။ လှိုင်သာယာကို စတင်တည်ထောင်ခဲ့စဉ်က လှိုင်မြစ်၏ အနောက်ဘက်ကမ်းတွင် တည်ရှိနေခြင်းဖြစ်ပြီး မြစ်ကူးတံတားများဖြင့် ရန်ကုန်ဘက်ခြမ်းသို့ ဆက်သွယ်သွားလာနိုင်သည်။ ရန်ကုန်မြို့တွင်းမှ ကျူးကျော်အိမ်ရာများ၊ သာသနာ့ကမ္ဘေများတွင် ဝင်ရောက်နေထိုင်သူများ စသည်တို့ကို မြို့သစ်များသို့ ပြောင်းရွှေ့နေရာချပေးခဲ့ရာတွင် မြို့ပြတစ်ခုအနေဖြင့် အားနည်းချက်များစွာ ရှိခဲ့သည်။ ထို့အပြင် ကျူးကျော်ဝင်ရောက်နေထိုင်သူများက လမ်းမကြီးများအထိ စည်းကမ်းမဲ့နေရာယူလာသည့်အခါ မြို့ပြပုံစံပါ ပျက်ယွင်းသွားခဲ့ရသည်။

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် လှိုင်သာယာမြို့၊ မြို့ပြဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး တာဝန်ရှိသူများနှင့် တွေ့ဆုံဆွေးနွေးရာတွင် “၂၀၂၁-၂၀၂၂ ခုနှစ်တွင် မိမိတို့အနေဖြင့် လှိုင်သာယာမြို့နယ်အတွင်း ရှိ တရားမဝင်နေထိုင်သူများအား ဥပဒေနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ပြီး မြို့သာယာလှပရေးနှင့် စနစ်ကျနမူရုံစေရေးကို အလေးပေးဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း၊ မြို့နယ်အတွင်း ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေးကဏ္ဍများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက်လည်း ဆောင်ရွက်သွားရန်လိုကြောင်း၊ တရားမဝင်ကျူးကျော်နေထိုင်သူများ မရှိစေရေး၊ ဥပဒေနှင့်အညီ ဖြစ်စေရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးတို့ကို စီမံဆောင်ရွက်ပေးသွားရန်လိုကြောင်း” ထည့်သွင်းပြောကြားခဲ့သည်။

ထို့အပြင် မြို့ပြနှင့် အိမ်ရာစီမံကိန်းများ စနစ်တကျဆောင်ရွက်ရန် မြို့ပြသန့်ရှင်းသာယာလှပရေး ဆောင်ရွက်ရန် စီမံကိန်းများ တည်ဆောက်ရာတွင် လယ်ယာစိုက်ပျိုးမြေများ မထိခိုက်ရန်၊ အဆင့်မီဈေးများ၊ Shopping Mall များ စနစ်တကျတည်ဆောက်ရန် မြို့နေလူထု လူနေမှုအဆင့်မြင့်မားရေး ပတ်ဝန်းကျင်ကောင်းဖော်ဆောင်ပေးရန် ကျောင်းများကောင်းမွန်ရန်၊ ရုပ်ကွက်အလိုက် အခြေခံပညာကျောင်းများရှိရန်နှင့် အားကစားကွင်းများ တည်ရှိရန် စသည်ဖြင့် မြို့ပြတစ်ခုရေရှည်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုအတွက် စီမံကိန်းများရေးဆွဲ၍ ဆောင်ရွက်ရန်လည်း မှာကြားခဲ့သည်။

ရန်ကုန်သည် မြန်မာနိုင်ငံတွင် လူဦးရေအထူထပ်ဆုံး၊ အသိပညာဆုံးဖြစ်ပြီး ဆက်လက်၍လည်း ဝင်ရောက်နေထိုင်လာမှုများ ရှိနေသည်။ ယာဉ်စီးရေကလည်း တိုးပွားလာလျက်ရှိရာ ယာဉ်ကြော ကျပ်တည်းမှု၊ ကားရပ်နားရန်နေရာရှားပါးမှု ပြဿနာများ ကြုံတွေ့နေရသည်။ မိုးရာသီတွင် ရေစီးရေလာပြဿနာများ၊ အမှိုက်စွန့်ပစ်မှုပြဿနာများ၊ စွမ်းအင်နှင့် ရေ/သန့်ရှင်းရေး စသည်တို့ အပါအဝင် နေရာထိုင်ခင်းလိုအပ်ချက်များ စသည်ဖြင့် ကြီးထွားလာနေသည့် မြို့ကြီးနှင့်အတူ မြို့ပြဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုများကလည်း လိုက်ပါကြီးထွားလျက်ရှိနေသည်။ ယင်းပြဿနာများကို ဖြေရှင်းနိုင်ရန်မှာ နိုင်ငံ၏ စီးပွားရေးကောင်းမွန်မှုနှင့် မြို့ပြပြည်သူလူထု၏ စည်းကမ်းရှိမှု၊ တာဝန်ရှိအဖွဲ့အစည်းများ၏ စီမံခန့်ခွဲမှုကောင်းမွန်မှုနှင့် တာဝန်ယူမှုရှိမှုတို့က အဓိကလိုအပ်ချက်များပင်ဖြစ်ရာ ကိုယ်စီတာဝန်ယူမှုပြုမိမိ မြို့ပြသာယာလှပနိုင်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း။ ။

ရောဝတီတံတား(မကွေး) ရေလမ်း ပြောင်းလဲမည်

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၁၃

ရောဝတီတံတား(မကွေး) ရေလမ်းတွင် ရေယာဉ်များ ဖြတ်သန်းသွားလာရန် အစုန်ရေလမ်းကြောင်းကို ရေလယ်တိုင်အမှတ်(၁၇)နှင့် (၁၈) အကြားမှလည်းကောင်း၊ အဆန်ရေလမ်းကြောင်းကို ရေလယ်တိုင်အမှတ် (၁၆)နှင့် (၁၇)အကြားမှလည်းကောင်း သတ်မှတ်ပေးထားသည်။ ယခုအခါ တံတားဦးစီးဌာနမှ မြစ်ကြမ်းပြင် ထိန်းသိမ်းရေး လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်သောကြောင့် တံတားရေလမ်းကြောင်းကို ၂၀၂၄ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၁၅ ရက်မှစ၍ အစုန်၊ အဆန် ရေလမ်းအဖြစ် ရေလယ်တိုင် အမှတ်(၁၇)နှင့် (၁၈)အကြားမှ ပြောင်းလဲရွှေ့လှစ်မည် ဖြစ်သည်။

ပြောင်းလဲမည့် ရေလမ်းကြောင်း၏ ကင်းလွတ်အကျယ်မှာ စီတာဝန်ရှိပြီး ကင်းလွတ်အမြင့်မှာ အမြင့်ဆုံး ရေမျက်နှာပြင်အထက် ၁၇ မီတာရှိသည်။ ရေယာဉ်များ ဖြတ်သန်းရမည့် ဝင်ပေါက်တွင်

နေ့အခါ အစိမ်းရောင်ကြိတ်အမှတ်အသားပြသ၍ ညအခါ မီးစိမ်းထွန်းပြသထားပါမည်။ မဝင်ရမည့် ရေလမ်းတွင် နေ့အခါ အနီရောင်ကြိတ်ခြေခတ်အမှတ်အသားပြသ၍ ညအခါ မီးနီထွန်းပြသထားမည်။ တံတားတိုင်များ၏ အောက်ခြေပိုင်တိုင် အုတ်ခုံမှာ ရေလယ်တိုင်များ၏ တစ်ဖက်တစ်ချက်တွင် ၁၅ ပေခန့် ထိုးထွက်နေသဖြင့် ရေယာဉ်များ ရေလယ်တိုင်နှစ်တိုင်အကြားမှ ယှဉ်ပြိုင်ခတ်မောင်းခြင်း မပြုရန်နှင့် တွဲတွဲနီးရေယာဉ်များ တစ်တွဲချင်းသာ ချိတ်ဆွဲဖြတ်သန်းကြရန်အပြင် အစုန်ဦးစားပေး၍ ဝင်ပေါက်သို့ ချဉ်းကပ်ရာတွင် လုံလောက်သော အကွာအဝေးမှ ချဉ်းကပ်လမ်းကြောင်းမှန်ဖြင့် ထိန်းသိမ်းခတ်မောင်းကြရန် ရေအောင်းအဖြစ်နှင့် မြစ်ချောင်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနမှ ရေလမ်းသတ်ပေး နှိုးဆော်ချက်ထုတ်ပြန်ထားကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

တောင်ကိုရီးယားရှိ တက္ကသိုလ်တစ်ခုတွင် တက်ခွင့်ရရှိပြီး ကျောင်းလခနှင့်နေထိုင်စရိတ် အခက်အခဲရှိသည့် မြန်မာနိုင်ငံသား ကျောင်းသား ကျောင်းသူ နှစ်ဦးအတွက် Scholarship

Students for the 1st Semester, 2024 ပညာသင်ဆု ပေးအပ်မည်

ရန်ကုန် ဇန်နဝါရီ ၁၃ ကိုရီးယား သမ္မတနိုင်ငံရှိ တက္ကသိုလ်တစ်ခုခုတွင် ဘွဲ့ကြို၊ မဟာဘွဲ့နှင့်ပါရဂူဘွဲ့ (ကိုရီးယားဘာသာစကား သင်တန်းမပါ) တက်ရောက်ခွင့် ရရှိထားပြီး ကျောင်းလခနှင့် နေထိုင်စရိတ် အခက်အခဲရှိသည့် မြန်မာနိုင်ငံသား ကျောင်းသား ကျောင်းသူ နှစ်ဦးအတွက် Wojung Education and Culture Foundation မှ Scholarship Students for the 1st Semester, 2024 ပညာ

သင်ဆုကို စိစစ်ရွေးချယ် ပေးအပ်မည်ဖြစ်၍ လျှောက်ထားနိုင်ကြောင်း ကိုရီးယားသမ္မတနိုင်ငံ ဆိုင်ရာ မြန်မာသံရုံးက အသိပေးထားသည်။ သတ်မှတ်အရည်အချင်းနှင့် ကိုက်ညီသော လျှောက်ထားလိုသူများသည် စာရွက်စာတမ်း/ အထောက်အထားတို့ကို ပြည့်စုံစွာဖြည့်စွက်၍ ၂၀၂၄ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၁၉ ရက် ညနေ ၄ နာရီနေ့အထိ ထား၍ Myanmar Embassy, Hannam-daero 28-gil 12,

Yongsan-gu, Seoul, 04418 သို့ လူကိုယ်တိုင်လာရောက်၍ လည်းကောင်း၊ စာတိုက်မှတစ်ဆင့် သတ်မှတ်ချိန်အထိ အရောင်းပေးပို့၍ လည်းကောင်း၊ သံရုံး emailဖြစ်သည့် scholarinseoul@gmail.com သို့ ပေးပို့၍သော်လည်းကောင်း လျှောက်ထားနိုင်ကြောင်း အသိပေးထားသည်။ အဆိုပါပညာသင်ဆုကို ယခင်နှစ်များက လက်ခံရရှိပြီးသူ ကျောင်းသားများ ထပ်မံလျှောက်ထားခြင်း မပြုရန်

လည်း အသိပေးထားသည်။ မြန်မာသံရုံး ဆိုးလ်မြို့မှ လက်ခံရရှိသော လျှောက်လွှာများအားလုံးကို စုစည်း၍ Wojung Education and Culture Foundation ရုံးခန်းသို့ ၂၀၂၄ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၂၄ ရက်တွင် နောက်ဆုံးထားပေးပို့သွားရန် ရှိသဖြင့် သတ်မှတ်ထားသည့် ၂၀၂၄ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၁၉ ရက်အထိ သံရုံးသို့ အရောက်ပေးပို့ရန်လည်း ပါရှိသည်။ သတ်မှတ်ရက်ထက် ကျော်လွန်ပြီးမှ ရောက်ရှိလာသည့် လျှောက်လွှာများအား လက်ခံစဉ်းစားပေးမည် မဟုတ်ကြောင်း ဆိုးလ်မြို့ မြန်မာသံရုံးက ကြိုတင်အသိပေးထားသည်။ MT

မြန်မာ့ပင်လယ်ပြင် အခြေအနေ

နေပြည်တော်၊ ဇန်နဝါရီ ၁၃

နေပြည်တော်၊ ရန်ကုန်မြို့နှင့် မန္တလေးမြို့တို့အနီးတစ်ဝိုက်တွင် ယနေ့ အများအားဖြင့် သာယာမည်။ မနက်ဖြန်အတွက်ခန့်မှန်းချက်မှာ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး၊ ရမ်းပြည်နယ်နှင့် ချင်းပြည်နယ်တို့တွင် ညအပူချိန်များ အနည်းငယ် လျော့နည်းနိုင်သည်။ မြန်မာ့ပင်လယ်ပြင်အခြေအနေမှာ လှိုင်းအနည်းငယ်မှ လှိုင်းအသင့်အတင့်ရှိမည်။ လှိုင်းအမြင့်မှာ မြန်မာ့ကမ်းရိုးတန်းတစ်လျှောက်နှင့် ကမ်းလွန်ပင်လယ်ပြင်တို့တွင် သုံးပေမှ ခြောက်ပေခန့် ရှိနိုင်သည်။

မိုး/လေ

Fuel (လက်ကားဈေးနှုန်း)	ရန်ကုန်	မန္တလေး	ရေပြည်နယ်	ပဲခူး	မကွေး	တောင်ငူ	ညောင်	ပုသိမ်	ပြင်ဦးလွင်	မကွေး	တောင်	ဆင်သွယ်	တနင်္သာရီ	တောင်	မန္တလေး
92 Ron	၂၅၀	၂၅၀	၂၅၀	၂၅၀	၂၅၀	၂၅၀	၂၅၀	၂၅၀	၂၅၀	၂၅၀	၂၅၀	၂၅၀	၂၅၀	၂၅၀	၂၅၀
95 Ron	၂၅၀	၂၅၀	၂၅၀	၂၅၀	၂၅၀	၂၅၀	၂၅၀	၂၅၀	၂၅၀	၂၅၀	၂၅၀	၂၅၀	၂၅၀	၂၅၀	၂၅၀
HSD (500 ppm)	၂၅၀	၂၅၀	၂၅၀	၂၅၀	၂၅၀	၂၅၀	၂၅၀	၂၅၀	၂၅၀	၂၅၀	၂၅၀	၂၅၀	၂၅၀	၂၅၀	၂၅၀
HSD (50 ppm)	၂၅၀	၂၅၀	၂၅၀	၂၅၀	၂၅၀	၂၅၀	၂၅၀	၂၅၀	၂၅၀	၂၅၀	၂၅၀	၂၅၀	၂၅၀	၂၅၀	၂၅၀
HSD (10 ppm)	၂၅၀	၂၅၀	၂၅၀	၂၅၀	၂၅၀	၂၅၀	၂၅၀	၂၅၀	၂၅၀	၂၅၀	၂၅၀	၂၅၀	၂၅၀	၂၅၀	၂၅၀

Fuel (လက်ကားဈေးနှုန်း)	ရန်ကုန်	မန္တလေး
92 Ron	၂၃၉၇	၂၄၇၈
95 Ron	၂၅၀၄	၂၅၈၇
HSD (500 ppm)	၂၄၄၅	၂၃၉၉
HSD (50 ppm)	၂၃၁၃	၂၃၈၉
HSD (10 ppm)	၂၃၂၁	၂၃၉၇

ကွပ်/လီတာ မှတ်ချက်။ (၁) MOPS ဈေးနှုန်းပေါ်တွင် အခြေခံတွက်ချက်ထားခြင်း ဖြစ်ပါသည်။ (၂) သုံးစွဲသူ မိဘပြည်သူများအနေဖြင့် စက်သုံးဆီများ ဝယ်ယူသုံးစွဲရာတွင် ကျေနပ်မှုမရှိပါက ကော်မတီ၏ အောက်ဖော်ပြပါ ဖုန်းနံပါတ်များသို့ လုံခြုံစိတ်ချစွာဖြင့် သတင်းပေးတိုင်ကြားနိုင်ပါကြောင်း အသိပေးအပ်ပါသည်။

၀၆၇- ၄၁၁၃၇၃၊ ၀၉-၂၅၄၅၂၅၄၇၇
၀၆၇- ၄၁၁၂၈၂၊ ၀၉-၇၇၂၂၉၃၉၂

စက်သုံးဆီတင်သွင်းသိုလှောင်ဖြန့်ဖြူးခြင်းလုပ်ငန်းကြီးကြပ်ရေးကော်မတီ

* ရှေ့ဖွံ့ဖြိုးမှု

ရန်ကုန်အနောက်ပိုင်း နည်းပညာတက္ကသိုလ် ဦးစွာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် အဖွဲ့ဝင်များသည် ရန်ကုန်အနောက်ပိုင်း နည်းပညာတက္ကသိုလ်သို့ ရောက်ရှိကြရာ သိပ္ပံနှင့် နည်းပညာဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာမျိုးသိန်းကျော်၊ ရန်ကုန်အနောက်ပိုင်း နည်းပညာတက္ကသိုလ် ပါမောက္ခချုပ် ဒေါက်တာကြည်စိုးနှင့် ဆရာ ဆရာမများက ကြိုဆိုနှုတ်ဆက်ကြသည်။

ထို့နောက် တက္ကသိုလ်ရှိ COMMUNITY CENTRE ခန်းမဆောင်၌ သိပ္ပံနှင့် နည်းပညာဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက ဝန်ကြီးဌာန၏ မျှော်မှန်းချက်နှင့် ရည်မှန်းချက်များ၊ ဦးစီးဌာနများ ဖွဲ့စည်းထားရှိမှု၊ အဆင့်မြင့်သိပ္ပံနှင့် နည်းပညာဦးစီးဌာနရှိ နည်းပညာတက္ကသိုလ်နှင့် ကွန်ပျူတာတက္ကသိုလ်များ ဖွင့်လှစ်ထားရှိမှု၊ လက်ရှိ နည်းပညာတက္ကသိုလ်များနှင့် ကွန်ပျူတာတက္ကသိုလ်များ၏ အခြေအနေအခြေအနေဆန်းစစ်ချက်များနှင့် ပိုမိုကျယ်ပြန့်သည့် သင်ကြားသင်ယူမှုနယ်ပယ်များ ထည့်သွင်းဆောင်ရွက်နိုင်သော Polytechnic University များ တည်ထောင်နိုင်ရေး ဆောင်ရွက်လျက်ရှိမှု အခြေအနေများကို လည်းကောင်း၊ ပါမောက္ခချုပ် ဒေါက်တာကြည်စိုးက တက္ကသိုလ်၏ တည်နေရာနှင့် သမိုင်းအကျဉ်း၊ ဘာသာရပ်အလိုက် ကျောင်းသားကျောင်းသူများ တက်ရောက်ပညာသင်ကြားလျက်ရှိမှု၊ ဘာသာရပ်အလိုက် သင်ကြားရေးဝန်ထမ်းများနှင့် စီမံခန့်ခွဲရေးအဖွဲ့အစည်းများ၊ စာသင်ဆောင်များ၊ အလုပ်ရုံများနှင့် စာသင်ခန်းများ တည်ဆောက်ထားရှိမှုနှင့် ထပ်မံတည်ဆောက်လျက်ရှိမှု၊ စာကြည့်တိုက်၊ အားကစားရုံနှင့်အားကစားကွင်းများ၊ ကျောင်းသားကျောင်းသူများ၏ အိပ်ဆောင်များ တည်ဆောက်ထားရှိမှု၊ နယ်ပယ်ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအား အိပ်ဆောင်များ၌ နေရာချထားပေးမှုများကို လည်းကောင်း၊ တာဝန်ရှိသူတစ်ဦးက တက္ကသိုလ်အတွင်း အဆောက်အဦများ ထပ်မံတည်ဆောက်လျက်ရှိသည့်အခြေအနေများကို လည်းကောင်း ရှင်းလင်းတင်ပြကြသည်။

ရှင်းလင်းတင်ပြမှုများ အပေါ် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်က ကျောင်းအဆောက်အဦများ တည်ဆောက်ရာတွင် လိုအပ်သည့် အဆောက်အဦကို တက္ကသိုလ်အင်္ဂါရပ်နှင့်ကိုက်ညီစွာ တည်ဆောက်နိုင်ရေး ကြိုတင် Plan ရေးဆွဲဆောင်ရွက်ရန် လိုကြောင်း၊



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် ရန်ကုန်အနောက်ပိုင်း နည်းပညာတက္ကသိုလ်မှ ဆရာ ဆရာမများအား တွေ့ဆုံ၍ ပညာရေးကဏ္ဍဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဆွေးနွေးပြောကြားစဉ်။

▼ တက္ကသိုလ်ကောလိပ်များကို အဆင့်မြင့်တင်ပေးခြင်းသည် အနာဂတ်အတွက် သက်ဆိုင်ရာဘာသာရပ်အလိုက် ကျွမ်းကျင်သည့်ပညာရှင်များ မွေးထုတ်ပေးခြင်းပင်ဖြစ်။ ဆရာ ဆရာမများအနေဖြင့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ အမှန်တကယ်ပညာတတ်မြောက်မှုရှိစေရေး သင်ကြားပေးရန်လိုပြီး အမှန်တကယ်ထူးချွန်သူများကိုသာ တစ်ဆင့်မြင့်ပညာရပ်များ ဆက်လက်သင်ယူနိုင်ရေး စိစစ်ဆောင်ရွက်သွားရန်လို

အဆောက်အဦများ တည်ဆောက်ရာတွင် သတ်မှတ်ထားသည့် ဘဏ္ဍာရေးနှစ်အတွင်း ပြီးစီးနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်ရန်လိုကြောင်း ဖြည့်စွက်မှာကြားသည်။ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်က ပညာရေးကဏ္ဍဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် လိုအပ်သည့်များ ဆက်လက်ဆွေးနွေးပြောကြားရာတွင် တက္ကသိုလ်များ၊ ကောလိပ်များသည် အင်္ဂါရပ်နှင့် ကိုက်ညီရမည်ဖြစ်ပြီး အဆင့်မီရန် လိုကြောင်း၊ ယခင်က အဆင့်မြင့်ပညာရပ်များကို ရန်ကုန်မြို့၌သာ လာရောက်သင်ယူခဲ့ရပြီး အဆင့်မြင့်ပညာသင် တက္ကသိုလ်များ နိုင်ငံအဝန်း၌ အရေအတွက်နည်းပါးခဲ့ကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် မိမိတို့နိုင်ငံနှင့် ကိုက်ညီသည့်ပညာရပ်များကို သင်ကြားပေးနိုင်သည့်တက္ကသိုလ်များဖြစ်ပေါ်လာရေး စဉ်းစားဆောင်ရွက်ခဲ့ကြပြီး တက္ကသိုလ်ပညာရပ်များကို မိမိတို့ဒေသများ၌ သင်ကြားနိုင်ရန်အတွက် အထူးဒေသဇုန် ၁၄ ခု၌ တက္ကသိုလ်များ ဖွင့်လှစ်ပေးခဲ့ကြောင်း၊ သို့သော် အချို့တက္ကသိုလ်များ၌ ပညာသင်ကြားမှုများ နည်းပါးသည်ကို တွေ့ရသဖြင့် မိမိတို့နိုင်ငံအတွက် အဓိကလိုအပ်သည့် ဘာသာရပ်များနှင့် မဖြစ်မနေသင်ကြားရမည့် ဘာသာရပ်များကို ဦးစားပေး

သင်ကြားပေးနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း၊ မိမိအနေဖြင့် ကွန်ပျူတာတက္ကသိုလ်နှင့် နည်းပညာတက္ကသိုလ်များကို ပိုမိုကျယ်ပြန့်သည့် သင်ကြားသင်ယူမှု နယ်ပယ်များ ထည့်သွင်းဆောင်ရွက်နိုင်သော Polytechnic University များအဖြစ် ဆောင်ရွက်နိုင်ရေး ဆွေးနွေးဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း၊ နိုင်ငံတော်၏ ပညာရေးလိုအပ်ချက်ကို ဖြည့်ဆည်းပေးနိုင်ရန်

အတွက် ပညာရှင်များနှင့်ဆွေးနွေးဆောင်ရွက်သွားရမည် ဖြစ်ကြောင်း။ မိမိတို့နိုင်ငံသည် စိုက်ပျိုးရေးနှင့်မွေးမြူရေးကို အဓိကဆောင်ရွက်သည့် နိုင်ငံဖြစ်သော်လည်း စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးပညာရှင်များ မွေးထုတ်ပေးနိုင်သည့် တက္ကသိုလ်နည်းပါးကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေး ကျောင်းများ ဖွင့်လှစ်နိုင်ရေး တာဝန်ရှိသူများနှင့်

ဆွေးနွေးဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း၊ အလားတူ စက်မှုနည်းပညာများ ဖွံ့ဖြိုးရေးအတွက်လည်း နည်းပညာကျောင်းများကို ဖွင့်လှစ်ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း၊ စိုက်ပျိုးရေးမှထွက်ရှိသည့် ထွက်ကုန်များကို အခြေခံ၍ စက်မှုပိုင်းဆိုင်ရာများအသုံးပြုပြီး ကုန်ထုတ်လုပ်မှုများကို ဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း။

သင်ကြား အောင်မြင်ပြီးသူများ အနေဖြင့် လုပ်ငန်းခွင်ကျွမ်းကျင်မှုများရှိရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် လိုအပ်သည့်သင်ထောက်ကူမှုနည်းများနှင့် အဆောက်အဦများကို ဖြည့်ဆည်း ဆောင်ရွက်ပေးနေခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ တက္ကသိုလ်ကောလိပ်များကို အဆင့်မြင့်တင်ပေးခြင်းသည် အနာဂတ်အတွက် သက်ဆိုင်ရာဘာသာရပ်အလိုက် ကျွမ်းကျင်သည့် ပညာရှင်များ မွေးထုတ်ပေးခြင်းပင်ဖြစ်ကြောင်း၊ ဆရာ ဆရာမများ အနေဖြင့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ အမှန်တကယ်ပညာတတ်မြောက်မှုရှိစေရေး သင်ကြားပေးရန်လိုပြီး အမှန်တကယ်ထူးချွန်သူများကိုသာ တစ်ဆင့်မြင့်ပညာရပ်များ ဆက်လက်သင်ယူနိုင်ရေး စိစစ်ဆောင်ရွက်သွားရန် လိုကြောင်း၊

စာမျက်နှာ ၄ သို့



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် ရန်ကုန်အနောက်ပိုင်း နည်းပညာတက္ကသိုလ်အတွင်း သုံးထပ်စာသင်ဆောင်သစ် တည်ဆောက်နေမှုအခြေအနေများ ကြည့်ရှုစစ်ဆေးစဉ်။

စာမျက်နှာ ၃ မှ

တက္ကသိုလ်ပညာရပ်သည် တွေးခေါ် လေ့လာသင်ကြားခြင်း (Study- ing) ဖြစ်သဖြင့် အမှန်တကယ် တွေးခေါ် မြော်မြင်တတ်သည့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ ဖြစ်စေရေး လေ့ကျင့်သင်ကြားပေး သွားရန်လိုအပ်ကြောင်း၊ နိုင်ငံတော် အတွက် လိုအပ်သည့်လူသား အရင်းအမြစ်ကောင်းများကို မွေး ထုတ်ပေးနိုင်ရေး သင်ကြားရေးနှင့် ပတ်သက်သည့် တာဝန်ရှိသူများ အားလုံးက ဝိုင်းဝန်းကြိုးပမ်း ဆောင်ရွက်ပေးကြရန်လိုအပ်ပြီး နိုင်ငံ တော်မှလိုအပ်သည်များကို ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးသွားမည် ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။

ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်စီမံ အုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် အဖွဲ့ဝင် များသည် တက္ကသိုလ်အတွင်း သုံးထပ်စာသင်ဆောင်သစ် တည်ဆောက်နေမှုအခြေအနေများကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး တာဝန်ရှိသူ များ၏ တင်ပြချက်များအပေါ် လိုအပ်သည်များ လမ်းညွှန်မှာကြား သည်။

ရန်ကုန်အနောက်ပိုင်း တက္ကသိုလ်

ဆက်လက်ပြီး နိုင်ငံတော် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် အဖွဲ့ဝင် များသည် ရန်ကုန်အနောက်ပိုင်း တက္ကသိုလ်သို့ ရောက်ရှိကြရာ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယ ဝန်ကြီး ဒေါက်တာမိုးဇော်ထွန်း၊ တက္ကသိုလ်ပါမောက္ခချုပ် ဒေါက်တာ ခင်သီတာနှင့် ဒုတိယပါမောက္ခချုပ် များ၊ ဆရာ ဆရာမများက နွေးထွေး စွာ ကြိုဆိုနှုတ်ဆက်ကြသည်။ ထို့နောက် တက္ကသိုလ်ပင်မဆောင် ခန်းမ၌ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီးက ရန်ကုန် အနောက်ပိုင်းတက္ကသိုလ်၏ သမိုင်း အကျဉ်း၊ ဝန်ထမ်းများ ဖွဲ့စည်း ထားရှိမှု၊ ဘာသာရပ်အလိုက် ဆရာ ဆရာမများ သင်ကြားပေး လျက်ရှိမှု၊ ဆရာ ဆရာမများ၏ ပညာအဆင့်အချင်းများ၊ အထူးပြု ဘာသာရပ်များလိုက် ကျောင်း သား ကျောင်းသူများ ပညာ သင်ကြားလျက်ရှိမှု၊ သုတေသန



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် ရန်ကုန်အနောက်ပိုင်းတက္ကသိုလ်မှ ဆရာ ဆရာမများအား တွေ့ဆုံ၍ ပညာရေးကဏ္ဍဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဆွေးနွေးပြောကြားစဉ်။

“ ပညာသည် လူတစ်ဦးချင်းစီ၏ ဘဝတိုးတက်ရေးကို ဆောင်ရွက်ပေး နိုင်မည်ဖြစ်ပြီး အသိပညာ၊ အတတ်ပညာများရှိမှသာလျှင် လုပ်ငန်း နယ်ပယ်မျိုးစုံ၌ ပိုမိုတိုးတက်ဖွံ့ဖြိုးနိုင်မည်ဖြစ်။ ထို့ကြောင့် ပညာတတ် လူသားအရင်းအမြစ်ကောင်းများ မွေးထုတ်ပေးနိုင်ရေးအတွက် မိမိတို့ အနေဖြင့် ဆောင်ရွက်ပေးရမည်ဖြစ်ပြီး နိုင်ငံ၏အနာဂတ်ကို ပညာရေး ဖြင့် ကောင်းမွန်စွာပုံဖော်ပေးနိုင်ရမည်ဖြစ် ”

လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ မှု အဆောက်အဦများ ဆောက် လုပ်လျက်ရှိမှု၊ IT center rooms တည်ဆောက်ထားမှု အခြေအနေ များကို ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။ ရှင်းလင်းတင်ပြမှုများ အပေါ် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် က မိမိတို့အနေဖြင့် ပညာရေး ကို အားပေးဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး တစ်နိုင်လုံးရှိ ကျောင်းနေအရွယ် ကလေးငယ်များအားလုံး ပညာ သင်ကြားနိုင်ရေး ဆောင်ရွက် ရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ပညာသည် လူတစ်ဦးချင်းစီ၏ ဘဝတိုးတက် ရေးကို ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်မည် ဖြစ်ပြီး အသိပညာ၊ အတတ်ပညာ

များရှိမှသာလျှင် လုပ်ငန်းနယ်ပယ် မျိုးစုံ၌ ပိုမိုတိုးတက်ဖွံ့ဖြိုးနိုင်မည် ဖြစ်ကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် ပညာ တတ်လူသားအရင်းအမြစ်ကောင်း များ မွေးထုတ်ပေးနိုင်ရေးအတွက် မိမိတို့အနေဖြင့် ဆောင်ရွက်ပေး ရမည်ဖြစ်ပြီး နိုင်ငံ၏အနာဂတ်ကို ပညာရေးဖြင့် ကောင်းမွန်စွာပုံဖော် ပေးနိုင်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ မိမိတို့ နိုင်ငံ၌ ပညာရေးနှင့်ပတ်သက်၍ အားနည်းချက်များ များစွာရှိသည် ကို စစ်တမ်းများအရ တွေ့ရှိရ ကြောင်း၊ ထို့ပြင် မိမိတို့ နိုင်ငံလူဦး ရေ၏ ၈၅ ရာခိုင်နှုန်းခန့်သည် သာမန်လုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက် ကြသူများဖြစ်သည်ကို တွေ့ရှိရ ကြောင်း။

ထို့ကြောင့် မိမိတို့နိုင်ငံ၏ ပညာရေးကို မဖြစ်မနေဖြင့်တင် ဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်သဖြင့် မိမိ တို့တာဝန်ယူချိန်တွင် ပညာရည် မြင့်တင်ရေးအဖြစ် KG + 9 အဆင့် အထိ မဖြစ်မနေ သင်ကြားရန် မူဝါဒချမှတ်ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း၊ KG + 9 တက်ရောက်အောင်မြင် သူများအနေဖြင့် စိုက်ပျိုးမွေးမြူ ရေးနှင့် စက်မှုအခြေခံသင်တန်း ကျောင်းများ တက်ရောက်ပြီး သက်ဆိုင်ရာပညာရပ်များအလိုက် ဆက်လက်သင်ကြားနိုင်မည်ဖြစ် ကြောင်း၊ အခြေခံပညာ တတ် မြောက်အောင်မြင်ပြီးသူများ အနေ ဖြင့်လည်း သက်ဆိုင်ရာဘာသာရပ် များအလိုက် အဆင့်မြင့်တက္ကသိုလ် နှင့် ကောလိပ်များကို ဆက်လက် တက်ရောက်နိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း။

တိုးချဲ့ဖွင့်လှစ်မည့် နိုင်ငံတွင် အဆင့်မြင့်ပညာ တတ်မြောက်သူများ ပေါ်ကြွယ်ဝ စေရေးအတွက် တက္ကသိုလ်၊ ကောလိပ်များကို တိုးချဲ့ဖွင့်လှစ် ပေးလျက်ရှိပြီး အားပေးဆောင် ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ တက္ကသိုလ် များတွင် တာဝန်ထမ်းဆောင် လျက်ရှိသည့် ဆရာ ဆရာမများ အနေဖြင့် မိမိတို့ တာဝန်ယူထား သည့် သက်ဆိုင်ရာဘာသာရပ်များ အလိုက် ကျွမ်းကျင်မှုများရှိနေရန် လိုကြောင်း၊ ကျောင်းသားကျောင်း သူများ အမှန်တကယ်ပညာတတ်

မြောက်နိုင်ရန်အတွက် ထိရောက် သည့် သင်ကြားမှုများဖြစ်ရန်လိုအပ် သွဲ့ ရရှိပြီးချိန်တွင် သက်ဆိုင်ရာ ဘာသာရပ်အလိုက် အမှန်တကယ် တွေးခေါ်မြော်မြင် ဆောင်ရွက် တတ်သူများဖြစ်ရန် လိုကြောင်း၊ နိုင်ငံတော်အနေဖြင့် ပညာရေး ဝန်ထမ်းများအတွက် သက်ဆိုင်ရာ အဆင့်အလိုက် ထိုက်သင့်သည့် ချီးမြှင့်မှုများနှင့် ထောက်ပံ့မှုများ ကို ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိကြောင်း။ လေ့လာမှုများဆောင်ရွက်

အရည်အချင်း ပြည့်စီမံသည့် လူသားအရင်းအမြစ်ကောင်းများ ပေါ်ထွက်လာမှသာလျှင် နိုင်ငံ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့် တည် ဆောက်ရေးကို ကောင်းမွန်သည့် အထောက်အပံ့များဖြစ်စေနိုင်မည် ဖြစ်သဖြင့် အရည်အချင်းရှိသည့် လူသားအရင်းအမြစ်ကောင်းများ မွေးထုတ်ပေးနိုင်ရမည် ဖြစ် ကြောင်း၊ နိုင်ငံတော်အတွက် အကောင်းဆုံးဖြစ်အောင် ဆောင် ရွက်ပေးလိုသည့်စိတ်ဖြင့် တာဝန် ထမ်းဆောင်ကြရန်လိုအပ်ပြီး နည်းပြ များအနေဖြင့် အရည်အချင်း ပြည့်သူများဖြစ်စေရေး လေ့လာ မှုများကို စဉ်ဆက်မပြတ် ဆောင် ရွက်နေရန်လိုကြောင်း၊ တစ်ဦး ချင်းစွမ်းရည်များ တိုးတက်လာပါ က မိမိဘဝတိုးတက်ရေးအတွက် ထိုက်သင့်သည့်အကျိုးကို ခံစား ခွင့်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ဆရာ ကောင်းမှ မွေးထုတ်ပေးသည့် တပည့်ကောင်းများ ဖြစ်အောင် ဆောင်ရွက်ပေးကြစေလိုပြီး အရည် အသွေးမြင့်သည့် ပညာရေး ကွင်းဆက်ဖြစ်အောင် စဉ်ဆက် မပြတ် ပုံဖော်ဆောင်ရွက်ကြရန် လိုကြောင်း။

မိမိတို့နိုင်ငံသည် ဒီမိုကရေစီ လမ်းကြောင်းကို လျှောက်လှမ်းနေ ခြင်းဖြစ်သော်လည်း ဒီမိုကရေစီ၏ အခြေခံဖြစ်သည့် ဥပဒေအား လေးစားလိုက်နာခြင်းနှင့် စီးပွား ရေး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုအတွက်

စီးပွားရေးအသိအမြင်ရှိခြင်းတို့၌ အားနည်းချက်များ ရှိကြောင်း၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ အနေဖြင့် ဥပဒေဆိုင်ရာများနှင့် စီးပွားရေးဆိုင်ရာများကို သိရှိရန် မဖြစ်မနေလိုအပ်သည်ဟု တွေ့ရှိရ သဖြင့် ဥပဒေပညာရပ်ကို နားလည် သိရှိစေရေး တက္ကသိုလ်အားလုံး တွင် ဥပဒေပညာရပ်ကို သင်ကြား ပေးလျက်ရှိကြောင်း၊ အလားတူ စီးပွားရေးနှင့်ပတ်သက်သည့် အသိ အမြင်များရှိစေရေးအတွက်လည်း စီးပွားရေးအခြေခံဘာသာရပ်များ ကို သင်ကြားပေးလျက်ရှိကြောင်း၊ မိမိတို့၏ မျှော်မှန်းချက်မှာ တက္ကသိုလ်ပညာ သင်ကြားပြီး သွဲ့ ရရှိပြီးသူများအနေဖြင့် ၎င်းတို့ ၏ လူမှုစီးပွားဘဝနှင့်ပတ်ဝန်းကျင် ကို ကောင်းမွန်ဆောင်ဆောင်ရွက် နိုင်သူများ ဖြစ်စေရေးအတွက် မျှော်မှန်းဆောင်ရွက်နေခြင်းဖြစ် ကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် ဆရာ ဆရာမ များအနေဖြင့်လည်း ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ ပညာတတ်မြောက် စေရေးနှင့် ၎င်းတို့၏ ဘဝ တစ်လျှောက် ကောင်းမွန်မှုကန် စွာလျှောက်လှမ်းနိုင်ရေး ကြိုးပမ်း ဆောင်ရွက်ပေးကြရန် တိုက်တွန်း ပြောကြားလိုကြောင်း ပြောကြား သည်။

လှည့်လည်ကြည့်ရှုစစ်ဆေး ထိုနောက် နိုင်ငံတော်စီမံ အုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်သည် တက် ရောက်လာကြသူများအား ရင်းရင်း နှီးနှေး နှုတ်ဆက်ခဲ့ပြီး တက္ကသိုလ် အတွင်း လှည့်လည်ကြည့်ရှု စစ်ဆေးကာ တက္ကသိုလ်ပရိဝေဏ် အတွင်း ကိုကော်၊ စိန်ပန်း၊ ခေ စသည့် အရိပ်ရအပင်ကြီးများ စိုက်ပျိုးရေး၊ သန့်ရှင်းသာယာလှပ ရေးနှင့် ဥပဓိရပ်ကောင်းမွန်စေရေး အတွက် လိုအပ်သည်များ လမ်းညွှန် မှာကြားခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိ သည်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် ရန်ကုန်အနောက်ပိုင်းတက္ကသိုလ် ပရိဝေဏ်အတွင်း လှည့်လည်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးစဉ်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ စက်မှုဇုန်အသီးသီးမှ စက်မှုဇုန်ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌများ၊ ကော်မတီဝင်များ၊ အသေးစား၊ အငယ်စားနှင့် အလတ်စားစီးပွားရေး (MSME)လုပ်ငန်းရှင်များအား တွေ့ဆုံ၍ မြို့ပြဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဆိုင်ရာများ ဆွေးနွေးပြောကြားစဉ်။

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် လှိုင်သာယာမြို့ မြို့ပြဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး တာဝန်ရှိသူများနှင့် တွေ့ဆုံဆွေးနွေး လှိုင်သာယာမြို့နယ်ကို အဆင့်မြှင့်တင်နိုင်ရေးဆောင်ရွက်ပြီး ထိန်းပင်အမှိုက်ပုံမှ လျှပ်စစ်ဓာတ်အား ထုတ်လုပ်ရေးစီမံကိန်းအား အမြန်ဆုံးပြီးစီးစေရေး တာဝန်ရှိသူများမှ ဆောင်ရွက်ရန်လို

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၁၃
နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်သည် ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ စက်မှုဇုန်အသီးသီးမှ စက်မှုဇုန်ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌများ၊ ကော်မတီဝင်များ၊ အသေးစား၊ အငယ်စားနှင့် အလတ်စား စီးပွားရေး (MSME)လုပ်ငန်းရှင်များအား လှိုင်သာယာ စက်မှုဇုန် ကနောင်ခန်းမ၌ တွေ့ဆုံ၍ မြို့ပြ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဆိုင်ရာများကို ဆွေးနွေးပြောကြားသည်။
အဆိုပါ တွေ့ဆုံပွဲသို့ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့်အတူ ကောင်စီတွဲဖက်အတွင်းရေးမှူး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ရဲဝင်းဦး၊ ကောင်စီဝင် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ညိုစော၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးစိုးသိန်း၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရှုံးမှ အဆင့်မြင့်တပ်မတော်အရာရှိကြီးများ၊ ရန်ကုန်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူး၊ ဗိုလ်ချုပ် ဇော်ဟိန်း၊ ဒုတိယဝန်ကြီးများ၊ တိုင်း၊ ခရိုင် အဆင့်ဌာနဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများ၊ စက်မှုဇုန်အသီးသီးမှ



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်အား မြို့တော်ဝန်က ဘုရင့်နောင်တံတားပန်းခြံနှင့် ဘုရင့်နောင်ပန်းခြံ တည်ဆောက်ရေးစီမံကိန်း လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်နေမှုကို ရှင်းလင်းတင်ပြစဉ်။

ကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌများနှင့် အသေးစား၊ အငယ်စားနှင့် အလတ်စား စီးပွားရေး (MSME) လုပ်ငန်းရှင်များ တက်ရောက်ကြသည်။
လှိုင်သာယာမြို့နယ်အတွင်း လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိမှုနှင့် လိုအပ်ချက်များကို တင်ပြဆွေးနွေးဦးစွာ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်က

လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိမှုအခြေအနေများကို ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။
ထို့နောက် လှိုင်သာယာ စက်မှုဇုန်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးအုန်းဆိုင်က သွင်းကုန်အစားထိုးကုန်ကြမ်းများ တင်သွင်းခွင့်ပြုပေးစေလိုမှု၊ မြို့တော်ဝန် ဦးဗိုလ်ဌေးက လှိုင်သာယာမြို့နယ်အတွင်းရှိ အိမ်ရာများ စနစ်တကျ ရှိစေရေးနှင့် လမ်းမကြီးများတစ်လျှောက်တရားမဝင် ဝင်ရောက်နေထိုင်သူများ မရှိစေရေး ကြပ်မတ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိမှုများကို ဆွေးနွေးတင်ပြကြသည်။
မြို့ပြနှင့် စက်မှုလုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရေး ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက် ဆွေးနွေးတင်ပြမှုများအပေါ် နိုင်ငံတော် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်က လှိုင်သာယာမြို့နယ်ကို ယခုထက် ပိုမိုဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရေးနှင့် စက်မှုလုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရေးအတွက် လိုအပ်သည်များ ပြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ရန် လာရောက်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ လှိုင်သာယာမြို့နယ်ကို အဆင့်မြှင့်တင်နိုင်ရေးအတွက် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ ထိန်းပင်အမှိုက်ပုံမှ လျှပ်စစ်ဓာတ်အား ထုတ်လုပ်ရေးစီမံကိန်းအား အမြန်ဆုံးပြီးစီးစေရေး တာဝန်ရှိသူများမှ ဆောင်ရွက်ရန်လိုကြောင်း၊ ရန်ကုန်မြို့အတွင်း လျှပ်စစ်ဓာတ်အား ထုတ်လုပ်ခြင်းနှင့် လေအားထုတ်လုပ်ခြင်းဖြင့် သဘာဝဓာတ်ငွေ့သုံး လျှပ်စစ်ဓာတ်အား ထုတ်လုပ်ခြင်း၊ နေရောင်ခြည်စွမ်းအင်သုံး လျှပ်စစ်ဓာတ်အားထုတ်လုပ်ခြင်းနှင့် လေအားထုတ်လုပ်ခြင်းများ အပေါ်အဝင် နည်းလမ်းပေါင်းစုံဖြင့် ထုတ်လုပ်နိုင်ရေး တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအနေဖြင့် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ရန်လိုတကျရှိစေရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး

“ မြို့ပြနှင့် အိမ်ရာစီမံကိန်းများ တည်ဆောက်ရာတွင်လည်း Town Plan များရေးဆွဲ၍ စနစ်တကျဖြင့် ဆောင်ရွက်၊ မြို့ပြသန့်ရှင်းသာယာလှပရေးအတွက်လည်း ဆောင်ရွက်ရန်လို၊ စီမံကိန်းများ တည်ဆောက်ရာတွင် လယ်ယာစိုက်ပျိုးမြေများ မထိခိုက်ရန်လို၊ ဈေးများတည်ဆောက်ရာတွင် အဆင့်မီသည့်ဈေးများ၊ Shopping Mall များ တည်ဆောက်ရန်လိုပြီး ယာဉ်ရပ်နားရန်နေရာများနှင့် စားသောက်ဆိုင်တန်းများပါ စနစ်တကျဖြင့် ထည့်သွင်းတည်ဆောက်၊ အလွှာအမျိုးမျိုးမှ ပြည်သူများရောင်းဝယ်မှု အဆင်ပြေစေရေးအတွက် ဆောင်ရွက်ပေးရန်လိုပြီး မြို့နေပြည်သူလူထု၏ လူနေမှုအဆင့်အတန်း မြှင့်မားစေရေး ပတ်ဝန်းကျင်ကောင်းကို ဖော်ဆောင်ပေးနိုင်ရမည် ”

စာမျက်နှာ ၆ သို့



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် လှိုင်သာယာမြို့နယ်အတွင်း လှည့်လည်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးစဉ်။

စာမျက်နှာ ၅ မှ

အလားတူ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များကလည်း တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်အစိုးရ၏ လုပ်ပိုင်ခွင့်အတွင်း လုပ်ကိုင်နိုင်သည့်လှုပ်စက်ကဏ္ဍအပါအဝင်အခြားကဏ္ဍများကို ဆောင်ရွက်ရန်လိုကြောင်း၊ စက်မှုဇုန်များတွင် လျှပ်စစ်စီး၊ လိုလောက်စွာရရှိမှသာ ကုန်ထုတ်လုပ်မှုများကို ဆောင်ရွက်နိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း။

ကုန်ကြမ်းနှင့်ပတ်သက်၍ ပြည်ပမှ တင်သွင်းခြင်းထက် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များမှ ထွက်ရှိသည့် ကုန်ကြမ်းများကို အဓိကအသုံးပြု၍ ကုန်ထုတ်လုပ်မှုများကို ဆောင်ရွက်နိုင်မည်ဆိုပါက နိုင်ငံခြားသွေးသုံးစွဲမှုကို လျှော့ချနိုင်သဖြင့် နိုင်ငံအတွက် ပိုမိုအကျိုးဖြစ်ထွန်းစွမ်းမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ နိုင်ငံတော်အတွက် လိုအပ်လျက်ရှိသည့် စက်သုံးဆီနှင့် စားသုံးဆီများအတွက် နိုင်ငံခြားငွေများကို သုံးစွဲရလျက်ရှိကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် လျှပ်စစ်စွမ်းအင်သုံးစွမ်းအင်သုံး စက်မှုလုပ်ငန်းများကို ပိုမိုတိုးတက်အောင် ဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ စားသုံးဆီနှင့်ပတ်သက်၍ မိမိတို့နိုင်ငံတွင် ဆီထွက်သီးနှံများ စိုက်ပျိုး

ဖြစ်ထွန်းသော်လည်း ပြည်တွင်းလိုအပ်မှုကို ဖြည့်ဆည်းပေးနိုင်မှု မရှိသေးကြောင်း၊ ပြည်တွင်းစက်သုံးဆီနှင့် စားသုံးဆီလိုအပ်ချက်များကို ဖြည့်ဆည်းပေးနိုင်မည်ဆိုပါက နိုင်ငံခြားငွေ သုံးစွဲရမှုများ လျော့နည်းသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း။

၂၀၂၁-၂၀၂၂ ခုနှစ်တွင် မိမိတို့အနေဖြင့် လှိုင်သာယာမြို့နယ်အတွင်းရှိ တရားမဝင် နေထိုင်သူများအား ဥပဒေနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ပြီး မြို့နယ်အလုပ်ရေးနှင့် စနစ်ကျနမှုရှိစေရေးကို အလေးပေးဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း၊ မြို့နယ်အတွင်း ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေးကဏ္ဍများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက်လည်း ဆောင်ရွက်သွားရန်လိုကြောင်း၊ တရားမဝင်ကျူးကျော်နေထိုင်သူများ မရှိစေရေး၊ ဥပဒေနှင့်အညီ ဖြစ်စေရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးတို့ကို စီမံဆောင်ရွက်ပေးသွားရန်လိုကြောင်း။

မြို့ပြနှင့် အိမ်ရာစီမံကိန်းများ တည်ဆောက်ရာတွင်လည်း Town Plan များရေးဆွဲ၍ စနစ်တကျဖြင့် ဆောင်ရွက်ရန်လိုကြောင်း၊ မြို့ပြသန့်ရှင်းသာယာလှပရေးအတွက်လည်း ဆောင်ရွက်ရန်လိုကြောင်း၊ အလိုက် အခြေခံပညာကျောင်းများ ရှိရန်

လယ်ယာစိုက်ပျိုးမြေများ မထိခိုက်ရန်လိုကြောင်း၊ ဈေးများတည်ဆောက်ရာတွင် အဆင့်မီသည့်ဈေးများ၊ Shopping Mall များ တည်ဆောက်ရန်လိုပြီး ယာဉ်ရပ်နားရန်နေရာများနှင့် စားသောက်ဆိုင်တန်းများပါ စနစ်တကျဖြင့် ထည့်သွင်းတည်ဆောက်ပေးရန်လိုကြောင်း၊ အလှူအမျိုးမျိုးမှ ပြည်သူများရောင်းဝယ်မှုအဆင်ပြေစေရေးအတွက် ဆောင်ရွက်ပေးရန်လိုပြီး မြို့နေပြည်သူလူထု၏ လူနေမှုအဆင့်အတန်းမြင့်မားစေရေး ပတ်ဝန်းကျင်ကောင်းကို ဖော်ဆောင်ပေးနိုင်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း။

မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့် အိမ်ရာစီမံကိန်းများကို စနစ်တကျတည်ဆောက်

လှိုင်သာယာအရှေ့ပိုင်းတွင် စာသင်ကျောင်းများနှင့်ပါးသည်ကို တွေ့ရကြောင်း၊ ကျောင်းများ တည်ဆောက်ရာတွင်လည်း ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနမှ သတ်မှတ်ထားသည့်အတိုင်း အားကစားကွင်းများနှင့် ခန်းမများပါ ထည့်သွင်းတည်ဆောက်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ နိုင်ငံအနာဂတ်ကောင်းမွန်ရေးအတွက် ပညာရေး ကောင်းမွန်ရန်လိုအပ်သဖြင့် ကျောင်းများ ကောင်းမွန်နေရန်လိုပြီး ရပ်ကွက်များအလိုက် အခြေခံပညာကျောင်းများ ရှိရန်

လိုသကဲ့သို့ အားကစားကွင်းများလည်း တည်ရှိရန်လိုကြောင်း၊ မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့် အိမ်ယာစီမံကိန်းများ တည်ဆောက်ရာတွင် အားကစားကွင်းများ၊ ဈေးနှင့် ကျောင်းများ၊ ဆေးရုံများ ထည့်သွင်းတည်ဆောက်ရန်လိုကြောင်း၊ လှိုင်သာယာမြို့နယ်ကို အဆင့်မြှင့်တင်နိုင်ရန်အတွက် Town Plan များ စနစ်တကျဖြင့် ရေးဆွဲဆောင်ရွက်လိုကြောင်း။

စက်မှုဇုန်နှင့်ပတ်သက်၍ စက်မှုဇုန်အတွင်း အလုပ်လုပ်ကိုင်သူများ အဆင်ပြေစေရေး ဆောင်ရွက်ပေးရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ မြို့ပြတည်ဆောက်ရာတွင် ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့်ဖြင့် စဉ်းစားဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ လှိုင်သာယာမြို့နယ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရေး ရေရရှိအတွက် စီမံကိန်းများချမှတ်၍ စီမံဆောင်ရွက်ရန်လိုကြောင်း ပြောကြားသည်။ တွေ့ဆုံပွဲအပြီးတွင် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် အဖွဲ့ဝင်များသည် တက်ရောက်လာကြသူများအား ရင်းရင်းနှီးနှီး နှုတ်ခမ်းတင်ကြောင်း၊

ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်

နှင့် အဖွဲ့ဝင်များသည် ဘုရင့်နောင်တံတားပန်းခြံနှင့် ဘုရင့်နောင်ပန်းခြံ တည်ဆောက်ရေးစီမံကိန်းသို့ ရောက်ရှိကြရာ မြို့တော်ဝန်က လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်နေမှုအခြေအနေများကို ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။ ရှင်းလင်းတင်ပြမှုများအပေါ် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်က ပန်းခြံအတွင်း စီနီပန်း၊ ခရေ၊ ကိုကော်စသည့် အရိပ်ရသစ်ပင် ပန်းမန်ပင်များ၊ အရိပ်ရပင်များကို ထည့်သွင်းစိုက်ပျိုးရန်လိုကြောင်း၊ ပြည်သူများ စိတ်လက်အေးချမ်းစွာဖြင့် အပန်းဖြေအနားယူနိုင်ရေးအတွက် ပန်းခြံအတွင်း စိမ်းလန်းစိုပြည်သာယာလှပစေရေးကို စဉ်ဆက်မပြတ်ဆောင်ရွက်သွားရန်လိုကြောင်းနှင့် အခြားလိုအပ်သည့်များကို မှာကြားသည်။

ဆက်လက်၍ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် အဖွဲ့ဝင်များသည် လှိုင်သာယာမြို့နယ်အတွင်း လှည့်လည်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးခဲ့ပြီး တာဝန်ရှိသူများ၏ တင်ပြချက်များအပေါ် လမ်းစာထုတ်ဖော်လျှောက် သန့်ရှင်းသာယာလှပစေရေးအတွက် လိုအပ်သည့်များ လမ်းညွှန်မှာကြားခဲ့ကြောင်း သတင်းစဉ် ရရှိသည်။

လူငယ်များပလင်းတန်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရေးအတွက် မန္တလေးမြို့၌ လူငယ်ပွဲတော်ကျင်းပမည်

မန္တလေး ဇန်နဝါရီ ၁၃ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန၊ အားကစားနှင့် လူငယ်ရေးရာကော်မတီ၊ တိုင်းဒေသကြီး ပညာရေးမှူးရုံးတို့ ပူးပေါင်း၍ လူငယ်များ ပလင်းတန်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရေးအတွက် လူငယ်ပွဲတော်ကို ဇန်နဝါရီ ၁၈ ရက်တွင် မန္တလေးမြို့ ချမ်းအေးသာစံမြို့နယ်ရှိ အမှတ် (၁၄) အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း၌ စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်သည်။

အဆိုပါပွဲတော်တွင် မန္တလေးမြို့ပေါ်ရှိ အခြေခံပညာကျောင်းများ၊ ကိုယ်ပိုင်ကျောင်းများနှင့် ဘုန်းတော်ကြီးသင်ကျောင်းများမှ ကျောင်းသားကျောင်းသူများ အသိပညာပဟုသတိရရှိစေမည့်အစီအစဉ်များ၊ စိတ်ပျော်ရွှင်စေမည့် စိတ်ဝင်စားဖွယ်ရာ ပြပွဲပြိုင်ပွဲများနှင့် ဖျော်ဖြေရေးအစီအစဉ်ကောင်းများကိုလည်း ထည့်သွင်းဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်သည်။

ထို့ပြင် ပညာရေးကဏ္ဍအစီအစဉ်အနေဖြင့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအတွက် အထက်တန်းအဆင့် ကျန်းမာရေးပြောပြပွဲအလယ်တန်းအဆင့်

စာစီစာကုံးပြိုင်ပွဲ၊ အလယ်တန်းအဆင့် ကဗျာရွတ်ပြိုင်ပွဲ၊ မူလတန်းအဆင့် ပုံပြင်ပြောပြပွဲများ ထည့်သွင်းကျင်းပကာ ဆုချီးမြှင့်ခြင်းအစီအစဉ်များလည်း ဆောင်ရွက်ထားသည်။

ထို့ပြင်ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနအနေဖြင့်လည်း ပွဲတော်လာကျောင်းသားလူငယ်များ စိတ်ပျော်ရွှင်စေရန်အတွက် ဉာဏ်စမ်းပပေးပြိုင်ပွဲ၊ အရပ်ဆက်ပြိုင်ပွဲ၊ စက္ကူအရုပ်ခေါက်ပြိုင်ပွဲနှင့် စကားပုံဆက်ပြိုင်ပွဲ စသည့် စိတ်ဝင်စားဖွယ်ရာပြိုင်ပွဲများကိုလည်း ထည့်သွင်းသွားမည့်အပြင် စာအုပ်စာပေဖတ်ရှုခြင်းကို စိတ်အားထက်သန်ကြသည့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအတွက်လည်း Mobile Library စာအုပ်ပြခန်း၊ စာအုပ်ပြပွဲများ၊ ကလေးငယ်များအတွက် ကလေးစာဖတ်ခန်းများ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အသီးသီးမှ လွတ်လပ်ရေးနေ့အထိမ်းအမှတ် ပြိုင်ပွဲဝင်ထားသည့် မှတ်တမ်းဓာတ်ပုံများကိုလည်း ဓာတ်ပုံပြခန်းပြုလုပ်၍ ကဏ္ဍစုံလင်စွာဖြင့် ပြသသွားမည်ဖြစ်သည်။ အဆိုပါ ပွဲတော်ကျင်းပမည့်အစီအစဉ်များနှင့် စပ်လျဉ်း၍ တိုင်းဒေသကြီး ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့

ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူး ဒေါ်ခင်ဝေဝဖြိုးက “နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီရဲ့ ဦးတည်ချက် (၉)ရပ်အနက် လူမှုရေးဦးတည်ချက်မှာလည်း လူငယ်များ ပလင်းတန်ဖွံ့ဖြိုးရေးအတွက် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရမယ်ဆိုတာလည်း ပါဝင်ပါတယ်။ ဒါကြောင့် လူငယ်ကဏ္ဍမြှင့်တင်ဖို့ နိုင်ငံတော်အဆင့်ဆောင်ရွက်နေတဲ့ပွဲတော်တွေလည်း ရှိပါတယ်။ ကျွန်ုပ်တို့ မန္တလေးမြို့မှာလည်း မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ရဲ့ ညွှန်ကြားမှုနဲ့ တိုင်းဒေသကြီးကျေးရွာစာကြည့်တိုက် ငွေပဒေသာပင် ရန်ပုံငွေကြီးကြပ်မှုကော်မတီမှ ဦးဆောင်ပြီး လူငယ်ပွဲတော်ကျင်းပသွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒါကြောင့် ကျောင်းသားလူငယ်များအနေနဲ့ ပျော်ပျော်ရွှင်ရွှင် ပါဝင်ဆင်နွှဲသွားကြဖို့ မိတ်ခေါ်ပါတယ်” ဟု ပြောသည်။

တိုင်းဒေသကြီးပညာရေးမှူးရုံးမှ ဒုတိယ ညွှန်ကြားရေးမှူး ဒေါ်မြင့်မြင့်ခိုင်က “လူငယ်ပွဲတော်ကျင်းပခြင်းအားဖြင့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူတွေရဲ့ စပယ်တန်ဖွံ့ဖြိုးဖို့ကို များစွာအထောက်အကူပြုစေမှာပဲဖြစ်ပါတယ်။ ပွဲတော်ကြီးကို မန္တလေးမြို့ပေါ်

ငါးမြို့နယ်က ကျောင်းသား ကျောင်းသူတွေ အလှည့်ကျ အချိန်ပိုင်းနဲ့ လေ့လာနိုင်ဖို့လည်း စီစဉ်ထားပါတယ်။ ကျောင်းသားကျောင်းသူတွေ ဦးရေများများနဲ့ ပျော်ရွှင်စွာ လာရောက်ဆင်နွှဲနိုင်ဖို့ စီစဉ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါတယ်” ဟု ပြောသည်။

လူငယ်များ ပလင်းတန်ဖွံ့ဖြိုးရေးတွင် တစ်ခုအပါအဝင်ဖြစ်သည့် ကာယပလင်းဖွံ့ဖြိုးရေးအတွက်လည်း အားကစားနှင့် လူငယ်ရေးရာကော်မတီမှ အားကစားနှင့်သက်ဆိုင်သည့် သရုပ်ပြသခြင်း၊ ပြိုင်ပွဲများ ကျင်းပပေးခြင်းများနှင့် ဖျော်ဖြေရေးအစီအစဉ်ကောင်းများကိုလည်း ဆောင်ရွက်ပေးသွားမည်ဖြစ်သည်။

ထို့ကြောင့် နိုင်ငံ၏ အနာဂတ်ခေါင်းဆောင်များ ဖြစ်သည့် ကျောင်းသားလူငယ်များ ပလင်းတန်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာစေပြီး နိုင်ငံတည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းများတွင် တစ်ထောင့်တစ်နေရာမှ ပါဝင်ကူညီဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ရန်အတွက် သိသင့်သိထိုက်သည့် အကြောင်းအရာများအား ပြောင်းပြကွက်စုံလင်စွာဖြင့် ပြသမည့် လူငယ်ပွဲတော်သို့ ကျောင်းသားလူငယ်များ လွတ်လပ်စွာ ပါဝင်ဆင်နွှဲနိုင်ကြောင်း သိရသည်။

မောင်အေးချမ်း

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ ဘုရားစေတီများမှ ဘဏ္ဍာတော်ထိန်းဂေါပကအဖွဲ့ဝင်များ မာရဝိဇယဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးအား ဖူးမြော်ကြည်ညို

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၁၃
 မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ ဘုရားစေတီများမှ ဘဏ္ဍာတော် ထိန်းဂေါပကအဖွဲ့ဝင် ၁၀၇ ဦးနှင့် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး အတွင်းရှိ ဘုရားစေတီများမှ ဘဏ္ဍာတော် ထိန်းဂေါပကအဖွဲ့ဝင် ၁၀၈ ဦး တို့သည် ယနေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော် ဒက္ခိဏသီရိမြို့နယ်ရှိ ဗုဒ္ဓဥယျာဉ်ဝတ္ထုကံတော်တွင် တည်ထားပူဇော်သည့် ကမ္ဘာပေါ်ရှိ ထိုင်တော်မူကျောက်ဆစ်ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်များအနက် ဉာဏ်တော်အမြင့် ဆုံးဖြစ်သည့် မာရဝိဇယဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးအား လာရောက် ဖူးမြော်ကြည်ညိုကြသည်။

ရှေးဦးစွာ ရှင်းလင်းဆောင်၌ မာရဝိဇယ ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး ဂေါပကအဖွဲ့နှင့် ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး တည်ဆောက်ပူဇော်ခြင်းနှင့် ထိန်းသိမ်းခြင်း လုပ်ငန်းများတွင် ပါဝင်ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြသည့် ကျွမ်းကျင်ပညာရှင်များက မာရဝိဇယဘုရားကြီး



မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ ဘုရားစေတီများမှ ဘဏ္ဍာတော်ထိန်းဂေါပကအဖွဲ့ဝင်များ မာရဝိဇယဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး၏ ရှေ့၌ စုပေါင်းမှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံရိုက်ကြစဉ်။



ပြုလုပ်ခဲ့သည့် မဟာမင်္ဂလာအခမ်းအနားများတွင် အသုံးပြုခဲ့သည့် ပစ္စည်းများ၊ ဘုရားရှင်ဓာတ်တော်၊ ရဟန္တာဓာတ်တော်များ ထည့်သွင်းပူဇော်ခဲ့သည့် ရွှေဖလားများ၊ မာရဝိဇယ ဆင်းတုတော်ကြီးအား အစိတ်အပိုင်း လေးပိုင်းခွဲ၍ တည်ဆောက်ထားသော ဆင်းတုတော်ကြီး ပုံစံငယ်များ၊ မြန်မာ့ရိုးရာပန်းဆယ်မျိုး လက်ရာ ပုံစံငယ်များ၊ ရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး တည်ထားပူဇော်မှု မှတ်တမ်းဓာတ်ပုံများ၊ ဗိသုကာလက်ရာများဖြင့် ခမ်းနားထည်ဝါစွာ တည်ထားပူဇော်ထားသည့် အဂ္ဂိမိပတိသာသနာ့ဗိမာန်တော်ကြီး၊ ကျောက်စာရုံစေတီတော်များနှင့် အခြားသာသနိက အဆောက်အအုံများကို ဆက်လက်ဖူးမြော်လေ့လာကြည့်ညိုခဲ့ကြသည်။ သတင်းစဉ်

တည်ထားကိုးကွယ် ပူဇော်ခြင်း ရည်ရွယ်ချက်၊ ရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးအား လုပ်ငန်းစဉ်အဆင့်ဆင့်ဖြင့် အောင်မြင်စွာတည်ထားပူဇော်နိုင်ခဲ့မှု၊ လက်ရှိထိန်းသိမ်းဆောင်ရွက်နေမှု၊ ခေတ်စီစက်ကိရိယာများ အသုံးပြု၍ ကျောက်စာရုံစေတီတော်များ တည်ထားဆောင်ရွက်ခဲ့မှုနှင့် သာသနာရေးဆိုင်ရာ အခမ်းအနားကြီးများ စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပနိုင်ခဲ့မှုအခြေအနေတို့ကို ရှင်းလင်းပြောကြားကြပြီး မာရဝိဇယဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး အောင်မြင်စွာတည်ထားပူဇော်နိုင်ရန် အဆင့်ဆင့်ဆောင်ရွက်ခဲ့မှု ဗီဇယုံမှတ်တမ်းကို ပြသသည်။

ထို့နောက် ဘုရားဖူးလာဂေါပကအဖွဲ့ဝင်များ ကိုယ်စားဂေါပကအဖွဲ့ဝင်တစ်ဦးက ယခု

ကဲ့သို့ ရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးအား အဆင်ပြေချောမွေ့စွာ လာရောက်ဖူးမြော်နိုင်ရေးအတွက် စီစဉ်ဆောင်ရွက်ပေးမှုများနှင့် ရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး တည်ဆောက်ပူဇော်ခဲ့မှု လုပ်ငန်းစဉ်အဆင့်ဆင့်ကို အသေးစိတ် ရှင်းလင်းပြောကြားပေးမှုများအပေါ် ကျေးဇူးတင်စကားပြောကြားပြီး ဘုရားဖူးလာ ဂေါပကအဖွဲ့ဝင်များက ရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး အောင်မြင်စွာ တည်ထားပူဇော်နိုင်ခဲ့မှုအခြေအနေနှင့်စပ်လျဉ်း၍ သိရှိလိုသည်များကို မေးမြန်းကြရာ တာဝန်ရှိသူများက အသေးစိတ်ပြန်လည်ရှင်းလင်းဖြေကြားသည်။

ယင်းနောက် ဂေါပကအဖွဲ့ဝင်များသည် မာရဝိဇယဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး ဘက်စုံပြုပြင်မွမ်းမံရန်

အတွက် အလှူငွေများ ပေးအပ်လှူဒါန်းကြသည်။ ဆက်လက်၍ ဘုရားဖူးလာဂေါပကအဖွဲ့ဝင်များသည် မာရဝိဇယ ရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးအား သွားရောက် ဖူးမြော်ကြည်ညိုကြပြီး ဘုရားရှင်ပြင်တော်ပတ်လည်၌ စကျင်ကျောက်များ အသုံးပြု၍ တည်ဆောက်ထားသည့် ဂန္ဓကုဋီတိုက်များအတွင်း၌ လေ့လာကြည့်ရှုကြသည်။

ထို့နောက် ဘုရားဖူးလာဂေါပက အဖွဲ့ဝင်များသည် ဗုဒ္ဓဥယျာဉ်တော်အတွင်း တည်ဆောက်ထားရှိသည့် မော်ကွန်းတိုက်၌ မာရဝိဇယဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးနှင့် ဗုဒ္ဓဥယျာဉ်တော်ပုံစံငယ်ပြသထားမှု၊ ဗုဒ္ဓဥယျာဉ်တော်အတွင်း ကျင်းပ



ASEAN Compulsory Motor Insurance (ACMI) System မှတစ်ဆင့် Online Process ဖြင့် ဆောင်ရွက်မည့်

နယ်စပ်ပြတ်ကျော် မော်တော်ယာဉ်အာမခံမိတ်ဆက်ခြင်းအခမ်းအနားကျင်းပ၊ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးဝင်းရှိန် တက်ရောက်ဖွင့်လှစ်ပေး

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၁၃

ASEAN Framework Agreement on the Facilitation of Goods in Transit(AFAFGIT) ၊ Protocol-5 အရ အာဆီယံနယ်စပ် ပြတ်ကျော် မော်တော်ယာဉ်များ အတွက် မထားမနေရ သူတစ်ပါးထိခိုက်မှု အာမခံလက်ခံခြင်းနှင့် လျော်ကြေး ပေးချေခြင်းများအား ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်ရာတွင် ပိုမိုလွယ်ကူ မြန်ဆန်စေရန်အတွက် ASEAN Compulsory Motor Insurance (ACMI) System မှတစ်ဆင့် Online Process ဖြင့် ဆောင်ရွက် မည့် နယ်စပ်ပြတ်ကျော် မော်တော် ယာဉ်အာမခံမိတ်ဆက်ခြင်းအခမ်း အနားကို ယနေ့မွန်လွင်ပိုင်းတွင် ရန်ကုန်မြို့ရှိ မြန်မာ့အာမခံ လုပ်ငန်း (ရုံးချုပ်)၌ ကျင်းပသည်။

အခမ်းအနားသို့ ဒုတိယ ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီး ဦးဝင်းရှိန်၊ ရန်ကုန်တိုင်း ဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်၊ အာမခံ လုပ်ငန်း ကြီးကြပ်ရေးဥက္ကဋ္ဌ၊ စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီး ဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး၊ ရန်ကုန်တိုင်း ဒေသကြီး စည်ပင်သာယာရေး ဝန်ကြီး၊ စီးပွားရေးဝန်ကြီး၊ လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီး၊ ဌာနဆိုင်ရာ အကြီးအကဲများနှင့်



တာဝန်ရှိသူများ၊ မြန်မာနိုင်ငံ ကုန်သည်များနှင့် စက်မှုလက်မှု လုပ်ငန်းရှင်များ အသင်းချုပ် (UMFCCI) ဥက္ကဋ္ဌ၊ မြန်မာနိုင်ငံ အာမခံအသင်းဥက္ကဋ္ဌနှင့် အထွေထွေ အာမခံကုမ္ပဏီများမှ ကိုယ်စား လှယ်များ၊ သက်ဆိုင်ရာမော်တော် ယာဉ်အသင်းအဖွဲ့များမှ ကိုယ်စား လှယ်များ တက်ရောက်ကြသည်။

အခမ်းအနားတွင် ဒုတိယ ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီး ဦးဝင်းရှိန်က အာဆီယံ အဖွဲ့ဝင် ၁၀ နိုင်ငံထဲတွင် ACMI System ကို Digital Platform တည်ဆောက်ပြီး အသုံးပြုနိုင် သည့် နိုင်ငံလေးနိုင်ငံထဲတွင် မြန်မာ နိုင်ငံ ပါဝင်ကြောင်း၊ ၂၀၂၃ ခုနှစ်

ဒီဇင်ဘာ ၆ ရက်က Vietnam နိုင်ငံ Halong မြို့၌ ကျင်းပပြုလုပ်ခဲ့ သော 24th Council of Bureaux Meeting တွင် ကြေညာခဲ့ပြီးဖြစ် ကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံထံသို့ ဝင်ရောက်လာမည့် နယ်စပ်ပြတ် ကျော် မော်တော်ယာဉ်အတွက် မထားမနေရ သူတစ်ပါးထိခိုက်မှု အာမခံအကာအကွယ်ကို Online Channel မှတစ်ဆင့် ဝယ်ယူနိုင်ပြီ ဖြစ်သည့်အတွက် အချိန်ကုန်၊ လူပင်ပန်းမှု နည်းပါးသွားမည်ဖြစ် သကဲ့သို့ နိုင်ငံတော်အတွက် ဝင်ငွေ ကိုလည်း ပိုမိုရှာဖွေနိုင်မည်ဖြစ် ကြောင်း၊ နယ်စပ်ပြတ်ကျော် မော်တော်ယာဉ်များကြောင့် မြန်မာ ပြည်သူများ ထိခိုက်ဒဏ်ရာရခြင်း၊

သေဆုံးခြင်းများ ဖြစ်လာခဲ့လျှင် ငွေကြေးတစ်စုံတစ်ရာ အထောက် အပံ့ဖြစ်စေမည့် နစ်နာကြေး ပေးချေခြင်းကိုလည်း ထိထိ ရောက်ရောက် ဆောင်ရွက်နိုင်မည် ဖြစ်သည့်အတွက် နိုင်ငံနှင့် ပြည်သူ အတွက် အကျိုးရှိစေမည့် လုပ်ငန်း ဖြစ်ကြောင်း၊ အာဆီယံနယ်စပ်မိတ် တစ်လျှောက် ကုန်စည်သယ်ယူ ပို့ဆောင်နေကြသည့် မော်တော် ယာဉ်ပိုင်ရှင်များနှင့် ယာဉ်မောင်း များအတွက် ခရီးစဉ်တစ်လျှောက် စိတ်အေးချမ်းသာသာ သွားလာနိုင် ရန်နှင့် အာဆီယံသယ်ယူပို့ဆောင် ရေး သဘောတူညီချက်များကို အကောင်အထည် ဖော်နိုင်ရန် အတွက် ASEAN's spirit ဖြစ်သည့်

“One Vision, One Identity, One Community” အစီအစဉ်အနေ ဖြင့် ဆောင်ရွက်ပေးမည့် ASEAN Compulsory Motor Insurance (ACMI) System မှတစ်ဆင့် Online Process ဖြင့် ဆောင်ရွက်မည့် လုပ်ငန်းကို လိုက်လံလျှောက်လှံ လှံကြိုဆိုကြောင်း ပြောကြားသည်။

ဆက်လက်၍ အာမခံလုပ်ငန်း ကြီးကြပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌက အမှာ စကားပြောကြားပြီး မြန်မာ့အာမခံ လုပ်ငန်း ဦးဆောင်ညွှန်ကြားရေး များက Video Clip ဖြင့် ရှင်းလင်း တင်ပြသည်။

ထို့နောက် ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် နှင့် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့် အဖွဲ့ ဝင်များသည် နယ်စပ်ပြတ်ကျော်

မော်တော်ယာဉ်အာမခံ မိတ်ဆက် ခြင်းအစီအစဉ်ကို စက်လှုပ်နှံပုံ ဤ ဖွင့်လှစ်ပေးကြပြီး စုပေါင်း မှတ်တမ်းတင် ဓာတ်ပုံရိုက်ကာ အခမ်းအနားကို ရုပ်သိမ်းလိုက် သည်။

ASEAN Compulsory Motor Insurance (ACMI) System မှ တစ်ဆင့် Online Process ဖြင့် ဆောင်ရွက်မည့် နယ်စပ်ပြတ် ကျော် မော်တော်ယာဉ်အာမခံ အား လက်ခံဆောင်ရွက်ခြင်းဖြင့် ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံ တော်အတွင်းသို့ ဝင်ရောက်လာ မည့် နယ်စပ်ပြတ်ကျော် မော်တော် ယာဉ်များမှ အာမခံပရိမီယံကြေး များရရှိသကဲ့သို့ ထိုမော်တော် ယာဉ်များကြောင့် သေဆုံးသူ၊ ဒဏ်ရာရရှိ သူများအတွက် သူတစ်ပါးထိခိုက်မှု အာမခံနစ်နာ ကြေးအား ပေးချေနိုင်ခြင်း၊ အာဆီယံနိုင်ငံများအကြား စီးပွား ရေး ပေါင်းစပ်မှုများနှင့်အညီ ကုန်စည်စီးဆင်းမှုများ တိုးတက် လာစေခြင်း၊ ကုန်သွယ်ရေးနှင့် ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်းများ တိုးတက် လာစေရေးအတွက် အထောက် အကူပြုပေးနိုင်ခြင်း စသည့် အကျိုးကျေးဇူးများ ရရှိနိုင်မည်ဖြစ် ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

ဆန်ဈေးတည်ငြိမ်ရန်နှင့် သမားရိုးကျရောင်းဝယ်ခြင်းမဟုတ်သည့်လုပ်ငန်းများ ထိန်းကျောင်းနိုင်ရန်အတွက် Supermarket များနှင့် လက်လီလက်ကားဆန်ဆိုင်များတွင် ခင်းကျင်းရောင်းချမှုများအတွက် သို့လှောင်ထားသည့် ဆန်စပါးသို့လှောင်ရုံများ မှတ်ပုံတင်ရန် MRF ထပ်မံအသိပေး

ရန်ကုန် ဇန်နဝါရီ ၁၃

ပြည်တွင်းဆန်ဈေးနှုန်း တည်ငြိမ်စေရေး၊ ပြည်ပသို့ ဆန်တင်ပို့မှု စနစ်တကျဆောင်ရွက်နိုင်ရေးတို့အား ရည်ရွယ်၍ ဈေးကစားလိုသည့် ရည်ရွယ်ချက်ဖြင့် သမားရိုးကျရောင်းဝယ်ခြင်း မဟုတ်သည့်လုပ်ငန်း များ ထိန်းကျောင်းနိုင်ရန်အတွက် Supermarket များနှင့် လက်လီလက်ကား ဆန်ဆိုင်များအတွက် သို့လှောင် ထားသည့် ဆန်၊ စပါးသို့လှောင်ရုံများကို မှတ်ပုံတင်ရန် မြန်မာနိုင်ငံ ဆန်စပါးအသင်းချုပ် (MRF) က ဇန်နဝါရီ ၁၂ ရက်တွင် ထပ်မံအသိပေး ကြေညာထားသည်။

ဆန်စပါး ကဏ္ဍတွင် ပုံမှန်လုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်နေ သူများအား ဝန်ထုပ်ဝန်ပိုးနှင့် ထိခိုက်မှုမရှိစေရေး အတွက်လည်းကောင်း၊ ဈေးကစားလိုသည့် ရည်ရွယ် ချက်ဖြင့် သမားရိုးကျရောင်းဝယ်ခြင်း မဟုတ်သည့် လုပ်ငန်းများကို ထိန်းကျောင်းနိုင်ရေးအတွက် လည်း ကောင်း၊ ဈေးဝယ်အရောင်းစင်တာ(Supermarket)

များနှင့် လက်လီလက်ကား ဆန်ဆိုင်များတွင် ခင်းကျင်းရောင်းချမှုများအတွက် သို့လှောင်ရုံများကို စနစ်တကျရှိစေရန်အတွက်လည်းကောင်း၊ စီးပွားဖြစ် ရောင်းဝယ်ရန်အလို့ငှာ ဆန်တန်ချိန် ၅၀ (သို့မဟုတ်) စပါးတင်း ၅၀၀၀ နှင့်အထက်သို့လှောင်ထားရုံများကို မြန်မာဆန်စပါးအွန်လိုင်း(Myanmar Rice Online-MyRO)စနစ်တွင် မှတ်ပုံတင်ရန် ၂၀၂၃ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာ ၄ ရက်တွင် MRF က အသိပေးကြေညာခဲ့သေးကြောင်း သိရသည်။

၂၀၂၃ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာ ၃ ရက်အထိ ရန်ကုန် တိုင်းဒေသကြီးမှ သို့လှောင်ရုံ ၈၇ လုံး၊ ဧရာဝတီ တိုင်းဒေသကြီးမှ သို့လှောင်ရုံ ၅၂ လုံး၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသ ကြီးမှ သို့လှောင်ရုံ ၁၀ လုံး၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးမှ သို့လှောင်ရုံ ၁ လုံး၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးမှ သို့လှောင်ရုံ တစ်လုံး၊ နေပြည်တော်ကောင်စီနယ်မြေမှ သို့လှောင်ရုံ ၁၉ လုံးနှင့် ရခိုင်ပြည်နယ်မှ သို့လှောင်ရုံ တစ်လုံး စုစုပေါင်း သို့လှောင်ရုံ ၁၇၄ လုံးအား မှတ်ပုံ

တင် ဆောင်ရွက်ထားရှိပြီးဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

“MyRO Website ထဲကို ဝင်တင်လိုရပါတယ်။ သို့လှောင်ရုံအတိုင်းအတာအရ စက်က Software နဲ့ Auto သတ်မှတ်ပေးသွားမယ်။ ကုမ္ပဏီအနေနဲ့ဆို တစ်သိန်းခွဲက အများဆုံး။ လူပုဂ္ဂိုလ်အနေနဲ့ဆိုရင် ရှစ်သောင်းအများဆုံးပါ။ ဒီဇင်ဘာလအထိ သို့လှောင် ရုံပေါင်း ၁၇၄ လုံးမှတ်ပုံတင်ခဲ့တယ်။ အခုလက်ရှိဆိုရင် မှတ်ပုံတင်တာ သို့လှောင်ရုံပေါင်း ၂၀၀ လောက် ရှိနေ ပြီ” ဟု ဆန်စပါးအသင်းချုပ်နှင့် စီမံပံ့ပိုးမှု သိရသည်။

ထို့ကြောင့် မြန်မာနိုင်ငံ ဆန်စပါးအသင်းချုပ်နှင့် ညီနောင်ဆန်စပါးအသင်းအဖွဲ့များ၏ တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်/ခရိုင်/မြို့နယ် အဆင့်အသင်းခွဲများ၊ ဒေသ ကော်မတီများ၊ ကုန်စည်ခိုင်များအနေဖြင့် မိမိတို့ အသင်းဝင်များ၏ ဆန်စပါးသို့လှောင်မှု မှတ်ပုံတင်ခြင်း လုပ်ငန်းကို အချိန်မီဆောင်ရွက်နိုင်ရေး စီစဉ်ညှိနှိုင်း ဆောင်ရွက်ပေးရန်လည်းကောင်း၊ ကုမ္ပဏီများ တစ်သိး

ပုဂ္ဂလလုပ်ငန်းရှင်များအနေဖြင့်လည်း သတ်မှတ်ချက် များနှင့်အညီ MyRO တွင် မှတ်ပုံတင်နိုင်ရေး ဆောင်ရွက်ရန် လည်းကောင်း၊ ဈေးဝယ်စင်တာ (Supermarket) များအနေဖြင့်လည်း မိမိတို့၏ စင်တာများတွင် ခင်းကျင်းရောင်းချသော ဆန်အိတ် များသို့လှောင်သည့် သို့လှောင်ရုံများ မှတ်ပုံတင်နိုင် ရေးကို အထူးအလေးပေးကြတ်မတ်ဆောင်ရွက်ပေး ရန် စားသုံးသူရေးရာဦးစီးဌာနမှ ၂၀၂၃ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၃ ရက်တွင် စာဖြင့်ပေးပို့အကြောင်းကြားထားသဖြင့် သိရှိလိုက်နာဆောင်ရွက်ပေးရန် မြန်မာနိုင်ငံ ဆန်စပါးအသင်းချုပ်က အသိပေးထားသည်။

MyRO တွင် မှတ်ပုံတင်ခြင်းနှင့်ပတ်သက်ပြီး မေးမြန်းဆွေးနွေးရန်ရှိပါက ၀၉-၈၉၃၀၉၅၇၀၃၊ ၀၉-၉၇၈၆၄၂၆၀၇ နှင့် Email:myromyanmar. mm@gmail.com သို့ဆက်သွယ်မေးမြန်းနိုင်ကြောင်း လည်း သိရသည်။

MT

သိရသည်။

လက်ရှိတွင် စကျင်ကျောက်ဖြင့် ထုဆစ်သည့် ဘုရားဆင်းတုတော် ဈေးကွက်မှာ ဉာဏ်တော်အနိမ့်အမြင့်ပေါ့ပေါ့ မူတည်၍ အနိမ့်ဆုံး ငါးသောင်းမှ စတင်ကာ အမြင့်ဆုံး သိန်းသုံးရာကျော်အထိ ဈေးပေါက် ကြောင်း သိရသည်။

“ဉာဏ်တော်မြင့်ရင် မြင့်သလို ဈေးတန်လာတာရှိတယ်။ ဉာဏ်တော် အမြင့် ၁၀ ပေ အထိုင်တစ်ဆူဆို သိန်းသုံးရာလောက် ပေါက်တယ်။ ဒါကစကျင်ကျောက်နဲ့ပတ်သက်တဲ့ ဆင်းတုတော်ပေါ့” ဟု ရွှေရန်ကုန် ဘုရားဆင်းတုတော် ရောင်းဝယ်ရေးမှ တာဝန်ရှိသူက ဆက်လက်ရှင်းပြသည်။

သစ်တော်

နာမည်ကျော်စကျင်ရွာထွက် စကျင်ကျောက်ဆစ် ဘုရားဆင်းတုတော်ဈေးကွက် ပုံမှန်အတိုင်းရှိနေ

ရန်ကုန် ဇန်နဝါရီ ၁၃

နာမည်ကျော်စကျင်ကျေးရွာထွက် စကျင်ကျောက်ဆစ် ဘုရားဆင်းတု တော်ဈေးကွက်မှာ ပုံမှန်အတိုင်းရှိနေပြီး ပုံတော်ထုဆစ်သည့် လက်မှု ပညာရှင်များ အလုပ်ပြတ်လပ်မှုမရှိကြောင်း စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး မတ္တရာမြို့နယ် စကျင်ရွာရှိ ဘုရားဆင်းတုတော် ရောင်းဝယ်ရေး အသိုင်း အဝိုင်းမှ သိရသည်။

“ပြည်တွင်းဈေးကွက်မှာတော့ ကိုဗစ်ကပ်ရောဂါနဲ့ အခြေအနေ အရပ်ရပ်တွေဖြစ်ခဲ့ပေမယ့် စားဝတ်နေရေးကတော့ ပုံမှန်အတိုင်း လည်ပတ်နေကြတယ်။ အလုပ်အကိုင်ပေးတွေ ဘယ်သူမှ ပြတ်တယ်

ဆိုတာ မရှိကြဘူး။ ဆင်းတုတော်ရောင်းဝယ်ရေးက ခုထိပုံမှန်အတိုင်း လေးပဲရှိတယ်။ ဒီလုပ်ငန်းလေးကတော့ ပုံမှန်အတိုင်း လည်ပတ်နေကြ တယ်။ တစ်ရွာလုံးလည်း အလုပ်ပြတ်သွားတယ် မရှိဘူး”ဟု ရွှေရန်ကုန် ဘုရားဆင်းတုတော် ရောင်းဝယ်ရေးမှ တာဝန်ရှိသူက ဆိုသည်။

ယခင်နှစ်များအတွင်းက စကျင်ကျောက်ဖြင့် ထုဆစ်သည့်ဘုရား ဆင်းတုတော်များအား တရုတ်နိုင်ငံသို့ တင်ပို့ရောင်းချသည့် ဈေးကွက် ကြီးမားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါရွာမှ ထွက်ရှိသည့် စကျင်ကျောက် ဘုရားဆင်းတုတော် များအား မန္တလေးမြို့၊ မြဝတီမြို့၊ စသည့်မြို့များသို့ တင်ပို့ကြောင်း

သိရသည်။

လက်ရှိတွင် စကျင်ကျောက်ဖြင့် ထုဆစ်သည့် ဘုရားဆင်းတုတော် ဈေးကွက်မှာ ဉာဏ်တော်အနိမ့်အမြင့်ပေါ့ပေါ့ မူတည်၍ အနိမ့်ဆုံး ငါးသောင်းမှ စတင်ကာ အမြင့်ဆုံး သိန်းသုံးရာကျော်အထိ ဈေးပေါက် ကြောင်း သိရသည်။

“ဉာဏ်တော်မြင့်ရင် မြင့်သလို ဈေးတန်လာတာရှိတယ်။ ဉာဏ်တော် အမြင့် ၁၀ ပေ အထိုင်တစ်ဆူဆို သိန်းသုံးရာလောက် ပေါက်တယ်။ ဒါကစကျင်ကျောက်နဲ့ပတ်သက်တဲ့ ဆင်းတုတော်ပေါ့” ဟု ရွှေရန်ကုန် ဘုရားဆင်းတုတော် ရောင်းဝယ်ရေးမှ တာဝန်ရှိသူက ဆက်လက်ရှင်းပြသည်။

သစ်တော်

သိရသည်။

လက်ရှိတွင် စကျင်ကျောက်ဖြင့် ထုဆစ်သည့် ဘုရားဆင်းတုတော် ဈေးကွက်မှာ ဉာဏ်တော်အနိမ့်အမြင့်ပေါ့ပေါ့ မူတည်၍ အနိမ့်ဆုံး ငါးသောင်းမှ စတင်ကာ အမြင့်ဆုံး သိန်းသုံးရာကျော်အထိ ဈေးပေါက် ကြောင်း သိရသည်။

“ဉာဏ်တော်မြင့်ရင် မြင့်သလို ဈေးတန်လာတာရှိတယ်။ ဉာဏ်တော် အမြင့် ၁၀ ပေ အထိုင်တစ်ဆူဆို သိန်းသုံးရာလောက် ပေါက်တယ်။ ဒါကစကျင်ကျောက်နဲ့ပတ်သက်တဲ့ ဆင်းတုတော်ပေါ့” ဟု ရွှေရန်ကုန် ဘုရားဆင်းတုတော် ရောင်းဝယ်ရေးမှ တာဝန်ရှိသူက ဆက်လက်ရှင်းပြသည်။

သစ်တော်

သိရသည်။

လက်ရှိတွင် စကျင်ကျောက်ဖြင့် ထုဆစ်သည့် ဘုရားဆင်းတုတော် ဈေးကွက်မှာ ဉာဏ်တော်အနိမ့်အမြင့်ပေါ့ပေါ့ မူတည်၍ အနိမ့်ဆုံး ငါးသောင်းမှ စတင်ကာ အမြင့်ဆုံး သိန်းသုံးရာကျော်အထိ ဈေးပေါက် ကြောင်း သိရသည်။

“ဉာဏ်တော်မြင့်ရင် မြင့်သလို ဈေးတန်လာတာရှိတယ်။ ဉာဏ်တော် အမြင့် ၁၀ ပေ အထိုင်တစ်ဆူဆို သိန်းသုံးရာလောက် ပေါက်တယ်။ ဒါကစကျင်ကျောက်နဲ့ပတ်သက်တဲ့ ဆင်းတုတော်ပေါ့” ဟု ရွှေရန်ကုန် ဘုရားဆင်းတုတော် ရောင်းဝယ်ရေးမှ တာဝန်ရှိသူက ဆက်လက်ရှင်းပြသည်။

သစ်တော်

သီလဝါအထူးစီးပွားရေးဇုန်၌ ပြည်ပပို့ကုန် တိုးမြှင့်တင်ပို့နိုင်ရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဆွေးနွေး

ရန်ကင်း ဇန်နဝါရီ ၁၃

မြန်မာအထူးစီးပွားရေးဇုန်ဆိုင်ရာ ဗဟိုလုပ်ငန်းအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ၊ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌရုံး ဝန်ကြီးဌာန (၂) ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးအောင်နိုင်ဦးသည် ယနေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် ရန်ကင်းမြို့ သီလဝါအထူးစီးပွားရေးဇုန်ရှိ စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီနှင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူများအား တွေ့ဆုံသည်။ (ယာပုံ)

တွေ့ဆုံစဉ် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးသည် သီလဝါ အထူးစီးပွားရေးဇုန်ကို အောင်မြင်စွာ အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးနှင့် ဆက်လက် ဆောင်ရွက်သွားရမည့်အခြေအနေများ၊ လက်ရှိရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများ စဉ်ဆက်မပြတ် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးနှင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုအသစ်များ ထပ်မံဝင်ရောက်လာနိုင်ရေးတို့ကို မှာကြားသည်။

ပြည်ပပို့ကုန်တိုးမြှင့်တင်ပို့နိုင်ရေး ယင်းနောက် သီလဝါအထူးစီးပွားရေးဇုန်အတွင်း ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နေသည့် လုပ်ငန်းရှင်များနှင့် တွေ့ဆုံ၍ နိုင်ငံတော်မှပေးဆောင်

ပေးနေသည့်အခြေအနေများ၊ ကြုံတွေ့နေရသည့် အခက်အခဲများအပေါ် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ပေးမည့်အစီအစဉ်များနှင့် လုပ်ငန်းမြှင့်တင်ရေးဇုန်အတွင်းရှိ လုပ်ငန်းများ၌ ပြည်ပပို့ကုန် တိုးမြှင့်တင်ပို့နိုင်ရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဆွေးနွေးညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေးပြီး ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူများ၏ တင်ပြချက်များအပေါ် ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်း ဆောင်ရွက်ပေးသည်။

ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေး ထိုနောက် သီလဝါအထူးစီးပွားရေးဇုန်၌ ရင်းနှီးတည်ထောင်သူ (Developer) ဖြစ်သော Myanmar



Japan Thilawa Development Limited (MJTD) တွေ့ဆုံ၍ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ပေးရန် လုပ်ငန်းမှ တာဝန်ရှိသူများ၊ သီလဝါအထူးစီးပွားရေးဇုန် စီမံများကို ဆွေးနွေးခဲ့ပြီး တင်ပြချက်များအပေါ် ညှိနှိုင်းခန့်ခွဲမှုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌနှင့် အဖွဲ့ဝင်များနှင့် သီးခြား ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့သည်။ သတင်းစဉ်

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာစိုးဝင်း ရှမ်းပြည်နယ်(တောင်ပိုင်း) ကလေးခရိုင်အတွင်းရှိ ယာယီတိုက်ပွဲရှောင်ပြည်သူများအား ထောက်ပံ့ပစ္စည်းများပေးအပ်

တောင်ကြီး ဇန်နဝါရီ ၁၃

လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာစိုးဝင်းသည် ရှမ်းပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးအောင်ဇော်အေး၊ နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဗိုလ်ချုပ် ဖြိုးသန့်၊ တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများရေးရာဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးဇော်အေးမောင်တို့နှင့် အတူ ယနေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် ညောင်ရွှေမြို့ မင်္ဂလာရပ်ကွက်ရှိ ဘုရားကျိန်းကျောင်းတွင် ခိုလှုံနေကြသော ယာယီတိုက်ပွဲရှောင် ပြည်သူများအား သွားရောက် တွေ့ဆုံ၍ ရင်းရင်းနှီးနှီး အားပေးစကားပြောကြားသည်။



သည့် ကျား၊ မ အင်္ကျီများနှင့် ကိုယ်တိုက်ဆပ်ပြာများကိုလည်းကောင်း၊ အသက် ၇၀ နှစ်နှင့် အထက်ရှိသူများ၊ မသန်စွမ်းသူများ၊ ကိုယ်ဝန်ဆောင်မိခင်နှင့် အသက် ၅၅ နှစ်အောက်ကလေးများအတွက် လူမှုရေး ထောက်ပံ့ငွေများကို လည်းကောင်း၊ နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာနနှင့် ရှမ်းပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့တို့က ထောက်ပံ့သော ဆန်၊ ဆီ၊ ဆား၊ ပဲ၊ ခေါက်ဆွဲခြောက်နှင့် ကြက်ဥများကို လည်းကောင်း၊ တိုင်းရင်း

သစ်ပြာများ၊ လူမှုရေးထောက်ပံ့ငွေများနှင့် စားနပ်ရိက္ခာများကို ထောက်ပံ့ပေးအပ်ကာ လိုအပ်သည်များကို ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေးသည်။ အားပေးစကားပြောကြား ဆက်လက်၍ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့်အဖွဲ့သည် ညောင်ရွှေမြို့ မဟာရန်အောင်ဘုရားတွင် ဖွင့်လှစ်ထားသည့် ခိုလှုံရာစခန်းတွင် ရောက်ရှိခိုလှုံနေကြသည့် ယာယီတိုက်ပွဲရှောင်ပြည်သူများအား ဝန်ကြီးဌာနအလိုက် အကူအညီ အထောက်အပံ့များ ထောက်ပံ့ပေးအပ်ပြီး တိုက်ပွဲရှောင်ပြည်သူများကို နွေးထွေးရင်းနှီးစွာ တွေ့ဆုံ၍ အားပေးစကား ပြောကြားသည်။

ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီး၊ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် တာဝန်ရှိသူများသည် ကလေးမြို့နယ်အတွင်းရှိ ယာယီတိုက်ပွဲရှောင်ပြည်သူ အိမ်ထောင်စု ၄၃၄၀ ခန့်၊ လူဦးရေ ၂၂၅၇ ဦး စုစုပေါင်း အိမ်ထောင်စု ၅၂၄၅ ဦး၊ လူဦးရေ ၂၀၈၄၆ ဦးတို့အတွက် လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေး ဝန်ကြီးဌာနမှ ငွေကျပ် ၂၈၆,၁၅၆,၀၀၀ နှယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာနနှင့် ရှမ်းပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့မှ အိမ်ထောင်စု ၅၂၄၅ ဦး၊ လူဦးရေ ၂၀၈၄၆ ဦးအတွက် ငွေကျပ် ၁၅၅,၈၁၄,၄၅၀ တန်ဖိုးရှိ ဆန်၊ ဆီ၊ ဆား၊ ပဲ၊ ခေါက်ဆွဲခြောက်၊ ကြက်ဥ၊ တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများရေးရာ ဝန်ကြီးဌာနမှ ထောက်ပံ့ငွေ ကျပ်သိန်း ၃၀ စုစုပေါင်း ထောက်ပံ့မှု တန်ဖိုးငွေကျပ် သိန်း ၅၂၀ ခန့် ထောက်ပံ့ ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ သတင်းစဉ်

ဟုမ္မလင်းခရိုင်အတွင်း ဆန်၊ ဆီ၊ ပဲ ဖူလုံမှုရှိစေရန် အလေးထားဆောင်ရွက်ပေးနေ ရာသီသီးနှံအပြင် နှစ်ရှည်သီးနှံများကိုလည်း စိုက်ပျိုးသွားကြရန်လို့

ဟုမ္မလင်း ဇန်နဝါရီ ၁၃

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးမြတ်ကျော်သည် တိုင်း

ဒေသကြီး တိုင်းရင်းသားရေးရာ ဝန်ကြီး ဦးစိုင်းနိုင်နိုင်ကျော်၊ ဟုမ္မလင်းတပ်နယ်မှူး ဗိုလ်မှူးချုပ် သိန်းထွန်းဦး၊ ဟုမ္မလင်းခရိုင်/မြို့နယ် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌများနှင့် တာဝန်ရှိသူများနှင့်

အတူ ဇန်နဝါရီ ၁၃ ရက် နံနက်ပိုင်းတွင် ဟုမ္မလင်းခရိုင် စိုက်ပျိုးရေး ဦးစီးဌာနရုံးရှိ အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ခရိုင်/မြို့နယ်အဆင့် ဌာနဆိုင်ရာများနှင့် စိုက်ပျိုးစွမ်းအားမြှင့်တင်ရေး ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးသို့ တက်ရောက်ကြသည်။

တိုးမြှင့်စိုက်ပျိုး ရှေးဦးစွာ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်က နိုင်ငံတော်နှင့် တိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့အနေဖြင့် ဟုမ္မလင်းခရိုင်အတွင်း ဆန်၊ ဆီ၊ ပဲ ဖူလုံမှုရှိစေရန် အလေးထားဆောင်ရွက်ပေးနေပါကြောင်း၊ ဆီထွက်သီးနှံများ တိုးမြှင့်စိုက်ပျိုးပြီး

တစ်ဧကပန်းတိုင်အထွက်နှုန်းရရှိအောင် ဆောင်ရွက်သွားရန်လိုအပ်ပါကြောင်း၊ နိုင်ငံတော်အနေဖြင့်လည်း ဓာတ်မြေဩဇာများအား ဈေးနှုန်းသက်သာစွာဖြင့် ရောင်းချပေးခြင်း၊ နည်းပညာပေးခြင်းနှင့် မျိုးကောင်းမျိုးသန့်များ ရရှိအောင်ပံ့ပိုးကူညီပေးလျက် ရှိပါကြောင်း၊ ရာသီသီးနှံအပြင် နှစ်ရှည်သီးနှံများကိုလည်း စိုက်ပျိုးသွားကြရန် လိုအပ်ပါကြောင်း၊ စိုက်ပျိုးရေးရည်မှန်းချက်များ အောင်မြင်ရန် ဒေသခံတောင်သူများနှင့် ဌာနဆိုင်ရာများ၏ လိုအပ်သည်များဖြည့်ဆည်းပေးပေးဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိပါကြောင်း၊ ဌာနဆိုင်ရာအားလုံးအနေဖြင့် လုပ်ငန်းများ အောင်မြင်အောင် အချင်းချင်း စည်းလုံးညီညွတ်စွာဖြင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သွားကြရန် လိုအပ်ပါကြောင်း တိုက်တွန်းပြောကြားသည်။ ပန်းတိုင်အထွက်နှုန်းရရှိ ဆက်လက်၍ ခရိုင်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌက ဒေသတည်ငြိမ်အေးချမ်းရေး၊ စိုက်ပျိုးရေးမြှင့်တင်ရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နေမှုအခြေအနေအထား၊ ဌာနဆိုင်ရာများက စိုက်ပျိုးစွမ်းအားမြှင့်တင်ရေးနှင့် စိုက်ပျိုးသီးနှံများအပေါ် ပန်းတိုင်အထွက်နှုန်း ရရှိရေး ဆောင်ရွက်နေမှုများနှင့် ဖြည့်ဆည်းပေးရန် လိုအပ်ချက်များကို ဆွေးနွေးတင်ပြရာ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်က တာဝန်ရှိသူများနှင့် ဖြည့်ဆည်းပေးပေးဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း၊ သီရိဟုမ္မလင်း(ပြန်ဆက်)



အကြမ်းဖက်မှုပျောက်ရေးအတွက် ပြည်သူ့အသိပေးနှိုးဆော်ချက်

၁။ ပြည်သူ့အတွက်ဟု သုံးနှုန်း၍ ရဟန်းသံဃာများ၊ ဆရာ၊ ဆရာမများ အပါအဝင် နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းများနှင့် ပြည်သူ့ကိုယ်စားပြုတော်၊ လူ့ယက်ခြင်းကို CRPH ၊ NUG ၊ PDF အမည်ခံ အကြမ်းဖက်အုပ်စုများက ဥပဒေမဲ့ကျူးလွန်နေသည်။

၂။ မြိမ်းခြောက်၊ လူသတ်၊ အဖျက်အမှောင်လုပ်ရပ်များ လုပ်ဆောင်နေသည့် CRPH ၊ NUG ၊ PDF အကြမ်းဖက်သမားများကို အားပေးမှု၊ ထောက်ခံမှု၊ ကူညီထောက်ပံ့မှု မပြုခြင်းသည် ပြည်သူ့လူထု၏ အသက်အိုးအိမ်စည်းစိမ်ကို ကာကွယ်ပေးခြင်းဖြစ်သည်။
၃။ ယင်းတို့၏ လက်နက်/ခဲယမ်း ကိုင်တွယ်သယ်ဆောင်မှုနှင့် အကြမ်းဖက် သမားတို့၏သတင်းကို လျှို့ဝှက်ပေးပို့ခြင်းသည် အပြစ်မဲ့ပြည်သူများ၏ အသက်အိုးအိမ်စည်းစိမ်ကို ကာကွယ်ပေးခြင်းဖြစ်သည်။

ဒုတိယဝန်ကြီး ဒေါ်နုမြင် အမျိုးသားဇာတ်ရုံ(ရန်ကုန်)နှင့် အမျိုးသားပြတိုက်(ရန်ကုန်)တို့မှ ဝန်ထမ်းများနှင့်တွေ့ဆုံ၍ လုပ်ငန်းများကြည့်ရှုစစ်ဆေး

ရန်ကုန် ဇန်နဝါရီ ၁၃
သာသနာရေးနှင့်ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဒေါ်နုမြင်သည် တာဝန်ရှိသူများနှင့်အတူ ယမန်နေ့နံနက်ပိုင်းက အမျိုးသားဇာတ်ရုံ(ရန်ကုန်) သို့ရောက်ရှိပြီး အမျိုးသားဇာတ်ရုံ (ရန်ကုန်)အတွင်း ရုံးလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်နေမှုများ၊ ရုံးပတ်ဝန်းကျင်နှင့် အိမ်ရာပတ်ဝန်းကျင် စီမံခန့်ခွဲမှုပြည်သာယာရေး၊ ဇာတ်ရုံအတွင်းအပြင် သန့်ရှင်းရေးနှင့် လေအေးပေးစက်များ တပ်ဆင်ထားရှိမှုများကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး လိုအပ်သည်များ မှာကြားသည်။
ထို့နောက် ဒုတိယဝန်ကြီးသည် အမျိုးသားပြတိုက် (ရန်ကုန်)သို့ ရောက်ရှိစစ်ဆေးရာ အမျိုးသားပြတိုက် (ရန်ကုန်) ခေတ္တတာဝန်ခံက အမျိုးသားပြတိုက် (ရန်ကုန်)ရှိ ပြခန်း ၁၃ ခန်းတွင် ခင်းကျင်းပြသထားမှု၊ အမျိုးသားပြတိုက် (ရန်ကုန်) ၌ ဆောင်ရွက်ခဲ့သည့် ပြည်တွင်း/ပြည်ပ ပြပွဲ၊ အလုပ်ရုံ

ဆွေးနွေးပွဲများ၊ လာရောက်ကြည့်ရှုလေ့လာသည့် ပြည်တွင်း/ပြည်ပ ခရီးသွားဝင်ရောက်မှု ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်အတွင်း ဆောင်ရွက်ချက်များနှင့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ဝင်ရောက်မှုကို ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။
ထို့နောက် ဒုတိယဝန်ကြီးသည် အမျိုးသားပြတိုက် (ရန်ကုန်)မှ ဝန်ထမ်းများနှင့် ဘွဲ့လွန်ပြတိုက်ပညာဒီပလိုမာသင်တန်း အမှတ်စဉ် (၂၁) မှ သင်တန်းသူများကို တွေ့ဆုံပြီး ပြတိုက်ဆိုင်ရာလုပ်ငန်းရပ်များ မှာကြားကာ ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်အတွင်း ဆောင်ရွက်ခဲ့သည့် Ticket Management System, Inventory Management and Ethnic Traditional Gallery (Active Relity-AR System)လုပ်ငန်းနှင့် ရှေးဟောင်းပစ္စည်းသိုလှောင်ရုံ နှစ်ထပ် ဆက်လက်ဆောက်လုပ်ခြင်းလုပ်ငန်းတို့ကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး လိုအပ်သည်များမှာကြားသည်။ သတင်းစဉ်



ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးမင်းမင်း မြန်မာဆန်စပါးအွန်လိုင်းစနစ်ဖြင့် မှတ်ပုံတင်ထားသည့် ဆန်သိုလှောင်ရုံများ ကြည့်ရှုစစ်ဆေး

ရန်ကုန် ဇန်နဝါရီ ၁၃
ပြည်တွင်းဈေးကွက်၌ ဆန်ဈေးနှုန်း တည်ငြိမ်မှုရှိစေရေး၊ ပြည်ပသို့ ဆန်တင်ပို့မှုကို စနစ်တကျ ဆောင်ရွက်နိုင်ရေး၊ ဈေးကစားလိုသည့် ရည်ရွယ်ချက်ဖြင့် သမားရိုးကျ ရောင်းဝယ်ခြင်း မဟုတ်သည့် လုပ်ငန်းများကို ထိန်းကျောင်းနိုင်ရေးနှင့် ဆန်စပါးသိုလှောင်မှုများ စနစ်ကျမှုရှိစေရေးအတွက် စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် မြန်မာနိုင်ငံ ဆန်စပါးအသင်းချုပ်တို့ ပူးပေါင်း၍ ဆန်စပါးသိုလှောင်မှုအား Online မှ မှတ်ပုံတင်ခြင်းစနစ် (Myanmar Rice Online - MyRo) ကို အကောင်အထည်ဖော်



ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။ အဆိုပါစနစ်ဖြင့် ကုမ္ပဏီ/လူပုဂ္ဂိုလ်များမှ မှတ်ပုံတင်ထားသည့် သိုလှောင်ရုံများအနက်မှ လိုင်သယာဖြူနယ်ရှိ MyRo စနစ်ဖြင့် မှတ်ပုံတင်ထားသော သိုလှောင်ရုံများကို ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးမင်းမင်းနှင့် တာဝန်ရှိသူများသည် ယနေ့နံနက်ပိုင်းက သွားရောက်စစ်ဆေး

ရာ မြန်မာနိုင်ငံဆန်စပါးအသင်းချုပ်၊ မြန်မာနိုင်ငံ ဆန်စပါးကုန်သည်များအသင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံ ဆန်စက်လုပ်ငန်းရှင်များအသင်းတို့မှ တာဝန်ရှိသူများက ဆန်၊ စပါးသိုလှောင်ထားရှိမှု အခြေအနေများကိုရှင်းလင်းတင်ပြကြသည်။
ဆက်လက်၍ ရန်ကုန်မြို့ ဘုရင့်နောင်ဆန်စပါးကုန်စည်ဒိုင်တွင် Warehouse Registration ဆောင်ရွက်ပုံ အဆင့်ဆင့်ကို သိုလှောင်ရုံများ၊ ပြည်ပတင်ပို့သည့် ကုမ္ပဏီများ၊ ဆန်စက်လုပ်ငန်းများ၊ ဆန်လက်လီ/လက်ကား အရောင်းဆိုင်များမှ မှတ်ပုံတင်ခြင်းကို ကဏ္ဍအလိုက် ရှင်းလင်းပြသပြီး ပြည်နယ်/တိုင်းဒေသကြီးများမှ တာဝန်ရှိသူများက အသုံးပြုရာတွင် လိုအပ်သည့်အချက်များကို ဆွေးနွေးခဲ့ကြပြီး ဒုတိယဝန်ကြီးက လိုအပ်သည်များကို မှာကြားသည်။
Online မှ မှတ်ပုံတင်ခြင်းစနစ် (Myanmar Rice Online - MyRo) ကို ၂၀၂၃ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာ ၄ ရက်မှ စတင်ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ ယနေ့အထိ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ ရခိုင်ပြည်နယ်နှင့် နေပြည်တော်တောင်စီနယ်မြေတို့မှ သိုလှောင်ရုံ ၁၉၃ လုံးကို မှတ်ပုံတင်ဆောင်ရွက်ထားရှိပြီးဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်



၂၀၂၄ ခုနှစ် အမျိုးသားတံခွန်စိုက် ဂျူဒိုပြိုင်ပွဲနှင့် ဆုပေးပွဲအခမ်းအနားကျင်းပ

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၁၃
ဂျူဒိုအားကစားသမားများ အချင်းချင်း ချစ်ကြည်ရင်းနှီးမှု ခိုင်မာလာစေရေး၊ မျိုးဆက်သစ်ဂျူဒိုအားကစားသမားများစွာ ပေါ်ထွက်လာစေရေးနှင့် ဂျူဒိုအားကစားအဆင့်အတန်း တိုးတက်မြှင့်တင်လာစေရေးအတွက် ရည်ရွယ်၍ ၂၀၂၄ ခုနှစ် အမျိုးသားတံခွန်စိုက် ဂျူဒိုပြိုင်ပွဲနှင့် ဆုပေးပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက် ၉ နာရီတွင် နေပြည်တော်ဝဏ္ဏသိဒ္ဓိအားကစားရုံ(A)၌ ကျင်းပသည်။
ဆုများပေးအပ်ချီးမြှင့်၍ ၂၀၂၄ ခုနှစ် အမျိုးသားတံခွန်စိုက် ဂျူဒိုပြိုင်ပွဲတွင် အမျိုးသား/အမျိုးသမီး (Kata) ပြိုင်ပွဲနှင့် ဝိတ်တန်းအလိုက် အတိုက်ပြိုင်ပွဲများကို ယှဉ်ပြိုင်ကစားကြပြီး ပြိုင်ပွဲများအပြီးတွင် ဆုရရှိသူများကို အားကစားနှင့်လူငယ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးမျိုးလှိုင်နှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ မြန်မာနိုင်ငံ ဂျူဒိုအဖွဲ့ချုပ် ဥက္ကဋ္ဌနှင့် တာဝန်ရှိသူများက ဆုများပေးအပ်ချီးမြှင့်သည်။
တက်ရောက် အခမ်းအနားသို့ မြန်မာနိုင်ငံ ဂျူဒိုအဖွဲ့ချုပ် ဥက္ကဋ္ဌ ဦးထွန်းမြင့်ဦးနှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ အားကစားနှင့် ကာယပညာဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးထွန်းမြင့်ဦးနှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ မြန်မာနိုင်ငံ ဂျူဒိုအဖွဲ့ချုပ်မှ တာဝန်ရှိသူများနှင့် အားကစားဝါသနာရှင်များ တက်ရောက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

ကရင်ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့၏အစီအစဉ်ဖြင့် တက္ကသိုလ်၊ ဒီဂရီကောလိပ်များ၌ အခြေခံစားသောက်ကုန်များ သက်သာသောနှုန်းထားဖြင့်ရောင်းချ

ဘားအံ ဇန်နဝါရီ ၁၃
 ကရင်ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့၏အစီအစဉ်ဖြင့် ပြည်နယ်စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့၊ စားသုံးသူရေးရာ၊ ဆန်စက်လုပ်ငန်းရှင်များအသင်း၊ ဆီကုန်သည်များနှင့် ဆီလုပ်ငန်းရှင်များအသင်း၊ ဌာနဆိုင်ရာများ ပူးပေါင်း၍ ဘားအံမြို့နယ်အတွင်းရှိ တက္ကသိုလ်၊ ဒီဂရီကောလိပ်၊ သိပ္ပံများ၌ အခြေခံစားသောက်ကုန်များအား သက်သာသောနှုန်းထားဖြင့် ရောင်းချပေးလျက်ရှိရာ ဇန်နဝါရီ ၁၃ ရက်က ကရင်ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးစောမြင့်ဦးနှင့် တာဝန်ရှိသူများ သွားရောက်ကြည့်ရှုအားပေးသည်။ (ယာပုံ)

ဦးစွာ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်၊ ပြည်နယ်တရားလွှတ်တော်တရားသူကြီးချုပ်၊ ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ဝင်များနှင့် ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများသည် နည်းပညာတက္ကသိုလ်(ဘားအံ)ရှိ ဆရာ ဆရာမ၊ ဝန်ထမ်းများ၊ အဆောင်နေကျောင်းသား ကျောင်းသူများအား ဘားအံ/လှကားဒေါင် မွေးမြူရေးဇုန်မှ

ထုတ်လုပ်သော လတ်ဆတ်သည့် ကြက်ဥ၊ ဘဲဥများ၊ ကြက်၊ ဝက်၊ ဆိတ်သား၊ ငါးများ၊ သံလွင်မြစ်ကမ်းဘေးတစ်လျှောက်ရှိကျေးရွာများနှင့် ရေလယ်ကျွန်းများမှ စိုက်ပျိုးထွက်ရှိသည့် ဟင်းသီးဟင်းရွက်၊ စားဖိုဆောင်သီးနှံများ၊ ဆန်နှင့် ဆီများအား သက်သာသောနှုန်းထားများဖြင့် ရောင်းချပေးနေမှုကို ကြည့်ရှုအားပေးပြီး ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်က ကျန်းမာရေးနှင့်ကိုက်ညီသည့် စားသောက်ကုန်များကို စနစ်တကျရောင်းချပေးနိုင်ရေး တာဝန်ရှိသူများအား မှာကြားသည်။

ထို့နောက် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် အဖွဲ့သည် စိုက်ပျိုးရေးသိပ္ပံ (ဘားအံ)၌ ဆန်၊ ဆီ၊ အသား၊ ငါး၊ ဟင်းသီးဟင်းရွက်အစရှိသော အခြေခံစားသောက်ကုန်များအား သက်သာသောနှုန်းထားများဖြင့် ရောင်းချပေးနေမှုကို ကြည့်ရှုအားပေးပြီး စိုက်ပျိုးရေးသိပ္ပံ(ဘားအံ)၏ ဆယ်မျိုးဆယ်ပေါင် ဟင်းသီးဟင်းရွက်စိုက်ခင်းနှင့် ကျောင်းပတ်လမ်းတို့ကို



ကြည့်ရှုစစ်ဆေးကာ ကျေးလက်ဖွံ့ဖြိုးရေးနှင့် ဆင်းရဲ မှာကြားခဲ့ပြီး ဘားအံတက္ကသိုလ်နှင့် ကွန်ပျူတာ မူလျှော့ချရေးရန်ပုံငွေဖြင့် ကျန်ရှိသည့် ကျောင်းပတ် တက္ကသိုလ် (ဘားအံ) တို့တွင် ကြည့်ရှုအားပေးခဲ့လမ်းကို ဆောင်ရွက်ပေးရန် တာဝန်ရှိသူများအား ကြောင်း သိရသည်။ စောမျိုးမင်းသိန်း(ပြန်/ဆက်)

ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးသန့်စင် ရောဂါတိုင်းဒေသကြီးနှင့် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ စွမ်းအင်ဆိုင်ရာလုပ်ငန်းများ ကြည့်ရှုစစ်ဆေး

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၁၃
 စက်သုံးဆီ တင်သွင်းသို့လှောင်ဖြန့်ဖြူးခြင်းလုပ်ငန်း ကြီးကြပ်ရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ၊ စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးသန့်စင်သည် ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများနှင့်အတူ ယနေ့တွင် ရောဂါတိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ မြန်မာ့ရေနံ စာတုဗေဒလုပ်ငန်းနှင့် ရတနာစုကုမ္ပဏီတို့ အကျိုးတူပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နေသော ရေနံဓာတ်ငွေ့ရည်စက်ရုံ(ညောင်တုန်း) နှင့် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ စက်သုံးဆီအရောင်းဆိုင်များကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။ (အပေါ်ယာပုံ)

ရှေးဦးစွာ ဒုတိယဝန်ကြီးနှင့် အဖွဲ့သည် ရောဂါတိုင်းဒေသကြီး သယ်ဇာတရေးရာဝန်ကြီးဦးအုန်းမြင့်နှင့်အတူ ရေနံဓာတ်ငွေ့ရည်စက်ရုံ (ညောင်တုန်း) သို့ ရောက်ရှိပြီး စက်ရုံအတွင်း ရေနံ



ဓာတ်ငွေ့ရည် (Liquified Petroleum Gas - LPG) လည်ပတ်ထုတ်လုပ်နေမှုကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။

ယင်းနောက် ဒုတိယဝန်ကြီးသည် ဝန်ထမ်းများနှင့်တွေ့ဆုံ၍ ဒုတိယဝန်ကြီးက စက်ရုံလုံခြုံရေးနှင့် လုပ်ငန်းခွင်ဘေးအန္တရာယ်ကင်းရှင်းစေရေး အထူးအလေးထားဆောင်ရွက်ရန်၊ စက်ပစ္စည်းကိရိယာများကို ကြိုတင်စစ်ဆေးပြုပြင်ခြင်းနှင့် ပုံမှန်ပြုပြင်ထိန်းသိမ်းခြင်း လုပ်ငန်းများကို တာဝန်ရှိသူဆိုင်ဆိုင်မှကြပ်မတ်ဆောင်ရွက်ကြရန်၊ လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရေးနှင့် ကျွမ်းကျင်ဝန်ထမ်းများ ခါးဆက် မပြတ်စေရေးအတွက်

သွားစေလိုကြောင်း၊ ဝန်ထမ်းနှင့် ဝန်ထမ်းမိသားစုများ၏ ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေး၊ လူမှုရေးနှင့် ပတ်သက်၍လည်း တတ်နိုင်သမျှ ထောက်ပံ့ ကူညီပေးနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်ကြ စေလိုကြောင်း မှာကြားပြီး ဝန်ထမ်းများ၏တင်ပြမှုများကို ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေးကာ ဒုတိယဝန်ကြီးနှင့် ရောဂါတိုင်းဒေသကြီး သယ်ဇာတရေးရာဝန်ကြီးတို့က ဝန်ထမ်းများကို အမှတ်တရသစ်သီးခြင်းနှင့် အင်အားဖြည့်အစားအစာများ ပေးအပ်သည်။

ဆက်လက်၍ ဒုတိယဝန်ကြီးနှင့်အဖွဲ့သည် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ စက်သုံးဆီအရောင်းဆိုင်များမှအများပြည်သူသို့ စက်သုံးဆီဖြန့်ဖြူးရောင်းချပေးနေမှု အခြေအနေများကို လှည့်လည်ကြည့်ရှု စစ်ဆေးကာ စက်သုံးဆီမျိုး၏ အရည်အသွေးနှင့် အချင်အတွယ်ပြည့်မီစေရေး၊ ဝန်ဆောင်မှု ကောင်းမွန်စေရေး၊ လုံခြုံရေးနှင့် မီးဘေးအန္တရာယ် တားဆီးကာကွယ်ရေးတို့ကို အလေးထား ဆောင်ရွက်ကြရန် မှာကြားသည်။

ရေနံဓာတ်ငွေ့ရည် စက်ရုံ (ညောင်တုန်း) သည် သဘာဝဓာတ်ငွေ့မှ ရေနံဓာတ်ငွေ့ရည် (Liquified Petroleum Gas - LPG) တစ်ရက်လျှင် တန် ၃၀ ထုတ်လုပ်ဖြန့်ဖြူးနေသော စက်ရုံတစ်ရုံဖြစ်ပြီး ရေနံဓာတ်ငွေ့ရည်ကို ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့် အသုံးပြုလာနိုင်ခြင်းဖြင့် နိုင်ငံတော်၏ လျှပ်စစ်ဓာတ်အား လိုအပ်ချက်ကို တစ်ဖက်တစ်လမ်းမှ လျှော့ချပေးနိုင်သကဲ့သို့ ထုံး၊ မီးသွေးလောင်စာသုံးစွဲမှုကိုလည်း လျှော့ချသွားနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

၂၀၂၃-၂၀၂၄ ပညာသင်နှစ် တက္ကသိုလ်ပေါင်းစုံ အားကစားပြိုင်ပွဲ ပဉ္စမနေ့ပွဲစဉ်များနှင့် ဆုပေးပွဲဆက်လက်ကျင်းပ

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၁၃
 ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန အဆင့်မြင့် ပညာဦးစီးဌာန ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ပညာသင်နှစ် တက္ကသိုလ်ပေါင်းစုံ အားကစားပြိုင်ပွဲကို ဇန်နဝါရီ ၉ ရက်မှ ၁၈ ရက်အထိ နေပြည်တော်ရှိ ဝဏ္ဏသိဒ္ဓိအားကစားကွင်းအားကစားရုံတွင် ကျင်းပလျက်

ရှိရာ ယနေ့နံနက်ပိုင်းမှ စတင်ပြီး ပဉ္စမနေ့ပွဲစဉ်များအဖြစ် သက်ဆိုင်ရာ အားကစားနည်းများအလိုက် ယှဉ်ပြိုင်ကစားကြသည်။

အမျိုးသား ပိုက်ကျော်ခြင်း နှစ်ယောက်တွဲပြိုင်ပွဲကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းမှစတင်၍ ဝဏ္ဏသိဒ္ဓိအားကစားကွင်းရှိ လက်ဝှေ့ရုံတွင်

ယှဉ်ပြိုင်ကစားကြရာ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီးဒေါက်တာခင်မြင့်၊ အဆင့်မြင့်ပညာဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဒေါက်တာအောင်ဆွေထွန်း၊ လေ့လာဆန်းစစ် အကဲဖြတ်ရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဒေါက်တာ အောင်ဆွေထွန်း၊

ကျောင်းပြင်ပနှင့် တစ်သက်တာပညာရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးကျော်ဝင်း၊ တက္ကသိုလ်ပါမောက္ခချုပ်၊ ဒုတိယအမြဲတမ်းအတွင်းဝန်၊ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်နှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ ပြိုင်ပွဲဝင်အသင်းများအုပ်ချုပ်သူ၊ နည်းပြများနှင့် တက္ကသိုလ်ကျောင်းသားကျောင်းသူများ ကြည့်ရှုအားပေးကြသည်။

အဆိုပါ အမျိုးသားပိုက်ကျော်ခြင်းနှစ်ယောက်တွဲပြိုင်ပွဲစဉ်များအပြီးတွင် စစ်ကိုင်းတက္ကသိုလ်အသင်းက ပထမ၊ ပဲခူးတက္ကသိုလ်အသင်းက ဒုတိယရရှိပြီး ရတနာပုံတက္ကသိုလ်အသင်းနှင့် မော်လမြိုင်တက္ကသိုလ်အသင်းတို့က ပူးတွဲတတိယ ရရှိကြသည်။

ပြိုင်ပွဲအပြီးတွင် ဆုပေးပွဲကို ဆက်လက်ကျင်းပရာ အဆင့်မြင့်ပညာဦးစီးဌာန ဒုတိယညွှန်ကြား

ရေးမှူးချုပ် ဒေါက်တာကျော်ဆန်းဝင်းက အကောင်းဆုံးရိုက်ခတ်ကစားသမားဆုရရှိသည့် ပဲခူးတက္ကသိုလ်မှ ကျောက်ပါတ် ၁ မောင်ထင်လင်းနှင့်ကို လည်းကောင်း၊ အဆင့်မြင့်ပညာဦးစီးဌာန ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဒေါက်တာသန်းဇော်ဦးက အကောင်းဆုံးပင်ထောင် ကစားသမားဆုရရှိသည့် စစ်ကိုင်းတက္ကသိုလ်မှ ကျောက်ပါတ် ၄ မောင်အောင်မျိုးကျော်ကို လည်းကောင်း၊ တက္ကသိုလ်ပေါင်းစုံ ပိုက်ကျော်ခြင်းပြိုင်ပွဲ ကျင်းပရေး ဆက်မတ်ဦးကျော် ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဒေါက်တာသက်လွင်က အမျိုးသားပိုက်ကျော်ခြင်းပြိုင်ပွဲတစ်လျှောက် အကောင်းဆုံးကစားသမားဆုရရှိသည့် စစ်ကိုင်းပညာရေးတက္ကသိုလ်မှ ကျောက်ပါတ် ၉ မောင်အောင်အောင်ကို

လည်းကောင်း၊ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဒေါက်တာခင်မြင့်က အမျိုးသားပိုက်ကျော်ခြင်းတစ်ခုစီရိုက်ခတ်ဆု ရရှိသည့် စစ်ကိုင်းတက္ကသိုလ် အသင်းကို လည်းကောင်း၊ (အောက်ဝဲပုံ) ဆုများ ပေးအပ်ချီးမြှင့်ကြသည်။

တက္ကသိုလ်ပေါင်းစုံ အမျိုးသား၊ အမျိုးသမီးဘော်လီဘောပြိုင်ပွဲများကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းမှ စတင်၍ ဝဏ္ဏသိဒ္ဓိအားကစားကွင်း (C)ရုံတွင် လည်းကောင်း၊ အမျိုးသား၊ အမျိုးသမီး စားပွဲတင်တင်းနစ်ပြိုင်ပွဲများကို ဝဏ္ဏသိဒ္ဓိအားကစားကွင်း (B)ရုံတွင်လည်းကောင်း၊ အမျိုးသားဘောလုံးပြိုင်ပွဲကို လေ့ကျင့်ရေးကွင်းအမှတ် ၁ နှင့် ကွင်းအမှတ် ၃ တွင်လည်းကောင်း ယှဉ်ပြိုင်ကစားခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်



ဘုရားစေတီပုထိုးများနှင့် ဘာသာရေးဆိုင်ရာအဆောက်အအုံများကို ပျက်ဆီးမှုအပေါ် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အသီးသီးတို့တွင် ကန့်ကွက်ရှုတ်ချပွဲများပြုလုပ်

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၁၃ - အကြမ်းဖက်သောင်းကျန်းသူများက ဘုရားစေတီပုထိုးများ၊ ဗုဒ္ဓဆင်းတုတော်များအား ဖျက်ဆီးစော်ကားမှုကို ကန့်ကွက်ရှုတ်ချပွဲများ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အသီးသီး၌ ကျင်းပလျက်ရှိသည်။

ထိုသို့ ပြုလုပ်လျက်ရှိရာ ယနေ့တွင် ရှမ်းပြည်နယ်(တောင်ပိုင်း)နယ်စပ်မြို့၊ မြို့လယ်ကျောက်တိုင်ဘေးလမ်းကွင်း၌ လည်းကောင်း၊ ရှမ်းပြည်နယ် (အရှေ့ပိုင်း) ကျိုင်းတုံမြို့၊ မြို့မအားကစားကွင်း၊ မိုင်းမြတ်မြို့၊ အခြေခံပညာမူလတန်းကျောင်း (ဝမ်မိုင်း) နှင့်

မိုင်းဆတ်မြို့၊ သမ္မတဘုရားတို့၌ လည်းကောင်း၊ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး၊ မြို့မအားကစားကွင်း၊ ထားဝယ်မြို့၊ ရွှေဝယ်သီရိအားကစားကွင်းနှင့် ကော့သောင်းမြို့၊ လွတ်လပ်ရေးကျောက်တိုင်ကွင်းတို့၌လည်းကောင်း၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ရမည်းသင်းမြို့၊



ရွှေမုဒ္ဒာဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းဝင်းနှင့် မကွေးတိုင်းဒေသကြီးတောင်တွင်းကြီးမြို့၊ ရခိုင်ဘုရားကြီးဝင်း၊ နတ်မောက်မြို့၊ ဗိုလ်တေဇဘောလုံးကွင်း၊ မြို့သစ်မြို့၊ မြို့မအားကစားကွင်းနှင့် သက်ရက်မြို့၊ ခရိုင်အားကစားကွင်း၌ လည်းကောင်း အသီးသီးကျင်းပပြုလုပ်ကြရာ သတ်မှတ်နေရာအသီးသီးမှ ချီတက်စုဝေးကြပြီး သံဃာတော်များနှင့် မျိုးချစ်ပြည်သူ ဦးဆောင်သူများက ဗုဒ္ဓဘာသာအပေါ် ဖျက်ဆီးရန် လုပ်ဆောင်နေမှုများကို ကန့်ကွက်ကြောင်း ဟောပြောကြသည်။

ထို့နောက် ကန့်ကွက်ရှုတ်ချပွဲသို့ တက်ရောက်လာကြသူများက “သာသနာကို ဖျက်ဆီးနေသော အကြမ်းဖက်သူလူနာများ (ကျရှုံးပါစေ)၊ လူသတ်အကြမ်းဖက်သူလူနာ မှန်သမျှ (ဆန့်ကျင်ကြ)၊ မြန်မာနိုင်ငံသားဗုဒ္ဓဘာသာဝင်တိုင်းရင်းသားများ ကိုးကွယ်ယုံကြည်သည့် ဘုရား၊ စေတီ၊ ဆင်းတုတော်များအား စော်ကားဖျက်ဆီးသူ (ဒိုရန်သူ)၊ ဘုရား၊ စေတီ၊ ဆင်းတုတော်များကို ဖျက်ဆီးနေသော ပြည်ဖျက်မိစ္ဆာသောင်းကျန်းသူများ (ကျရှုံးပါစေ)၊ ဒို့ဘာသာ၊ ဒို့သာသနာ၊ ဒို့ယဉ်ကျေးမှု ဖျက်ဆီးစော်ကား

သူများအား (ဆန့်ကျင်ကြ)၊ အကြမ်းဖက်အားပေး လောက်ကောင်များ (အလိုမရှိ)၊ သာသနာဖျက်အကြမ်းဖက်သမားများ (အလိုမရှိ)” စသည့် ကြွေးကြော်သံများ ဆိုင်းဘုတ်များ ကိုင်ဆောင်၍ ငြိမ်းချမ်းစွာ ဆန္ဒထုတ်ဖော်ကြသည်။ အဆိုပါ ကန့်ကွက်ရှုတ်ချပွဲများသို့ သက်ဆိုင်ရာ မြို့နယ်အသီးသီးမှ သံဃာတော်များ၊ သာသနာ့ဗဟိုဝင် သီလရှင်များနှင့် မျိုးချစ်ပြည်သူများ တစ်ခဲနက် တက်ရောက် ကန့်ကွက်ရှုတ်ချခဲ့ကြကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ သတင်းစဉ်



ဘုရားစေတီပုထိုးများနှင့် ဘာသာရေးဆိုင်ရာ အဆောက်အအုံများကို ပျက်ဆီးစော်ကားနေသည့် အကြမ်းဖက်သမားများအား ကန့်ကွက်ရှုတ်ချပွဲကျင်းပ

ဘားအံ ဇန်နဝါရီ ၁၃ - ဗုဒ္ဓဘာသာဝင်များ၏ အထွတ်အမြတ်ထားရာ စေတီပုထိုးများ၊ ဗုဒ္ဓဆင်းတုတော်များအား ဖျက်ဆီးစော်ကားနေသည့် အကြမ်းဖက်သောင်းကျန်းသူများနှင့်သာသနာဖျက် မိစ္ဆာများအား ကန့်ကွက်ရှုတ်ချပွဲကို ဘားအံမြို့ အမှတ်(၁) ရပ်ကွက် အမှတ်(၁) အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း အားကစားကွင်း၌ ယနေ့ ညနေ ၄ နာရီ မိနစ် ၂၀ တွင် ကျင်းပပြုလုပ်သည်။ အဆိုပါ ကန့်ကွက်ရှုတ်ချပွဲတွင် သံဃာတော်များ၊ သာသနာ့

ဗွယ်ဝင် သီလရှင်များ၊ မျိုးချစ်ပြည်သူများက အမှတ်(၁) အခြေခံပညာ အထက်တန်းကျောင်း အားကစားကွင်း၌ စုရပ်ပြု၍ မဲဘောင် ဘုန်းကြီးကျောင်းမှ တစ်ဆင့် အမှတ်(၁) ကျောင်းကားလမ်းမအတိုင်း စီတန်းလှည့်လည်၍ “ဗုဒ္ဓဘာသာကို စော်ကားဖျက်ဆီးနေကြသည့် မိစ္ဆာများအား ဆန့်ကျင်ကြ၊ အထက်ပုထိုးနှင့် ဗုဒ္ဓဆင်းတုတော်များအား ဖျက်ဆီးနေကြသည့် အကြမ်းဖက်သမားများနှင့် သာသနာဖျက်များအား ဆန့်ကျင်ကြ၊ အကြမ်းဖက်

အားပေး လောက်ကောင်များအား အလိုမရှိ၊ ဗုဒ္ဓသာသနာကို ဖျက်ဆီးစော်ကားနေသည့် အကြမ်းဖက်သမားများကျဆုံးပါစေ” စသည့် ကြွေးကြော်သံများဖြင့် ကြွေးကြော်ကာ အဆိုပါစာသားပါ ဆိုင်းဘုတ်များ၊ နိုင်ငံတော်အလံများ၊ သာသနာ့အလံများကိုဆောင်၍ စီတန်းလှည့်လည်ဆန္ဒဖော်ထုတ်ခဲ့ကြပြီး အမှတ် (၁) အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း အားကစားကွင်းအတွင်း၌ အကြမ်းဖက်သောင်းကျန်းသူများနှင့် သာသနာဖျက်မိစ္ဆာများအား ကန့်ကွက်



ရှုတ်ချကြောင်း ဟောပြော၍ ကန့်ကွက်ရှုတ်ချပွဲကို ရပ်သိမ်းခဲ့သည်။ ကန့်ကွက်ရှုတ်ချပွဲသို့ ဘားအံ

မြို့နယ်အတွင်းမှ သံဃာတော်များ၊ သာသနာ့ဗဟိုဝင်သီလရှင်များနှင့် မျိုးချစ်ပြည်သူများ စုပေါင်းအင်အား ၁၇၀၀ ခန့်တို့က

တစ်ခဲနက် တက်ရောက်ကန့်ကွက်ရှုတ်ချခဲ့ကြကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ သတင်းစဉ်

ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း)၌ အပစ်အခတ်ရပ်စဲရေး သဘောတူညီမှု စတင်အသက်ဝင်သည့်နေ့တွင် တပ်မတော်က လက်နက်ကြီး၊ တိုက်လေယာဉ်များဖြင့် ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုများ လုပ်ဆောင်နေကြောင်း ညီနောင် ၃ ဖွဲ့က တရားဝင်ကြေညာသည်ဟု ကော့လာဟလသတင်းများကို ရေးသားဖြန့်ဝေလျက်ရှိ

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၁၃ - ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း)၌ အပစ်အခတ်ရပ်စဲရေး သဘောတူညီမှု စတင်အသက်ဝင်သည့် နေ့တွင် တပ်မတော်က လက်နက်ကြီးများ၊ တိုက်လေယာဉ်များဖြင့် ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုများ လုပ်ဆောင်နေကြောင်း မြောက်ပိုင်းမဟာမိတ် ညီနောင် ၃ ဖွဲ့က ထုတ်ပြန်ကြေညာသည်ဟု သတင်းအမှားများကို အကြမ်းဖက်အားပေး ပြည်ဖျက်မိဒီယာများဖြစ်သည့် Khit Thit Media နှင့် DVB TV News တို့က လူမှုကွန်ရက် စာမျက်နှာတွင် ရေးသားဖြန့်ဝေလျက် ရှိကြောင်း တွေ့ရှိရသည်။ တပ်မတော်သည် ယာယီပစ်

ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေးသဘောတူညီမှုရရှိပြီးချိန်မှစ၍ သဘောတူညီချက်များအတိုင်း ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး အကြမ်းဖက်အားပေး ပြည်ဖျက်မိဒီယာများသည် တပ်မတော်နှင့် မြောက်ပိုင်းမဟာမိတ် (၃) ဖွဲ့ ငြိမ်းချမ်းရေး တွေ့ဆုံဆွေးနွေးမှုရလဒ်ကောင်းများ ထွက်ပေါ်လာမှုအပေါ် မနာလိုမရွံ့ဆိတ်ငြိမ် ဗဟုတပ်မမှန်ကောလာဟလသတင်းများ ထုတ်လွှင့်ကာ တပ်မတော် ဂုဏ်သိက္ခာကျဆင်းစေရန်နှင့် ပြည်သူများအထင်အမြင်ပိုမိုမှားယွင်းစေရန်အတွက် ဝါဒဖြန့်ချိနေခြင်းသာဖြစ်ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ သတင်းစဉ်



ကျောက်တော်မြို့နယ်၊ မြောက်ဦးမြို့နယ်၊ မောင်တောမြို့နယ်၊ မင်းပြားမြို့နယ်နှင့် အမ်းမြို့နယ်တို့ရှိ ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာများကို တပ်မတော်က လက်နက်ကြီး၊ လေကြောင်းတို့ဖြင့် တိုက်ခိုက်ခြင်းကြောင့် ပြည်သူ ၁၁ ဦး သေဆုံးကာ ခြောက်ဦး ထိခိုက်ဒဏ်ရာရဟု မဟုတ်မမှန်သတင်းများ ရေးသားဖြန့်ဝေလျက်ရှိ

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၁၃ - ရခိုင်ပြည်နယ် ကျောက်တော်မြို့နယ်၊ မြောက်ဦးမြို့နယ်၊ မင်းပြားမြို့နယ်နှင့် အမ်းမြို့နယ်တို့ရှိရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာများကို တပ်မတော်က လက်နက်ကြီး၊ လေကြောင်းတို့ဖြင့် တိုက်ခိုက်ခြင်းကြောင့် ပြည်သူ ၁၁ ဦး သေဆုံးကာ ခြောက်ဦး ထိခိုက်ဒဏ်ရာရခဲ့သည်ဟု မဟုတ်မမှန်သတင်းများကို လူမှုကွန်ရက်ပေါ်တွင် ရေးသားဖြန့်ဝေလျက်ရှိကြောင်း တွေ့ရှိရသည်။ ဖြစ်စဉ်အပေါ်ပါပြု များအနီး လုံခြုံရေးတာဝန်ထမ်းဆောင်နေ

သော လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များကို AA သောင်းကျန်းသူများက အဝေးမှ လက်နက်ကြီးများဖြင့် ပစ်ခတ်ခြင်း၊ Drop Bomb ချ တိုက်ခိုက်ခြင်းများ လုပ်ဆောင်လျက်ရှိပြီး ၎င်းတို့ပစ်ခတ်သည့် လက်နက်ကြီးကျည်များ၊ Drop Bomb မှုများသည် ဒေသပြည်သူများ နေထိုင်ရာ မြို့ရွာများအတွင်းသို့ ကျရောက်ပေါက်ကွဲမှုများ ရှိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ထိုသို့ ဒေသပြည်သူများ၏ အသက်အိုးအိမ်များ ဆုံးရှုံးထိခိုက်စေသည့်အကြမ်းဖက်သောင်းကျန်းသူများ၏ လုပ်ရပ်များကို ဖုံးကွယ်

ပေးရန်နှင့် တပ်မတော်အပေါ် ပြည်သူများမှ အထင်အမြင်လွှဲမှားစေရန်အတွက် အကြမ်းဖက်အားပေး ပြည်ဖျက်မိဒီယာများက သတင်းတု သတင်းမှားများကို လုပ်ကြံရေးသား ဖြန့်ဝေနေခြင်းသာဖြစ်ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ သတင်းစဉ်



မွမ်ဘိုင်းမြို့၌ အိန္ဒိယနိုင်ငံ၏ အရှည်ဆုံး ပင်လယ်ကူးတံတား ဖွင့်လှစ်

မွမ်ဘိုင်း ဇန်နဝါရီ ၁၃
 မွမ်ဘိုင်းကမ်းရိုးတန်းတစ်လျှောက် အိန္ဒိယနိုင်ငံ၏ အရှည်ဆုံးပင်လယ်ကူးတံတားကို ဖွင့်လှစ်လိုက်ပြီ ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ အဆိုပါ တံတားစီမံချက်ကို ဂျပန်နိုင်ငံမှ ဘဏ္ဍာရေးနှင့် နည်းပညာထောက်ပံ့ ကူညီမှုဖြင့် တည်ဆောက်ပြီးစီးခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။
 ၂၂ ကီလိုမီတာရှည်လျားသည့် Mumbai Trans Harbor Link တံတားကို သောကြာနေ့က အခမ်းအနားဖြင့် ဖွင့်လှစ်ခဲ့သည်။ ပင်လယ်ကူးတံတားသည် နိုင်ငံအနှံ့ကပိုင်းမှ မြို့၏ အလယ်ပိုင်းကို ပင်လယ်အော်ဖြတ်၍ ဧရိယာတစ်ခုနှင့် ချိတ်ဆက်ထားသည်။
 တံတားဆောက်လုပ်မှုကို ၂၀၁၈ ခုနှစ်တွင် စတင်ခဲ့သည်။ ကုန်ကျငွေ ၇၀ ရာခိုင်နှုန်းကျော်မှာ ဂျပန်အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး အေဂျင်စီမှ ချေးငွေ ယန်း ၂၄၂ ဘီလီယံ သို့မဟုတ်

အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁ ဒသမ ၇ ဘီလီယံခန့် ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
 တည်ဆောက်မှုတွင် ဂျပန်နည်းပညာဖြင့် တပ်ဆင်ထုတ်လုပ်ထားသော တံတားရက်မများ ပါဝင်သည်။ ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားတွင် အိန္ဒိယဝန်ကြီးချုပ် နာရီန်ဒြာမိုဒီက တံတားတည်ဆောက်ရာ၌ ပူးပေါင်းပါဝင်ဆောင်ရွက်ပေးသည့် ဂျပန်အစိုးရကို အထူးပင်ကျေးဇူးတင်ကြောင်း ပြောကြားသည်။
 မွမ်ဘိုင်းမြို့သည် အိန္ဒိယနိုင်ငံ၏ အကြီးဆုံး စီးပွားရေးမြို့တော် ဖြစ်သည်။ လျင်မြန်စွာ ဖြစ်ထွန်းလာသော မြို့ပြဧရိယာတွင် လူပေါင်း ၁၈ သန်းခန့် နေထိုင်လျက်ရှိပြီး အဆိုပါ တံတားက ယာဉ်ကြောပိတ်ဆို့မှုနှင့် လေထုညစ်ညမ်းမှုကို လျော့ပါးသက်သာစေဖွယ်ရှိသည်။
 အင်န်အိတ်ချ်ကေ



လက်ဘနွန်နိုင်ငံတောင်ပိုင်း၌ ဟစ်ဇ်ဘိုလာတိုက်ခိုက်ရေးသမားများကို တွေ့ရစဉ်။

ဂါဇာပဋိပက္ခဖြစ်ပွားသည့်အချိန်မှစကာ ဟစ်ဇ်ဘိုလာအဖွဲ့က အစ္စရေးကို စစ်ဆင်ရေး ၇၀၀ နီးပါးလုပ်ဆောင်

ဘေရွတ် ဇန်နဝါရီ ၁၃
 လက်ဘနွန်လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့ ဟစ်ဇ်ဘိုလာသည် လွန်ခဲ့သည့် သုံးလကျော်အတွင်း လက်ဘနွန်နိုင်ငံ တောင်ပိုင်းနယ်စပ်တစ်လျှောက် အစ္စရေးကို ဆန့်ကျင်သည့် ထိုးစစ်ဆင်မှု ၆၉၂ ခုလုပ်ဆောင်ခဲ့ကြောင်း ဇန်နဝါရီ ၁၂ ရက်က ကြေညာခဲ့သည်။
 အီရန်ကျော်ထောက်နောက်ခံပြု ဟစ်ဇ်ဘိုလာအဖွဲ့က ပြီးခဲ့သည့်နှစ် အောက်တိုဘာလ အစ္စရေး-ဟားမားစပ်ပဋိပက္ခစတင်ဖြစ်ပွားသည့် အချိန်မှစကာ အစ္စရေး၏ နယ်စပ်နေရာ ၁၂ နေရာနှင့် စစ်ဘက်ဆိုင်ရာနေရာ ၅၀ ကို ပစ်မှတ်ထားတိုက်ခိုက်ခဲ့ကြောင်း ထုတ်ပြန်ထားသည်။

လက်ဘနွန် - အစ္စရေးနယ်စပ်တွင် ဇန်နဝါရီ ၁၂ ရက်က ထိပ်တိုက်တွေ့ဆုံမှုများ ဆက်လက်ဖြစ်ပွားခဲ့ပြီး အစ္စရေးတပ်ဖွဲ့က ပစ်ခတ်မှုကြောင့် လက်ဘနွန်နိုင်ငံသားတစ်ဦး အပြင်းအထန်ဒဏ်ရာရရှိကြောင်း လက်ဘနွန်တပ်ဖွဲ့က ပြောကြားသည်။
 ဟစ်ဇ်ဘိုလာအဖွဲ့နှင့် အစ္စရေးတပ်ဖွဲ့ကြား ထိပ်တိုက်တွေ့ဆုံမှုများကြောင့် ယခုအချိန်အထိ ဟစ်ဇ်ဘိုလာအဖွဲ့ဝင် ၁၅၈ ဦးနှင့် နိုင်ငံသား ၃၇၅ ဦး အပါအဝင် လက်ဘနွန်ဘက်မှ ၂၀၇ ဦးသေဆုံးခဲ့ကြောင်း လက်ဘနွန်လုံခြုံရေး သတင်းအရင်းအမြစ်များက ပြောကြားသည်။
 ဆင်ဟွာ

ယီမင်ရှိ ဟူသီရေဒါစခန်းကို အမေရိကန်က ဒုံးကျည်ဖြင့် ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်

ဝါရှင်တန် ဇန်နဝါရီ ၁၃
 အမေရိကန် စစ်တပ်သည် ရေကြောင်းသွားလာရေးသင်္ဘောများအား အဖွဲ့၏ တိုက်ခိုက်နိုင်စွမ်း လျော့နည်း သွားစေရန်အတွက် ယီမင်ရှိ ဟူသီရေဒါစခန်း တစ်ခုကို တိုက်ခိုက်ခဲ့ကြောင်း နိုင်ငံတကာ သတင်းတစ်ရပ်တွင် ဖော်ပြထားသည်။
 အမေရိကန် တပ်ဖွဲ့ဝင်များ

သည် ဇန်နဝါရီ ၁၃ ရက်က ယီမင် စံတော်ချိန် နံနက် ၃ နာရီ ၄၅ မိနစ် တွင် တိုက်ခိုက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း အမေရိကန် ဗဟိုဌာနချုပ်က ထုတ်ပြန်ချက်တွင် ဖော်ပြထားသည်။ ထို့အပြင် အဆိုပါထုတ်ပြန်ချက်၌ ထိုတိုက်ခိုက်မှုကို တိုမာဟော့ခီခရစ်ဒုံးကျည် အသုံးပြု၍ USS Carney စစ်သင်္ဘောက တိုက်ခိုက်မှု ဖြစ်ကြောင်းလည်း ဖော်ပြထားသည်။
 အင်န်အိတ်ချ်ကေ



လစ်ဗျားနိုင်ငံ၌ ၂၀၂၃ ခုနှစ်တွင် ရေနံစိမ်းစည်ပေါင်း ၄၃၂ သန်း ထုတ်လုပ်နိုင်ခဲ့

ထရီပိုလီ ဇန်နဝါရီ ၁၃
 လစ်ဗျားနိုင်ငံသည် ၂၀၂၃ ခုနှစ်အတွင်း ရေနံစိမ်းစည်ပေါင်း ၄၃၂ သန်းကျော် ထုတ်လုပ်နိုင်ခဲ့ကြောင်း လစ်ဗျားနိုင်ငံပိုင် အမျိုးသားရေနံကော်ပိုရေးရှင်း (အင်န်အိုစီ) က သောကြာနေ့တွင် ပြောသည်။
 ရေနံနှင့် သဘာဝဓာတ်ငွေ့သည် လစ်ဗျားနိုင်ငံ၏

အဓိက ဝင်ငွေရင်းမြစ်များ ဖြစ်သည်။ သို့သော်လည်း လွန်ခဲ့သော နှစ်များအတွင်း လက်နက်ကိုင်ပဋိပက္ခများနှင့် ရေနံလုပ်ငန်းများ ဆိပ်ကမ်းများ ပိတ်သိမ်းခြင်းက စက်မှုလုပ်ငန်းများကို ထိခိုက်နစ်နာခဲ့သည်။
 ဆင်ဟွာ



ထိုင်းနိုင်ငံ၌ ပျက်ကျသွားသည့် လေယာဉ်ငယ်တိုက် တွေ့ရစဉ်။

ထိုင်းနိုင်ငံ၌ လေယာဉ်ငယ်တစ်စင်းပျက်ကျ၊ တစ်ဦးသေဆုံး၊ တစ်ဦး ပြင်းထန်ဒဏ်ရာရ

ဘန်ကောက် ဇန်နဝါရီ ၁၃
 ထိုင်းနိုင်ငံအရှေ့ပိုင်း၌ ဇန်နဝါရီ ၁၃ ရက်တွင် လေယာဉ်ငယ်တစ်စင်း ပျက်ကျမှု ဖြစ်ပွားသဖြင့် ယာဉ်ပေါ်ပါ တစ်ဦးသေဆုံးပြီး အခြားတစ်ဦးမှာ ဒဏ်ရာရရှိကြောင်း ဒေသတွင်း မီဒီယာများက ထုတ်ပြန်ထားသည်။
 လွယ်ကွင်းတစ်ခု၌ပျက်ကျ
 အင်ဂျင်တစ်ခုသာ တပ်ဆင်ထားသည့် အဆိုပါ လေယာဉ်မှာ ဒေသစံတော်ချိန် နံနက် ၉ နာရီခန့်က ချောင်ဘူရီပြည်နယ်ရှိ လယ်ကွင်း တစ်ခု၌ ပျက်ကျ

ခဲ့ကြောင်း အာဏာပိုင်များက ထုတ်ပြန်ထားသည်။ လေယာဉ်ပျက်ကျမှုကြောင့် လူတစ်ဦးမှာ ပြင်းထန်စွာ ဒဏ်ရာရရှိသဖြင့် ဒေသတွင်းဆေးရုံ တစ်ခုသို့ ပို့ဆောင်ထားကြောင်း ထိုင်းအသံလွှင့်ဌာန ပီဘီအက်စ်က ထုတ်ပြန်ထားသည်။
 ကွင်းပြင်၌ ဆင်းသက်ရန် ကြိုးပမ်းခဲ့
 လေယာဉ်ငယ်မှာ ကွင်းပြင်၌ ဆင်းသက်ရန် ကြိုးပမ်းခဲ့သော်လည်း အရှိန်မထိန်းနိုင်ဘဲ မြေပြင်သို့ မရောက်မီ သစ်ပင်တစ်ပင်နှင့် တိုက်မိခဲ့ကြောင်း မျက်မြင်သက်သေများက ပြောကြားသည်။
 ဆင်ဟွာ

ကိုဗစ် - ၁၉ ပီဇာပြောင်း မျိုးကွဲကြောင့် ထပ်မံလှုပ်ခတ်လာတဲ့ နောက်ထပ် ကိုဗစ် - ၁၉ လှိုင်းဂယက်

ထွန်းကျော်

လတ်တလောမှာ ကိုဗစ်-၁၉ ပီဇာပြောင်းမျိုးကွဲကြောင့် ကမ္ဘာ့နိုင်ငံတစ်ဝန်းမှာ ကိုဗစ်-၁၉ ကူးစက်ဖြစ်ပွားမှုတွေ ထပ်မံတွေ့ရှိခဲ့ပါတယ်။ ပီဇာပြောင်းမျိုးကွဲကူးစက်ဖြစ်ပွားမှုဟာ အမေရိကန်မှာပင် ဥရောပထိမှတစ်ဖန် အာရှ၊ အရှေ့တောင်အာရှအထိ လွှမ်းမိုးလာခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။

စင်ကာပူနိုင်ငံမှာ ကိုဗစ်-၁၉ ပိုင်းရပ်ကူးစက်ဖြစ်ပွားမှုတွေ အထွတ်အထိပ်ကိုရောက်လာတဲ့အတွက် စင်ကာပူနိုင်ငံရဲ့ ဆေးခန်းတွေဟာ နောက်ထပ် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ဖြစ်ပွားမှု တစ်ရှိန်ထိုး မြင့်တက်လာတဲ့အပေါ် ပြင်ဆင်မှုတွေလုပ်ဆောင်နေကြပြီဖြစ်ပါတယ်။ အသက်ရှူလမ်းကြောင်းဆိုင်ရာ ကူးစက်ရောဂါဖြစ်ပွားတဲ့ လူနာတွေ မြင့်တက်လာတာကို Healthway Medical နဲ့ OneCare Medical အဖွဲ့တွေဟာ မျက်ပါးထင်ထင်တွေ့မြင်ခဲ့ကြပါတယ်။ သို့သော်လည်း ဒါတွေဟာ ခရစ္စမတ်ကာလနဲ့ နှစ်သစ်ကူးကာလမှာ အနည်းငယ် ကျဆင်းခဲ့ပြီးတော့ လွန်ခဲ့တဲ့ ရက်အနည်းငယ်ကတော့ စင်ကာပူနိုင်ငံမှာ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ပီဇာပြောင်းမျိုးကွဲတွေကို တွေ့ရှိခဲ့ကြပါတယ်။



စင်ကာပူနိုင်ငံ၌ ပါးစပ်နာခေါင်းစည်းဝတ်ဆင်၍ သွားလာနေကြသူများကို တွေ့ရစဉ်။

ဆေးဝါးထောက်ပံ့မှုတွေကို ပိုပြီးထောက်ပံ့ဖို့ စီစဉ်ထားနိုင်တောင်းမှာရှိတဲ့ သက်ဆိုင်ရာဆေးခန်းတွေမှာ ကိုဗစ်-၁၉ ကူးစက်မှုတွေများလာတာလို့ ဆရာဝန်တွေက သတိပေးထားပါတယ်။ ရှေ့လာမယ့်လတွေမှာ နောက်ထပ် ကိုဗစ်-၁၉ ကူးစက်ဖြစ်ပွားမှု မြင့်တက်လာမယ့်အပေါ် လူစွမ်းအားအရင်းအမြစ်တွေနဲ့ ဆေးဝါးထောက်ပံ့မှုတွေကို ပိုပြီးထောက်ပံ့ဖို့ စီစဉ်ထားကြပါတယ်။

လတ်တလော နိုင်ငံတစ်ဝန်းမှာရှိတဲ့ Healthway Medical ဆေးခန်းပေါင်း ၅၇ ခန်းကို အသက်ရှူလမ်းကြောင်းဆိုင်ရာ ကူးစက်ဖြစ်ပွားလို့ လာပြတဲ့လူနာအရေအတွက်ဟာ တစ်နေ့ကို ၅၀ မှ ၆၀ လောက်အထိ ရှိပါတယ်။ ဒါဟာ ပုံမှန်လူနာထက် ၁၀ ရာခိုင်နှုန်းများလာတဲ့သဘောဖြစ်ပါတယ်။

မျှော်လင့်သလောက်ဆိုးလာမယ့်သဘောမဟုတ် စင်ကာပူနိုင်ငံ OneCare Medical အဖွဲ့အစည်းက နိုင်ငံတစ်ဝန်းမှာရှိတဲ့ သူရဲ့ဆေးခန်း ၃၈ ခန်းမှာ ကိုဗစ်-၁၉ ကူးစက်ဖြစ်ပွားတဲ့ လူနာအရေအတွက်ဟာ ပုံမှန်အခြေအနေမှာရှိတာလို့ ဆိုပြန်ပါတယ်။ ဒါဟာ ရှေ့လာမယ့်ရာသီမှာ ကိုဗစ်-၁၉ ကူးစက်ဖြစ်ပွားမှုဟာ မျှော်လင့်သလောက်တော့ ဆိုးလာမယ့်ဆိုတဲ့သဘော မဟုတ်ဘူး ဆိုတာကို တွေ့ရပါတယ်။

ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေးအဖွဲ့ရဲ့ ထုတ်ပြန်ချက်အရ အသစ်တွေ့ရှိတဲ့ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ပီဇာပြောင်းမျိုးကွဲတွေဟာ ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးကို ထိခိုက်မှုအန္တရာယ်ဖြစ်နိုင်ခြေနည်းပါးတယ်လို့ သိရပါတယ်။ ကိုဗစ်-၁၉ ပီဇာပြောင်းမျိုးကွဲပိုးဟာ ကူးစက်ပျံ့နှံ့မှုမြန်သော်လည်း ရောဂါပြင်းထန်ခြင်းမရှိပါဘူးလို့ ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေးအဖွဲ့ကြီးက ဆက်လက်ဖော်ပြထားပါတယ်။

စင်ကာပူနိုင်ငံမှာ လတ်တလောတွေ့ရှိခဲ့တဲ့ ကိုဗစ်-၁၉ ပီဇာပြောင်းမျိုးကွဲကတော့ Omicron JN.1 နဲ့ EG.5.1.8 မျိုးကွဲတွေပဲဖြစ်ပါတယ်။ ကိုဗစ်-၁၉ ပီဇာပြောင်းမျိုးကွဲတွေကတော့ SARS-CoV-2 အိုမီခရွန် မျိုးကွဲတွေပဲဖြစ်ပါတယ်။

◆ **ကမ္ဘာ့နိုင်ငံတစ်ဝန်းကူးစက်ဖြစ်ပွားနေတဲ့ ပီဇာပြောင်း ကိုဗစ်-၁၉ ကူးစက်ဖြစ်ပွားမှုဟာ သတိမထားမိဘူး ဆိုရင်တော့ ကြောက်စရာကောင်းတဲ့ တစ်ကျော့ပြန် ကပ်ရောဂါအသွင်ဖြစ်လာဖို့ရှိပေမယ့် အခုတော့ ဒါတွေဟာ ဘယ်လိုမှ မဖြစ်နိုင်တော့ပါဘူး။ ကမ္ဘာ့နိုင်ငံတစ်ဝန်းမှာရှိတဲ့ ကျန်းမာရေးအဖွဲ့တွေဟာ ဒါတွေကို သတိကြီးစွာထားပြီး အကောင်းဆုံးကိုင်တွယ် ဖြေရှင်းလျက်ရှိပါတယ်။ ကိုဗစ်-၁၉ စတင်ကူးစက် ဖြစ်ပွားခဲ့တဲ့အချိန်ကလို့ ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ဆေးတွေကို စောင့်နေစရာမလိုတော့ပါဘူး။ နိုင်ငံအလိုက် ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ဆေးတွေလည်း အသင့်အနေအထားရှိနေသလို ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုတွေကိုလည်း အင်အားပြည့်တင်းထားတဲ့အတွက် အရင်ကလို ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုမှာ မနိုင်ဝန်ထမ်းရတဲ့ ပုံစံမျိုးလည်း မတွေ့မြင်နိုင်တော့ပါဘူး။**

ကူးစက်မှုလျော့ကျပြီးမှ အတက်ဘက်ရောက်လာ စထရိုက်တိုင်းမိရဲ့ ဖော်ပြချက်အရတော့ ဒီဇင်ဘာ ၂၄ ရက်မှ ဒီဇင်ဘာ ၃၀ ရက်ကြားမှာ ကိုဗစ်-၁၉ ကူးစက်ဖြစ်ပွားတဲ့ လူနာအရေအတွက်ဟာ ၄၉၆ ဦးရှိပြီးတော့ ဒီဇင်ဘာ ၂၄ ရက်ရဲ့ ရှေ့ပိုင်းသီတင်းပတ်မှာတော့ ဆေးရုံတက်ရောက်ခဲ့တဲ့လူနာအရေအတွက်ဟာ ၈၆၄ ဦး ရှိပါတယ်။ ဒီဇင်ဘာလရဲ့ တတိယသီတင်းပတ်မှာ ၂၉ ဦး အထူးကြပ်မတ်ကုသဆောင်မှာ ဆေးကုသမှုခံယူရတာနဲ့ နှိုင်းယှဉ်ကြည့်ရင်တော့ ဒီဇင်ဘာလရဲ့ နောက်ဆုံးသီတင်းပတ်မှာ ၁၃ ဦးပဲ အထူးကြပ်မတ်ကုသဆောင်မှာ ဆေးကုသမှုခံယူခဲ့တာဖြစ်တဲ့အတွက် ကူးစက်မှု လျော့ကျလာခဲ့တာလို့ ပြောရမှာဖြစ်သော်လည်း ၂၀၂၄ ခုနှစ် နှစ်စာမှာတော့ ကိုဗစ်-၁၉ ကူးစက်ဖြစ်ပွားမှုဟာ အတက်ဘက်ကို ပြန်လည်ရောက်ရှိလာခဲ့ပါတယ်။

အမေရိကန်ရောဂါကာကွယ်ရေးနှင့်ထိန်းချုပ်ရေးဌာနရဲ့ အဆိုအရ ကိုဗစ်-၁၉ ပီဇာပြောင်းမျိုးကွဲ JN.1 ဟာ အမေရိကန်ပြည်ထောင်စုနဲ့ ကမ္ဘာတစ်ဝန်းလုံးမှာ အဓိကကူးစက်ပျံ့နှံ့နေတဲ့ ပီဇာပြောင်းမျိုးကွဲဖြစ်ပါတယ်။

ထိုအတိုင်း ဥရောပမှာလည်း အဓိကလွှမ်းမိုးကူးစက်တဲ့ မျိုးကွဲဖြစ်ပြီး အာရှမှာလည်း သူပဲ လွှမ်းမိုးကူးစက်နေတာဖြစ်ပါတယ်။ ဒီဇင်ဘာလ တုန်းကတော့ ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေးအဖွဲ့က JN-1 အမျိုးအစားကို စိတ်ဝင်စားစရာကောင်းသော ပီဇာပြောင်းမျိုးကွဲအဖြစ် သတ်မှတ်ခဲ့ပါတယ်။

ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ဆေးတွေ အသင့်အနေအထားရှိနေ ကမ္ဘာ့နိုင်ငံတစ်ဝန်းကူးစက်ဖြစ်ပွားနေတဲ့ ပီဇာပြောင်းမျိုးကွဲကိုလည်း ကူးစက်ဖြစ်ပွားမှုဟာ သတိမထားမိဘူးဆိုရင်တော့ ကြောက်စရာ

◆ **ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေးအဖွဲ့ရဲ့ ထုတ်ပြန်ချက်အရ အသစ်တွေ့ရှိတဲ့ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ပီဇာပြောင်း မျိုးကွဲတွေဟာ ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးကို ထိခိုက်မှုအန္တရာယ်ဖြစ်နိုင်ခြေ နည်းပါးတယ်လို့ သိရပါတယ်။ ကိုဗစ်-၁၉ ပီဇာပြောင်းမျိုးကွဲ ပိုးဟာ ကူးစက်ပျံ့နှံ့မှုမြန်သော်လည်း ရောဂါပြင်းထန်ခြင်းမရှိပါဘူးလို့ ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေးအဖွဲ့ကြီးက ဆက်လက်ဖော်ပြထား**

ကောင်းတဲ့ တစ်ကျော့ပြန်ကပ်ရောဂါအသွင်ဖြစ်လာဖို့ရှိပေမယ့် အခုတော့ ဒါတွေဟာ ဘယ်လိုမှမဖြစ်နိုင်တော့ပါဘူး။ ကမ္ဘာ့နိုင်ငံတစ်ဝန်းမှာရှိတဲ့ ကျန်းမာရေးအဖွဲ့တွေဟာ ဒါတွေကို သတိကြီးစွာထားပြီး အကောင်းဆုံး ကိုင်တွယ်ဖြေရှင်းလျက်ရှိပါတယ်။ ကိုဗစ်-၁၉ စတင်ကူးစက်ဖြစ်ပွားခဲ့တဲ့အချိန်ကလို့ ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ဆေးတွေကို စောင့်နေစရာမလိုတော့ပါဘူး။ နိုင်ငံအလိုက် ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ဆေးတွေလည်း အသင့်အနေအထားရှိနေသလို ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုတွေကိုလည်း အင်အားပြည့်တင်းထားတဲ့အတွက် အရင်ကလို ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုမှာ မနိုင်ဝန်ထမ်းရတဲ့ ပုံစံမျိုးလည်း မတွေ့မြင်နိုင်တော့ပါဘူး။ ကိုဗစ်-၁၉ ဆိုတာ အခုတော့ ကြောက်စရာကောင်းတဲ့ ကပ်ရောဂါတစ်ခုမဟုတ်တော့ဘူးလို့တောင် ဆိုရမှာပါ။

ကိုဗစ်-၁၉ ပီဇာပြောင်းမျိုးကွဲတွေကြောင့် ကိုဗစ်-၁၉ ကူးစက်ဖြစ်ပွားမှုတွေ ပြန်လည်တွေ့ရှိခဲ့သော်လည်း ဒါတွေကို အလွန်ကြီးမားစွာစရာမလိုဘူးလို့တော့ ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေးအဖွဲ့ကြီးက ဖော်ပြထားပါတယ်။ ကူးစက်မှုပိုမြန်သော်လည်း အသက်အန္တရာယ်စိုးရိမ်ရလောက်တဲ့အထိ ကြောက်စရာမကောင်းပါဘူး။ သို့သော်လည်း ပေါ့ဆလို့တော့ မရပါဘူး။ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံခြင်းဟာ ရောဂါပြင်းထန်မှုမှ ကာကွယ်ဖို့ ထိရောက်လှတဲ့အတွက် ပြည်သူ့လူထုအနေဖြင့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံမှုကို ခံယူရန် လိုအပ်တယ်လို့ ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေးအဖွဲ့ကတော့ တိုက်တွန်းထားပါတယ်။

ကိုးကား - စီအင်န်အေ

တိုင်းဒေသကြီးများနှင့် ပြည်နယ်များအတွင်းရှိ မြို့နယ်များမှ ဆေးရုံ၊ ဆေးခန်းများ၌ သန့်ရှင်းရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၁၃
ယခုအချိန်အခါတွင် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ၏ ဦးဆောင်မှုနှင့်အတူ နိုင်ငံတစ်ဝန်းလုံး၌ တပ်မတော်သားများ၊ ဌာနဆိုင်ရာအဖွဲ့အစည်းများ၊ ဒေသခံပြည်သူအားလုံးတို့က နိုင်ငံတော်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းများကို ညီညီညွတ်ညွတ်ဖြင့် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြပြီး အပတ်စဉ် စနေနေ့တိုင်းတွင်လည်း မိမိတို့၏ မြို့၊ ရွာများရှိ ဆေးရုံ၊ ဆေးခန်းများ၊ သန့်ရှင်းသင်္ဘောရုံ၊ ခြံ၊ ယင်း၊ ပေါက်ပွားမှု မရှိစေရေးနှင့် ဆေးရုံတက်ရောက် ကုသနေသောလူနာများအား လေကောင်းလေသန့်ရရှိစေရေး အားတက်သရော ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

သန့်ရှင်းရေးလုပ်ငန်းဆောင်ရွက် ပြည်သူများ၊ အုပ်ချုပ်ရေး အဖွဲ့၊ ထိုသို့ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ အစည်းများ၊ ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်း၊ ယနေ့တွင် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး များ၊ စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့၊ တိုက်ကြီးမြို့နယ်နှင့် ကြည့်မြင် များ၊ ဌာနဆိုင်ရာဝန်ထမ်းများ၊ တိုင်းမြို့နယ်၌ လည်းကောင်း၊ တပ်မတော်သားများ၊ မြန်မာနိုင်ငံ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး တောင်ငူမြို့၊ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင် ရေတာရှည်မြို့နှင့် အုတ်တိုင်းမြို့ များနှင့် လူမှုရေးအသင်းအဖွဲ့များ တို့၌လည်းကောင်း၊ ဒေသခံ က ဆေးရုံ၊ ဆေးခန်းများရှိ ငြင်းခုံအောင်းနိုင်သော ချိန်ဖွယ်များ၊ ပေါင်းမြက်များ၊ ခုတ်ထွင်ရှင်းလင်း ခြင်း၊ အမှိုက်များ ရှင်းလင်းခြင်း၊ ရေစီးရေလာ ကောင်းမွန်စေရေး ရေနုတ်မြောင်းများ တူးဖော်ပေး ခြင်းနှင့် ဆေးရုံဝင်း အတွင်း/ အပြင် သန့်ရှင်းရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပေးကြသည်။



လိုက်လံကြည့်ရှု ချုပ်ချုပ်မှုတိုင်းများနှင့် တာဝန် ညှိနှိုင်း ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြ ယင်းသို့ ဆောင်ရွက်ပေးနေမှု ရှိသူများက လိုက်လံကြည့်ရှု ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ များကို သက်ဆိုင်ရာ တိုင်းစစ်ဌာန အားပေးပြီး လိုအပ်သည်များ သတင်းစဉ်



မြန်မာနိုင်ငံသတင်းမီဒီယာကောင်စီနှင့် မြန်မာနိုင်ငံစာရေးဆရာအသင်းတို့ ပူးပေါင်း၍ စာပေနှင့်သတင်းမီဒီယာဆိုင်ရာ အသိပညာပေးဟောပြောဆွေးနွေး

ပြည် ဇန်နဝါရီ ၁၃
မြန်မာနိုင်ငံ သတင်းမီဒီယာ ကောင်စီနှင့် မြန်မာနိုင်ငံ စာရေး ဆရာအသင်းတို့ ပူးပေါင်း၍ “စာပေနှင့် သတင်းမီဒီယာဆိုင်ရာ အသိပညာပေး ဟောပြော ဆွေးနွေးပွဲ” ကို ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီက ပြည်ခရိုင် ပြန်ကြားရေး နှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန ရုံး၌ ကျင်းပသည်။

ဟောပြောဆွေးနွေး ရေးဦးစွာ မြန်မာနိုင်ငံသတင်း မီဒီယာကောင်စီ အတွင်းရေးမှူး ဦးအောင်ပြည့်စုံက သတင်းမီဒီယာ ကောင်စီ၏ ဦးတည်ချက်၊ ကျင့်ဝတ်များနှင့် သတင်းမီဒီယာ သမားများနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက် ရမည့် လုပ်ငန်းစဉ်များကို ချပြရှင်းလင်း ဆွေးနွေးသည်။ ဆက်လက်ပြီး မြန်မာနိုင်ငံသတင်း မီဒီယာကောင်စီနှင့် မြန်မာနိုင်ငံ စာရေးဆရာအသင်း ဦးအုန်းမောင် (မြင်းမူ မောင်နိုင်မိုး) (အပေါ်ပုံ) က စာပေ လောကသားများ သိရှိထားသည့် စာပေဆိုင်ရာပေါ်လာရများ၊ အသုံးအနှုန်းများနှင့် သတင်း မီဒီယာဆိုင်ရာ အကြောင်းအရာ များကိုလည်းကောင်း၊ အသီးသီး ဟောပြောဆွေးနွေးသည်။ စာအုပ်စာတင်များလူ့ဒါနံး ထို့နောက် မြန်မာနိုင်ငံသတင်း မီဒီယာကောင်စီမှ ပြည်ခရိုင်

သုံးနှစ်ဆက်တိုက် ပထမတံခွန်စိုက် ဆုဖလားရရှိသည့် အောင်ပွဲရ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး စက်ဘီးအသင်းအား ကြိုဆိုဂုဏ်ပြု

မန္တလေး ဇန်နဝါရီ ၁၃
၂၀၂၃ - ၂၀၂၄ ခုနှစ် ပြည်နယ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီး စက်ဘီးပြိုင်ပွဲတွင် အမျိုးသားတံခွန်စိုက်ဆု၊ အမျိုး သမီး တံခွန်စိုက်ဆု၊ စုပေါင်းတံခွန်စိုက်ဆုများ ရရှိခဲ့ ကြသည့် အောင်ပွဲရမန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး စက်ဘီး အသင်းအား ကြိုဆိုဂုဏ်ပြုပွဲကို ဇန်နဝါရီ ၁၂ ရက် ညနေပိုင်းက မန္တလေး ချမ်းအားသာစံမြို့နယ် ဗထူး အားကစားကွင်းရှိ တိုင်းဒေသကြီး အားကစားနှင့် ကာယပညာဦးစီးဌာနရုံးတွင်ပြုလုပ်ရာ အောင်ပွဲရ အသင်းအား တိုင်းဒေသကြီး အားကစားနှင့်ကာယ ပညာဦးစီးဌာန၊ အား/ကာသိပွဲကျောင်းအုပ်ကြီး၊ တိုင်းဒေသကြီး စက်ဘီးဆပ်ကော်မတီအတွင်းရေး မှူးဦးမင်းမင်းဟန်နှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ အောင်ပွဲရ စက်ဘီးအသင်းမှ မိသားစုများ၊ ဝန်ထမ်းများက ပန်းစည်းများ ပေးအပ်၍ လှိုက်လှိုက်လှဲလှဲ ဂုဏ်ပြု ကြိုဆိုကြသည်။

ထို့နောက် အားကစားနှင့် ကာယပညာဦးစီးဌာန တိုင်းဒေသကြီးဦးစီးမှူး ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးနိုင်လင်း အောင်ထံ အောင်ပွဲရ စက်ဘီးအသင်းက အမျိုးသား တံခွန်စိုက်ဆု၊ အမျိုးသမီးတံခွန်စိုက်ဆုနှင့် စုပေါင်း တံခွန်စိုက်ဆုဖလားများ အပ်နှံကြပြီး တိုင်းဒေသကြီး ဦးစီးမှူးက ဂုဏ်ပြုအမှာစကားပြောကြားကာ တိုင်းဒေသကြီး စက်ဘီးအသင်း အုပ်ချုပ်သူက ပြိုင်ပွဲဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်အောင်ပွဲရမှု အခြေအနေ များကို ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။ အဆိုပါ ၂၀၂၃ - ၂၀၂၄ ခုနှစ် ပြည်နယ်နှင့်တိုင်း ဒေသကြီး စက်ဘီးပြိုင်ပွဲကို ဇန်နဝါရီ ၉ ရက်မှ ၁၁ ရက်အထိ နေပြည်တော်တွင် ကျင်းပခဲ့ရာ ပြည်နယ် နှင့်တိုင်းများမှ အသင်း ၁၂ သင်း ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်ကြပြီး မန္တလေးတိုင်းအသင်းအနေဖြင့် အမျိုးသားအသင်းက ရွှေ တစ်ဆု၊ ငွေနှစ်ဆုနှင့် ကြေးတစ်ဆုဖြင့် ပထမ တံခွန်စိုက်ဆုကိုလည်းကောင်း၊ အမျိုးသမီးအသင်းက ရွှေတစ်ဆု၊ ငွေသုံးဆုနှင့် ကြေးတစ်ဆုဖြင့် ပထမ တံခွန်စိုက်ဆုကိုလည်းကောင်း၊ စုပေါင်းတံခွန်စိုက် ဆုဖလားကြီးကိုလည်းကောင်း ဆွတ်ခူးရရှိခဲ့သည်။ ထို့အပြင် မိတာ ၁၀၀၀ စက်ဘီးစီးပြိုင်ပွဲတွင် မန်းတိုင်းလက်ရွေးစင် ကစားသမား မောင်ရှိုင်း ထက်အောင်က ယခင်နှစ်က ငင်းရိုထွားသော စံချိန် ၁၆၆၀ ကို စက္ကန့်ကို ယခုနှစ်တွင် ၁ မိနစ် ၀၂ စက္ကန့် ဖြင့်လည်းကောင်း၊ မိတာ ၅၀၀ စက်ဘီးစီးပြိုင်ပွဲတွင် ယခင်နှစ်က တနင်္သာရီက ၄၂ ဒဿမ ၀၉ စက္ကန့်ဖြင့် ရရှိထားသော စံချိန်ကို မကြယ်စင်လင်းလက်က ၄၁ ဒဿမ ၀၉ စက္ကန့်ဖြင့် စံချိန်သစ်တင်နိုင်ခဲ့ကြသည့် အပြင် အကောင်းဆုံးသမားဆုကို မောင်ရှိုင်း ထက်အောင်က ရရှိပြီး အမျိုးသားအသင်းက သုံးနှစ် ဆက်တိုက် တံခွန်စိုက်ဆုဖလား ရရှိခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။



တင်မောင်(မန်း)



မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ချမ်းမြသာစည်မြို့နယ်၌ ငွေကျပ်သိန်း ၄၄၀၀ တန်ဖိုးရှိ ဘိန်းဖြူ ၁၇ ဒဿမ ၆ ကီလို ဖမ်းဆီးရမိ

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၁၃
မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ချမ်းမြသာစည်မြို့နယ်၌ ငွေကျပ်သိန်း ၄၄၀၀ တန်ဖိုးရှိ ဘိန်းဖြူ ၁၇ ဒဿမ ၆ ကီလို ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ မူးယစ်ဆေးဝါးတားဆီးနှိမ်နင်းရေးရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ ပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် ဇန်နဝါရီ ၉ ရက် ညနေ ၆ နာရီတွင် မန္တလေးတိုင်း ဒေသကြီး ချမ်းမြသာစည်မြို့နယ် (ည)ရပ်ကွက် ၁၄၀(၀)လမ်း ၆၇ x ၆၈ လမ်းကြားတွင် လှည့်လည် (ခ)ပိုင်ဆိုင်မှု မောင်းနှင်လာသည့် TOYOTA HARRIER မော်တော်ယာဉ်ကို သတင်းအရရှိရာတွင် ယာဉ်ပေါ် မှ ဆပ်ပြာခွက် ၁၇၆၀ ဖြင့်ထည့်လျက် ဒေသကာလတန်ဖိုး ငွေကျပ် သိန်း ၄၄၀၀ တန်ဖိုးရှိ ဘိန်းဖြူ ၁၇ ဒဿမ ၆ ကီလို သိမ်းဆည်းရမိခဲ့ပြီး စစ်ဆေးဖော်ထုတ်ချက်အရ ယင်းနေ့ ည ၇ နာရီတွင် ချမ်းမြသာစည် မြို့နယ် မြို့သစ်(၅)ရပ်ကွက် ၁၁၀ လမ်းနှင့် ၇၃ လမ်းထောင့်တွင် သိမ်းဆည်းရမိ ဘိန်းဖြူများသယ်ဆောင်ရောင်းဝယ်ရာ၌ ပူးပေါင်း ပါဝင်သူများဖြစ်သည့် ဇော်ဝင်းထွဋ်နှင့် ရဲမင်းလှိုင်တို့ နှစ်ဦးအား ဆိုင်ကယ်တစ်စီးနှင့်အတူ ဆက်လက်ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ကြောင်း၊ သိမ်းဆည်း ရမိဘိန်းဖြူများကို ရှမ်းပြည်နယ်မှ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးသို့ သယ်ဆောင်ရောင်းဝယ်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရှိရသဖြင့် ၎င်းတို့အား ဥပဒေအရအရေးယူထားရပြီး ကွင်းဆက်ဖြစ်မှုကျူးလွန်သူများကို ဆက်လက်စစ်ဆေးဖော်ထုတ်လျက်ရှိကြောင်း မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့မှ သတင်းရရှိသည်။



ချောင်းသာကမ်းခြေ ပင်လယ်ပြင်ပေါ်မှာ ပါရာဆေးလ်လင်း လေထီးစီးကြမယ်

ယဉ်လာဒါ၊ ဓာတ်ပုံ BOB

အရင်ကဆိုရင် ခရီးသွားလုပ်ငန်းဖွံ့ဖြိုးတဲ့ အိမ်နီးချင်းနိုင်ငံတွေဖြစ်ကြတဲ့ ထိုင်းနိုင်ငံ ဖူးခက်၊ ပတ္တယားနဲ့ အင်ဒိုနီးရှား ဘာလီတို့မှာပဲ ပင်လယ်ပြင်ပေါ် လေထီးစီးခြင်း (ပါရာဆေးလ်လင်း-parasailing) ကို လုပ်လို့ရပေမယ့် အခုဆိုရင် မြန်မာနိုင်ငံရဲ့ ပြည်တွင်း ခရီးသွားတွေ အများဆုံးသွားလာကြတဲ့ ချောင်းသာကမ်းခြေမှာလည်း လေထီးစီးခြင်းကို ပြုလုပ်နိုင်နေပြီဖြစ်ပါတယ်။

ချောင်းသာကမ်းခြေမှာ လေထီးစီးခြင်းအပြင် ရေပြင်ပေါ်မှာပြုလုပ်ရတဲ့ လှုပ်ရှားမှုမျိုးစုံကိုပါ လက်ရှိမှာ ပြုလုပ်လို့ရနေပြီ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒါကြောင့် ဒီတစ်ပတ်မှာတော့ ချောင်းသာကမ်းခြေကို အလည်ရောက်ဖြစ်ခဲ့ရင် ပင်လယ်ပြင်ပေါ် လေထီးစီးတာကို စမ်းသပ်ချင်တဲ့ ခရီးသွားချစ်သူတို့အတွက် မျှဝေဖော်ပြပေးချင်ပါတယ်။

ချောင်းသာကမ်းခြေမှာ ပင်လယ်စာပေါများပြီး ပြည်တွင်းခရီးသွားတွေရဲ့ သည်းခြေကြိုက် ကမ်းခြေတစ်ခုလို့တောင် တင်စားလို့ရပါတယ်။ ကမ်းခြေမှာ တိုပြီး ပင်လယ်စာပေါများတာကြောင့် နေ့ချင်းပြန်လာရောက်လည်ပတ်တဲ့ ခရီးသွားတွေသည်တွေ့ စည်ပင်နဲ့ ဟိုတယ်တွေမှာ ညအိပ်ညနေတည်းခိုရင်း လာကြတဲ့ ခရီးသွားတွေသည်တွေ့ စုစုပေါင်း တစ်ရက်ကို ပျမ်းမျှစဉ်သည် ၄၀၀၀ နီးပါး၊ ဝင်ရောက်တယ်လို့ ဟိုတယ်နှင့် ခရီးသွားလာရေးညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာန (ချောင်းသာ) မှ တာဝန်ရှိသူက စာရေးသူကို ပြောပြပါတယ်။

ကမ်းခြေကို ခရီးသွားညည်ညညတွေ ပိုမိုလာရောက်လည်ပတ်စေဖို့ Activity တွေများစွာကို ကမ်းခြေအခြေစိုက် ဟိုတယ်လုပ်ငန်းရှင်တွေကလည်း ဝန်ဆောင်မှုပေးလာကြပါတယ်။ အရင်ကတော့ ချောင်းသာကမ်းခြေမှာ စပိဘုတ်စီးခြင်း၊ ငှက်ပျောသီးလှေ (Banana boat) အပျော်စီးခြင်းတွေကိုသာ လုပ်နိုင်ကြပေမယ့် အခုဆိုရင် လေထီးစီးခြင်းကိုပါ လုပ်နိုင်တဲ့အထိ တိုးတက်လာခဲ့ပြီဖြစ်ပါတယ်။

“ချောင်းသာကမ်းခြေအခြေစိုက် နယူးချောင်းသာ ဟိုတယ်နဲ့ Best Ocean Bay (BOB) တို့ အကျိုးတူပူးပေါင်းပြီး အခုလို Activity ကို စတင်အကောင်အထည်ဖော်ခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်” လို့ နယူးချောင်းသာ ဟိုတယ်မှ Operation Manager ဒေါ်နှင်းရီဦးက စာရေးသူကို ပြောပါတယ်။

နိုင်ငံပိုင်ဟိုတယ်တစ်လုံးဖြစ်တဲ့ နယူးချောင်းသာ



“လေထီးစီးခြင်းကို ကိုယ်အလေးချိန် ပေါင် ၂၅၀ ကျော်ရင် စီးလို့မရဘူးလို့ သတ်မှတ်ထားပါတယ်။ ဒါ့အပြင် လေထီးစီးတဲ့သူကို မစီးခင်မှာ ကျန်းမာရေးပိုင်းနဲ့ပတ်သက်လို့ စစ်ဆေးပြီး စီးတဲ့ညွှန်ညွှန်က သဘောတူကြောင်းကို လက်မှတ်ထိုးပြီးမှသာ လေထီးစီးခြင်းဝန်ဆောင်မှုကို ဆောင်ရွက်ပေးတယ်လို့ သိရပါတယ်။ လေထီးစီးတဲ့ညွှန်ညွှန်ကို အသက်ကယ် အင်္ကျီဝတ်ဆင်ပေးထားသလို ပင်လယ်ပြင်တစ်လျှောက် ရေလွှာစီးဆိုင်ကယ် (Jet Ski) နှစ်စီးကလည်း အရန်လိုက်ပါပေးထားပါသေးတယ်

ဟိုတယ်ကို မြေလေးစက်ပေါ်မှာ တည်ဆောက်ထားပြီး လက်ရှိမှာတော့ အခန်းပေါင်း ၁၀၀ ကျော်ရှိပြီး အခန်းအမျိုးအစားအလိုက် တစ်ညတည်းခိုခက်ကျပ် ၁၃၀၀၀ ကနေ လေးသိန်းအထိရှိပါတယ်။ နယူးချောင်းသာဟိုတယ်မှာ လာရောက်တည်းခိုကြတဲ့ ဧည့်သည်တွေအတွက် ဝန်ဆောင်မှုတွေပေးချင်လို့ အခုလိုမျိုး စတင်အကောင်အထည်ဖော်လာခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။ “ကျွန်တော်တို့ရဲ့ သွေးက ထိုင်းနိုင်ငံ ပတ္တယားကို သွားလည်ခဲ့တဲ့အခါ အိမ်မှာ ခရီးသွားတွေ လေထီးစီးကြတာကို တွေ့မြင်ခဲ့ပါတယ်။ ငွေကုန်ကြေးကျများပြီး ပြည်ပကို သွားစီးစရာမလိုဘဲ ကိုယ့်နိုင်ငံထဲ

မှာလည်း စီးလို့ရနိုင်တာပဲဆိုတဲ့ စိတ်ကူးနဲ့ စတင်ပြီး အကောင်အထည်ဖော်ခဲ့ပါတယ်။ ချောင်းသာပင်လယ်ပြင်မှာ တယ်လို့မျိုး စီးလို့ရနိုင်သလိုတာ ပညာရှင်တွေနဲ့တိုင်ပင်ပြီး အကောင်အထည်ဖော်ခဲ့ပါတယ်” လို့ BOB မှ တာဝန်ရှိသူက ပြောပါတယ်။

လေထီးစီးခြင်းအတွက် သီးသန့်ပြုလုပ်ထားတဲ့ Boat ကို အော်ဒါမှာပြီး စမ်းသပ်လုပ်ကိုင်ခဲ့တာ သုံးလခန့် ကြာမြင့်ခဲ့ပြီးနောက် စတင်အကောင်အထည်ဖော် ပျံသန်းနေတာက သုံးလကျော်ရှိပြီ ဖြစ်ပါတယ်လို့ တာဝန်ရှိသူက ပြောပါတယ်။

ရေကြောက်တဲ့သူတွေလည်း ရေမစိုဘဲ လေထီးစီးခြင်းကို ပြုလုပ်နိုင်တဲ့အတွက် စီးဖူးသူတိုင်းက သဘောကျနှစ်ခြိုက်ကြတယ်လို့ ဆိုပါတယ်။ “အခုလိုမျိုး ဝန်ဆောင်မှုပေးဖို့အတွက် သက်ဆိုင်ရာ တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ ကိုလည်း စာတင်ပြထားသလို ၂၀၂၃ အောက်တိုဘာ ၂၁ ရက်မှာ တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်နဲ့ စီးပွားရေးဝန်ကြီးတို့ လာရောက် စစ်ဆေးခဲ့ပါတယ်။ ချောင်းသာမှာတော့ ကျွန်တော်တို့ တစ်ခုပဲရှိပါတယ်။ ငွေဆောင်မှာလည်း အခုလိုမျိုး ဝန်ဆောင်မှုပေးနေတာတစ်ခု ရှိပါသေးတယ်” လို့ BOB မှ တာဝန်ရှိသူက ပြောပြပါတယ်။

ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ စီးပွားရေးဝန်ကြီး ဦးတင်အေးက “ဒါလုပ်တာကတော့ ခရီးသွားလုပ်ငန်းအတွက် ကောင်းပါတယ်။ ပုံမှန်ဆိုရင် ချောင်းသာကိုလာရင် ရေကူးမယ်၊ ပင်လယ်စာစားမယ်၊ ပြီးရင်ပြန်ကြမယ်။ အဲဒီလိုမျိုးကြာလာရင် ဧည့်သည်တွေအတွက် ရှိအသွားနိုင်ပါတယ်။ အခုလိုမျိုး Activity တွေရှိလာတာက ကောင်းပါတယ်။ ဒါပေမယ့် Safety ပိုင်းကို စိတ်ချရလားဆိုတာကိုတော့ မေးမြန်းထားပါတယ်။ အခုကတော့ ခွင့်ပြုချက်ယူတုန်း

ရှိနေပါသေးတယ်။ သူတို့ဘက်က စိတ်ချရတယ်လို့ ဆိုရင် ခွင့်ပြုချက်ပေးသွားဖို့ ရှိပါတယ်” လို့ စာရေးသူကို ပြောပြပါတယ်။

“ခံနိုင်ဝန်ဆွဲအား ပေါင် ၆၀၀၀ လောက်ရှိတဲ့ ကြိုးနဲ့ ဆွဲပြီး တဖြည်းဖြည်း အပေါ်ကိုမြှင့်တင်ပါတယ်။ လေကြောင်းသင့်ရာကို သွားရောက်ပြီး ရစ်ဘီးနဲ့ တဖြည်းဖြည်းတင်တယ်။ ပင်လယ်ကြီးကို ကောင်းကင်ပေါ်ကနေ၊ အပေါ်စီးကနေ ငိုကြည့်ရတဲ့ ခံစားမှုကို ရရှိစေတယ်။ အပေါ်မှာ ငါးမိနစ်ကနေ ရှစ်မိနစ်အထိ ကြာမြင့်ပါတယ်။ အဲဒီနောက်မှာ ရစ်ဘီးနဲ့ တဖြည်းဖြည်း ရစ်ရစ်လာပြီး Boat ပေါ်ရောက်မှ ဆင်းပါတယ်။ သူ့ရဲ့ ထူးခြားချက်က ရေလုံးဝမစိုဘူး။ Boat ပေါ်ကနေ လေထီးတက်တယ်။ Boat ပေါ်မှာပဲ ပြန်ဆင်းပါတယ်။ Safety ပိုင်းက ပိုပြီးစိတ်ချရတယ်” လို့ BOB မှ တာဝန်ရှိသူက စာရေးသူကို ပြောပြပါတယ်။ လေထီးစီးခြင်းကို ကိုယ်အလေးချိန် ပေါင် ၂၅၀ ကျော်ရင် စီးလို့မရဘူးလို့ သတ်မှတ်ထားပါတယ်။

ဒါ့အပြင် လေထီးစီးတဲ့သူကို မစီးခင်မှာ ကျန်းမာရေးပိုင်းနဲ့ ပတ်သက်လို့ စစ်ဆေးပြီး စီးတဲ့ညွှန်ညွှန်က သဘောတူကြောင်းကို လက်မှတ်ထိုးပြီးမှသာ လေထီးစီးခြင်းဝန်ဆောင်မှုကို ဆောင်ရွက်ပေးတယ်လို့ သိရပါတယ်။ လေထီးစီးတဲ့ညွှန်ညွှန်ကို အသက်ကယ် အင်္ကျီဝတ်ဆင်ပေးထားသလို ပင်လယ်ပြင်တစ်လျှောက် ရေလွှာစီးဆိုင်ကယ် (Jet Ski) နှစ်စီးကလည်း အရန်လိုက်ပါပေးထားပါသေးတယ်။

“စီးဖူးတဲ့သူတိုင်း ကြိုက်ကြတယ်။ တစ်နေ့ကို ဧည့်သည် ၁၀ ဦးလောက် စီးကြပါတယ်။ အခုထိဆိုရင် ဧည့်သည်ပေါင်း ၃၀၀ လောက် စီးဖူးပြီးပြီ” လို့ BOB မှ တာဝန်ရှိသူက စာရေးသူကို ပြောပြပါတယ်။ လေကြမ်းတဲ့ရက်တွေနဲ့ လှိုင်းမြင့်တဲ့ရက်၊ လှိုင်းကြမ်းတဲ့နေ့တွေဆိုရင် လေထီးစီးခြင်းကို နားလေ့ရှိပြီး ရာသီဥတုကောင်းမွန်မှသာ လေထီးစီးခြင်းကို ဝန်ဆောင်မှုပေးတယ်လို့ သိရပါတယ်။

နယူးချောင်းသာဟိုတယ်မှာ လာရောက်တည်းခိုတဲ့ ဧည့်သည်တွေအတွက် ငှက်ပျောသီးလှေ အပျော်စီးခြင်းကို အခမဲ့ စီးခွင့်ပေးထားပါသေးတယ်။ လေထီးစီးခြင်းကိုတော့ တစ်ဦးကို စီးခ ကျပ်တစ်သိန်း သက်မှတ်ထားပါတယ်။ အခုနောက်ပိုင်းမှာတော့ ကမ်းခြေမှာ Sofa Boat & Donut Boat တွေကို အပျော်တမ်းစီးကြသူ များပြားလာတယ်လို့လည်း သိရပါတယ်။ ဒီလို အပျော်တမ်းလှုပ်ရှားမှုမျိုးစုံ ပြုလုပ်နိုင်တာကြောင့် ချောင်းသာကမ်းခြေကို ဧည့်သည်အများစု စာမျက်နှာ ၁၇ သို့



လေထီးကို စက်လှေပေါ်မှ စတင်လွှတ်တင်နေပုံ။



ကောင်းကင်အမြင့်သို့ ရောက်ရှိနေသော ပါရာဆေးလ်လင်း လေထီး။

အေဒီ ၁၂ ရာစုမှ ကျောက်ဆစ်လက်ရာ မယ်တော်မာယာဗျားတော်မူခန်းပုံကို ပုဂံရှေးဟောင်းသုတေသနပြုတိုက်၌ လေ့လာနိုင်

ညောင်ဦး ဇန်နဝါရီ ၁၃
မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ညောင်ဦးမြို့နယ် ပုဂံကမ္ဘာ့အမွေအနှစ် ဒေသသို့ ဘုရားဖူးလာရောက်ခဲ့ပါက ပုဂံရှေးဟောင်းသုတေသန ပြုတိုက်တွင် သဲကျောက်ကို အေဒီ ၁၂ ရာစုလက်ရာဖြင့် လက်ရာ မြောက်စွာ ထုဆစ်ထားသည့် မယ်တော်မာယာဗျားတော်မူခန်း ပုံစံကို လေ့လာနိုင်ကြောင်း ရှေးဟောင်းသုတေသနနှင့် အမျိုး သားပြတိုက်ဦးစီးဌာန (ပုဂံဌာနခွဲ) တာဝန်ရှိသူများထံမှ သိရ သည်။

အဆိုပါ သဲကျောက်ဖြင့် ထုဆစ်ထားသည့်လက်ရာသည် အမြင့် ၁၁၅ စင်တီမီတာ၊ ဗြဲကံ ၆၄ ဒဿမ ၅ စင်တီမီတာ၊ ထူ ၃၃ စင်တီမီတာရှိပြီး ပုဂံမြို့ဟောင်းရှိ မြင်းကပါ ဂူပြောက်ငယ် ဘုရားမှ ရရှိခဲ့ကာ ပုဂံရှေးဟောင်းသုတေသနပြုတိုက်၌ ပြသ ထိန်းသိမ်းထားခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ မယ်တော်မာယာသည် လုံခြုံစွာ

ဥယျာဉ်အတွင်း၌ အင်ကြင်းကင်းကိုကိုင်စိုလျက် မဟာပဇာပတိ ဂေါတမီက အမိတော်အား ဘယ်ဘက်ဘေးမှ ထောက်ကူလျက် အလောင်းတော်သည် မယ်တော်၏ လက်ယာနံတောင်းအထက် ၌ ပေါ်ထွက်လာဟန်ကို သဲကျောက်ဖြင့် ထုဆစ်ဖော်ထား ခြင်းဖြစ်သည်။

ပုဂံရှေးဟောင်းသုတေသနပြုတိုက်ကြီးထဲတွင် အထူးပင်မ ပြခန်း၊ ပုဂံခေတ်ဗိသုကာပြခန်း၊ ပုဂံခေတ်လက်မှုအနုပညာ ပြခန်း၊ ပုဂံခေတ်နန်းမြို့ရိုးပြခန်း၊ ပုဂံခေတ်စာပေပြခန်း၊ ပုဂံ ခေတ်လူနေမှုဘဝပြခန်း၊ ပုဂံခေတ် ဗုဒ္ဓအနုပညာပြခန်း၊ ပုဂံ ခေတ် ဗုဒ္ဓဆင်းတုတော်များပြခန်း၊ ပုဂံခေတ်ဘုရားပုထိုး ပန်းချီပြခန်းနှင့် ပုဂံခေတ်နံရံဆေးရေး ပန်းချီပြခန်းစသည်ဖြင့် ပြခန်း ၁၀ ခန်း ခင်းကျင်းပြသထားကြောင်း သိရသည်။

ဒီပါလင်း



မြိတ်ကျွန်းစုဒေသအတွင်းမှ ခရီးသွားလုပ်ငန်းများအနေဖြင့် ပြည်တွင်း ပြည်ပခရီးသွားများထက် ဒေသခံများကိုသာ ဆွဲဆောင်ပြီး လုပ်ငန်းလည်ပတ်

မြိတ် ဇန်နဝါရီ ၁၃
တနင်္သာရီ တိုင်းဒေသကြီး အတွင်းရှိ မြိတ်ကျွန်းစု ခရီးသွား လုပ်ငန်းများအနေဖြင့် ပြည်တွင်း ပြည်ပခရီးသွားများထက် ဒေသခံ များကိုသာ ဆွဲဆောင်ပြီး လုပ်ငန်း လည်ပတ်နေကြောင်း သိရ သည်။

ပြည်တွင်းပြည်ပ ခရီးသွား များ လာရောက်မှုနည်းပါး နေသည့်အတွက် ခရီးသွား

ဝန်ဆောင်မှု လုပ်ငန်းများအနေ ဖြင့် ဒေသခံများကိုသာ ဆွဲဆောင် မှုပြုလုပ်ပြီး လုပ်ငန်းလည်ပတ် နေကြောင်း သိရသည်။

“ဒေသခံတွေကို နေ့ကြီး ရက်ကြီးတွေမှာစုပြီး အပန်းဖြေ ခရီးထွက်နိုင်အောင် ဈေးနှုန်း အနည်းငယ်နဲ့ လုပ်ဆောင်ပေးနေ ရတယ်။ ခရစ္စမတ်နေ့၊ နှစ်သစ်ကူး စတဲ့ရက်တွေပါ။ တရက်နှစ်သစ် ကျားနဲ့ သင်္ကြန်ပွဲတော်ရက်တွေမှာ

တတ်နိုင်သလောက် စီစဉ်ပေးပြီး ရင်တော့ ခရီးသွားဝန်ဆောင်မှု တွေ နားပါတော့မယ်။ နေ့ချင်းပြန် ခရီးစဉ်ဆိုပေမယ့် လူတစ်ဦးကို ငွေကျပ် တစ်သိန်းကျော်အထိ ကျသင့်နေတော့ ကျွန်တော်တို့ လည်း အင်မတန်ခေါင်းခဲစရာ တွေဖြစ်ပါတယ်။ ဝန်ဆောင်မှု လုပ်ပေးနေတဲ့ လုပ်ငန်းသုံးလေးခု လောက်ပဲရှိတော့တယ်။ ကမ်းခြေ အလှူတွေ မပျက်စီးသွားအောင် ထိန်းသိမ်းရတာတို့ စသဖြင့် တာဝန်တွေလည်း ကြီးပါတယ်။”

ဟု ခရီးသွားဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်နေသူတစ်ဦးက ပြော သည်။

ပြည်တွင်း ခရီးသွား လာရောက်လည်ပတ်မှု နည်းပါး လာခြင်းနှင့် ပြည်ပခရီးသွားများ လာရောက် လည်ပတ်ခြင်း မရှိတော့သည့်အတွက် ခရီးသွား ဝန်ဆောင်မှု ပေးနေသည့် လုပ်ငန်းများအနေဖြင့် ဒေသခံ



များကိုသာ ဆွဲဆောင်ပြီး လုပ်ငန်း လည်ပတ်နေကြောင်းနှင့် မြိတ် ခရိုင်၌ ခရီးသွားဝန်ဆောင်မှု ပေးနေသည့် လုပ်ငန်း ၄၀ ကျော် ရှိသော်လည်း ယခုအခါ အများစု ရပ်နားထားကာ လုပ်ငန်းအနည်း ငယ်မှာလည်း ဒေသခံများကိုသာ အားထားလည်ပတ်နေကြောင်း သိရသည်။

တနင်္သာရီတိုင်း ဒေသကြီး မြိတ်ကျွန်းစု ဒေသအတွင်း

ပြည်တွင်း ပြည်ပ ခရီးသွား စဉ်သည်များအနေဖြင့် ရေပေါ် ရေအောက်ရှုခင်းများ၊ လှပသော သဲသောင်ပြင်များ ပါဝင်သည့် ကျွန်းများ၊ ဆလုံလူမျိုးများ၏ ယဉ်ကျေးမှုလေ့ ထုံးတမ်းများ နှင့် လူနေမှုဘဝနေထိုင်မှုပုံစံ များကို လေ့လာနိုင်မည့်အပြင် ရေကူးခြင်း၊ ဒေသသုံးလှေငယ်များ ဖြင့် သဘာဝဒီရေစေတီများကို လည်း လေ့လာနိုင်ခြင်း၊ ငါးဖျား

ခြင်း၊ ငါးဖမ်းလေ့များဖြင့် လိုက်ပါ ချီငမ်းဖမ်းခြင်း လုပ်ငန်းများကို လည်း လေ့လာလည်ပတ်နိုင်မည် ဖြစ်ကြောင်းနှင့် ယခင်က ခရီး သွားအများစု စိတ်ဝင်စားစား လည်ပတ်လေ့ရှိသော ကျွန်းများ မှာ လေးကျွန်း၊ ဘောလီကျွန်း၊ ကြယ်လီကျွန်း၊ ဒုံးညောင်ပိုင်း၊ စမတ်ကျွန်း၊ ပဒန်းကျွန်းနှင့် ဒုံးရေတံခွန်တို့ဖြစ်ကြောင်း သိရ သည်။

မြင့်ဦး (မြိတ်)

စာမျက်နှာ ၁၆ မှ
လာရောက်လည်ပတ်နေကြတာ ဖြစ်ပါတယ်။ ကမ်းခြေဂေဟစနစ်တွေ ပြန်လည်ကောင်းမွန်လာ ယခင်က ချောင်းသာကို ခရီးသွားစဉ်သည် သွားရောက်လည်ပတ်မှုက များပြားခဲ့ပါတယ်။ စဉ်သည်များပြားလာတဲ့ နောက်ဆက်တွဲအနေနဲ့ ကမ်းခြေဂေဟစနစ်တွေ ပျက်စီးခဲ့ရပါတယ်။ ဒါပေ မယ့် ကိုဗစ်ကာလတစ်လျှောက်မှာ စဉ်သည်ဝင်ရောက် မှု နည်းပါးခဲ့တာမို့ ကမ်းခြေဂေဟစနစ်တွေ ပြန်လည် ကောင်းမွန်လာပြီး အမှိုက်ကင်းစင်လာတာကြောင့် သစ်ရှင်းသစ်ရပ်တဲ့ ကမ်းခြေတစ်ခု ပြန်ဖြစ်လာခဲ့ပြီ ဖြစ်ပါတယ်။

ရန်ကုန်မြို့ ကနေ အချိန်ငါးနာရီခန့် ချောင်းသာ ကမ်းခြေကို ရောက်နိုင်တာကြောင့် ပွင့်လင်းရာသီ ကာလတွေမှာ ခရီးသွားစဉ်သည် အများဆုံးလာရောက် လည်ပတ်ကြတဲ့ ကမ်းခြေတစ်ခု ဖြစ်လာနေပါတယ်။ ခရီးသွားစဉ်သည်များပြားလာတာနဲ့အမျှ ကမ်းခြေ မှာ ဟိုတယ်အသစ်တွေသာမက စိတ်ဝင်စားစရာ Activity တွေကိုပါ ပြည့်ဆည်းပေးလာတာကြောင့်



ပင်လယ်ပြင်အတွင်း ငှက်ပျောသီးလှေစီးနေကြသူများ။

ပျိုတိုင်းကြိုက်တဲ့ နှင်းဆီခိုင်လို ခရီးစဉ်တစ်ခု ဖြစ်နေ ဆဲပါ။

ချောင်းသာကမ်းခြေရဲ့ ခရီးသွားလုပ်ငန်း ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်လာတာနဲ့အမျှ ကမ်းခြေကိုမှီခိုနေရတဲ့ ဒေသခံတွေသာမက ရေကြည်ရာမြက်နုများကို ပြောင်းရွှေ့လာကြပြီး အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းပြုနေ

ကြတဲ့ ရွှေပြောင်းလုပ်သားတွေအတွက်လည်း ခရီး သွားလုပ်ငန်းကနေ အကျိုးကျေးဇူးတွေ ခံစားရေရ ပါတယ်။

Win-Win ဖြစ်စေတဲ့ ခရီးသွားလုပ်ငန်းကို စနစ်တကျနဲ့ ပိုမိုတိုးတက်လာစေရန်ကလည်း အဓိကအရေးကြီးလှပါတယ်။ ဒါကြောင့် ချောင်းသာ

ကမ်းခြေရောက်ရင် အမှတ်တရဓာတ်ပုံရိုက်ကူးနိုင် ဖို့အတွက် ချောင်းသာကမ်းခြေမှ ကျောက်မောင်နှမ ဘက်သွားရောက်တဲ့ လမ်းမဘေးမှာ ပင်လယ် ကမ်းခြေကို နောက်ခံထားပြီး We Love ChaungTha စာသားပါတဲ့ ဆိုင်းဘုတ်ကို နယူးချောင်းသာဟိုတယ် ပိုင်ရှင်က မတည်ပြီး ပြုလုပ်ထားပေးပါသေးတယ်။

လက်ရှိမှာတော့ ချောင်းသာကမ်းခြေကို အမှီပြုပြီး ဖွင့်လှစ်ထားတဲ့ ဟိုတယ် အလုံး ၄၀ ကျော်နဲ့ တည်းခို ခန်း ၅၉ လုံး ရှိနေပြီဖြစ်ပါတယ်။ ဒါ့အပြင် အပျော်စီး စိမ်းသင်္ဘော Moken Cruise ကလည်း ချောင်းသာ ကမ်းခြေအခြေစိုက်ပြီး ရေခဲဂျက်ကူးနဲ့ လိပ်ကျွန်း၊ ငှက်ကျွန်း စတဲ့ ကျွန်းပတ်ခရီးစဉ်တွေ ပြုလုပ်ပေးမယ့် ဝန်ဆောင်မှုလည်း ရှိနေပါသေးတယ်။

ချောင်းသာကမ်းခြေရောက်ရင် အရင်လို ရေကူး၊ ပင်လယ်စာမျိုးစုံစားတာတွေ လုပ်နိုင်သလို အပျော် တမ်းလှုပ်ရမ်းမှု (water activity) အသစ်တွေအနက် လူကြိုက်များတဲ့ ပင်လယ်ပြင်ပေါ်လေထီးစီးခြင်း ကိုပါ ပြုလုပ်နိုင်ပြီဖြစ်ကြောင်း ဒီတစ်ဖက်ရဲ့ ခရီးသွား လမ်းညွှန်အနေနဲ့ ရေးသားဖော်ပြလိုက်ရပါတယ်။

ရှမ်းတိုင်းရင်းသားများ၏ ရိုးရာဓလေ့ကျွဲခတ်ပြိုင်ပွဲ လာရောက်လည်ပတ်သူများဖြင့် စည်ကား

မိုင်းယန်း ဇန်နဝါရီ ၁၃
ရှမ်းပြည်နယ်(အရှေ့ပိုင်း) မိုင်းယန်းမြို့နယ်ရှိ ဒေသခံ ရှမ်းတိုင်းရင်းသားတို့၏ နှစ်စဉ်ကျင်းပလေ့ရှိသော ရိုးရာဓလေ့ကျွဲခတ်ပြိုင်ပွဲတော်ကို ဇန်နဝါရီ ၁၃ ရက် နံနက်ပိုင်းမှစတင်၍ (ကျွဲခတ်ကွင်း) မြို့နယ် အားကစားကွင်း၌ ကျင်းပရာ ရပ်နီးရပ်ဝေးမှ လာရောက်လည်ပတ်သူများဖြင့် စည်ကား သိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပလျက်ရှိသည်။

ရှမ်းတိုင်းရင်းသားတို့၏ ရိုးရာဓလေ့ကျွဲခတ် ပြိုင်ပွဲတော်သို့ မိုင်းယန်းမြို့နယ်အတွင်းရှိ ကျေးရွာ များမှ လာရောက်ယှဉ်ပြိုင်ကြပြီး မိမိတို့ယှဉ်ပြိုင် လိုသော ကျွဲများကို ကွင်းအတွင်းသို့ ခေါ်ဆောင် လာကာ တစ်ကောင်နှင့်တစ်ကောင် ခေါင်းချင်းဆိုင် တိုက်ခိုက်စေသည်။ ပြိုင်ပွဲဝင်ကျွဲနှစ်ကောင်အား သတ်မှတ်ထားသည့်နေရာများမှ တာထွက်စေပြီး အရှိန်အဟုန်ဖြင့် တိုက်ခိုက်ပစ်ပစ်စေသည်။ ခွန်အားကြီးမားသည့် ကျွဲနှစ်ကောင်တိုက်ခိုက်နေရင်း

သတ်မှတ်ထားသည့် ကွင်းစည်းအတွင်းမှ ထွက်ပြေး သော ကျွဲအားအရှုံးအဖြစ်သတ်မှတ်၍ အနိုင်ရရှိသော ကျွဲများကို ဌာနဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများက ဆုများ ချီးမြှင့်ပေးခြင်းဖြစ်သည်။

ရှမ်းရိုးရာဓလေ့ ကျွဲခတ်ပြိုင်ပွဲတော်ကို ဂုဏ်ပြု သောအားဖြင့် မိုင်းယန်းမြို့နယ် မိုင်းလွေကျေးရွာတွင် ကျွဲမင်းကြီး၏ ရာဇဝင်မပျောက်ပျက်အောင် ကျွဲမင်းကြီးနေထိုင်သောဂူတွင် ကျွဲမင်းရုပ်တုကြီးနှင့် အတူ စေတီတစ်ဆူ၊ ဧရပ်တစ်ဆောင် တည်ဆောက် ကာ ထိန်းသိမ်းထားရှိပြီး ကျွဲခတ်ပြိုင်ပွဲတော်ကို နှစ်စဉ်တုံးတမ်းအစဉ်အလာအရ စည်ကားသိုက်မြိုက် စွာ ကျင်းပလေ့ရှိကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါ ရိုးရာဓလေ့ ကျွဲခတ်ပြိုင်ပွဲတော်ကို ဇန်နဝါရီ ၁၁ ရက်အထိ ပြိုင်ပွဲဝင်ကျွဲနှစ်ကောင်ရေ စုစုပေါင်း ၁၁ ကောင် ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့ပြီး ပထမဆုကို မိုင်းယန်းမြို့နယ် ဝမ်ဟူရွာက လည်းကောင်း၊ ဒုတိယဆုကို ဝမ်ရှိုရွာက



လည်းကောင်း အသီးသီးရရှိခဲ့ကြောင်းနှင့် ထိုရိုးရာဓလေ့ ကျွဲခတ်ပြိုင်ပွဲတော်သို့ စစ်ဗျူဟာအဖွဲ့ (အခြေချ) မိုင်းခတ်မှ စစ်ဗျူဟာမှူး ဗိုလ်မှူးကြီး ဇော်အေးထွန်း၊ မိုင်းယန်းခရိုင်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးကျော်ဇင်၊ မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးဦးအောင်ဇော်ဦး နှင့်ခရိုင်၊ မြို့နယ်အဆင့်ဌာနဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများ

နှင့် ပွဲဖြစ်မြောက်ရေးကော်မတီများနှင့် ရပ်ရပ်ဖွဲ့ဖွဲ့ များ တက်ရောက်ကြည့်ရှုအားပေးခဲ့ကြပြီး ရိုးရာဓလေ့ ကျွဲခတ်ပြိုင်ပွဲတော်ကို ဇန်နဝါရီ ၁၆ ရက်အထိ ဆက်လက်ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
မေရီဗြိမ်း (မိုင်းယန်း)

နွေစပါးစိုက်ပျိုးနိုင်ရေး ဖြူးချောင်းရေလှောင်တံမံမှ စိုက်ပျိုးရေးများပေးဝေ

ဖြူး ဇန်နဝါရီ ၁၃
ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ဖြူးမြို့နယ်ရှိ ဖြူးချောင်း ရေလှောင်တံမံ၏ လက်ရှိအခြေအနေမှာ ကန်ရေအမှတ် ၄၅၂ ဒသမ ၃၅ ဝေရှိပြီး နွေစပါး စိုက်ပျိုးနိုင်ရေး ရေပေးဝေလျက်ရှိကြောင်း

မြို့နယ်ဆည်မြောင်းနှင့်ရေအသုံးချမှု စီမံ ခန့်ခွဲရေးဦးစီးဌာနမှ သိရသည်။ အဆိုပါ ဖြူးချောင်းရေလှောင်တံမံသည် ရန်ကုန်-မန္တလေး အမြန်လမ်း မိုင်တိုင် ၁၁၅ မိုင် လမ်းကြီး အနောက်ဘက်တွင် တည်ရှိပြီး

၈-၁-၂၀၁၅ ရက်နေ့တွင် ဖွင့်လှစ်ကာ ရေသောက်ဧရိယာဧက ၉၀၀၀၀ အနက် ၁၇၃၈၉ ဧကအတွက် ယမန်နှစ်အထိ ရေပေးဝေနိုင်ခဲ့ပြီး ယခုနှစ်တွင် နွေစပါးစိုက် တောင်သူလယ်သမားများ အချိန်မီ ထွန်ယက် စိုက်ပျိုးနိုင်ရေး စတင်ရေပေးဝေနေပြီ ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ဖြူးမြို့နယ်အတွင်း ၂၀၂၄ ခုနှစ် နွေစပါး စိုက်ပျိုးနိုင်ရေး ဒေသလျာထားမှု ၁၇၃၈၉ ဧက စိုက်ပျိုးရန်လျာထားပြီး အင်းအိုင်ရေဖြင့် ၄၀၉ ဧက၊ ချောင်းပိတ်ရေဖြင့် ၃၅၃၇ ဧက၊ ဆည်ရေ ဖြင့် ၁၃၄၂၅ ဧကရှိကြောင်း၊ နွေစပါးလျာထားမှု ဧက ပြည့်မီရေး ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း တာဝန်ရှိသူများထံမှ သိရသည်။

နေမျိုးလွင် (ပြန်/ဆက်)



နည်းပညာတက္ကသိုလ်(ကျောက်ဆည်)၌ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်း အသိပညာပေးဟောပြော

ကျောက်ဆည် ဇန်နဝါရီ ၁၃
မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး နည်းပညာတက္ကသိုလ် (ကျောက်ဆည်) အောင်ဆန်းခန်းမ၌ ၁၅ ရက်ကျော်ခန့် အလုပ်အကိုင် အခွင့်အလမ်းများရရှိစေရေးနှင့် အလုပ်ခေါ်ယူမှုဆိုင်ရာ အလုပ်အကိုင် အခွင့်အလမ်းများ ရှေးချမ်းနိုင်ရေး အသိပညာပေးဟောပြောပွဲကို Myanmar Conch Cement ကုမ္ပဏီလီမိတက်နှင့် နည်းပညာတက္ကသိုလ် (ကျောက်ဆည်) တို့ပူးပေါင်းပြီး ဇန်နဝါရီ ၁၀ ရက်က ပြုလုပ်ခဲ့သည်။
ဟောပြောပွဲတွင် နည်းပညာတက္ကသိုလ် (ကျောက်ဆည်) မှ ပါမောက္ခချုပ် ဒေါက်တာခင်မောင်ချင်းက လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ်များ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ပြီး နိုင်ငံတော်အတွက် အားထားရသော ကျောင်းသား ကျောင်းသူများဖြစ်စေရေးအတွက် နည်းပညာဘာသာရပ်များကို သင်ကြားပေးလျက်ရှိကြောင်း၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ အလုပ် အကိုင်အခွင့်အလမ်းများ ရရှိစေရေးအတွက် ဒေသအတွင်းရှိ စက်ရုံ၊ အလုပ်ရုံများနှင့်ချိတ်ဆက်ကာ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း ပြောကြား သည်။

ဒေသတွင်းဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့် အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများ ရရှိရန် တက္ကသိုလ်များ၊ နည်းပညာတက္ကသိုလ်များနှင့်ပူးပေါင်းပြီး ဆောင်ရွက် လျက်ရှိကြောင်း၊ Myanmar Conch Cement ကုမ္ပဏီလီမိတက် အနေ ဖြင့် တရုတ်နိုင်ငံနှင့် ပူးပေါင်းပြီး ကျောက်ဆည်မြို့ စက်မှုဇုန်နယ်မြေ၊ မတ္တရာမြို့နှင့် ရန်ကုန်မြို့တို့တွင် အယ်လ်ဖာဘီလပ်မြေစက်ရုံများ တည်ဆောက်ကာ ဘီလပ်မြေများ ထုတ်လုပ်လျက်ရှိရာ ဝန်ထမ်းများ အနေဖြင့် လုပ်ငန်းစွမ်းဆောင်ရည်မြှင့်တင်ရေး၊ ကုန်ထုတ်လုပ်မှုမြှင့်တင် ရေးနှင့် တရုတ်နည်းပညာများ လက်တွေ့လေ့လာသင်ယူနိုင်ကြောင်းနှင့် Myanmar Conch Cement ကုမ္ပဏီလီမိတက် ဖြစ်ပေါ်လာပုံများ၊ ကုမ္ပဏီလုပ်ငန်းများအကြောင်း ရှင်းလင်းဟောပြောခဲ့ပြီး ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအနေဖြင့် Myanmar Conch Cement ကုမ္ပဏီလီမိ တက်တွင် ဝင်ရောက်လုပ်ကိုင်လိုပါက မိမိတို့သည့်ယူတတ်မြောက်ထား သည့် နည်းပညာရပ်များနှင့် ကိုက်ညီသည့် နေရာများတွင် ဝင်ရောက် လုပ်ကိုင်နိုင်ကြောင်း ဟောပြောခဲ့သည်။

အဆိုပါ အသိပညာပေးဟောပြောပွဲသို့ နည်းပညာတက္ကသိုလ် (ကျောက်ဆည်) မှ ပါမောက္ခချုပ်နှင့်ဌာနမှူးများ၊ ပဉ္စမနှစ်၊ ဆဋ္ဌမနှစ် နည်းပညာတက္ကသိုလ်ကျောင်းသားကျောင်းသူများ တက်ရောက်ခဲ့သည်။
သက်မောင် (ကျောက်ဆည်)

ထို့နောက် ကျောက်ဆည်မြို့နယ် စက်မှုဇုန်နယ်မြေအတွင်းရှိ Myanmar Conch Cement ကုမ္ပဏီလီမိတက် အယ်လ်ဖာဘီလပ်မြေ ထုတ်လုပ်ရေးစက်ရုံမှ ဝန်ထမ်းရေးရာတာဝန်ခံ ဒေါ်လှိုင်နှင်းဝေက

ကာလီမြို့၌ ရွှေလျားစာကြည့်တိုက်စနစ်ဖြင့် စာအုပ်စာစောင်ငှားရမ်း

ကာလီ ဇန်နဝါရီ ၁၃
ရှမ်းပြည်နယ်(တောင်ပိုင်း) ကာလီမြို့ ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနမှ စာပတ်ရိုက်ခြင်းတရား၊ စာငှားသူတိုးပွားစေရန် ရည်ရွယ်၍ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအား ရွှေလျားစာကြည့်တိုက် စနစ်ဖြင့် စာအုပ်စာစောင်များ ငှားရမ်းပေးခြင်းကို ဇန်နဝါရီ ၁၂ ရက်က အခြေခံပညာမူလတန်း (လှိုင်ချို) ကျောင်း၌ ဆောင်ရွက်သည်။

အဆိုပါ ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်ရာတွင် မြို့ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန ဝန်ထမ်းများက ကျောင်းသား ကျောင်းသူ များကို အသိပညာပေးပညာရရှိစေရန်အတွက် တိုင်းလုံစာပေနှင့် ယဉ်ကျေးမှု ကော်မတီမှ ရေးသားပြုစုထားသည့် စိတ်ထားကောင်း ကြမ်းစာအုပ်ဖတ်ပြုပြီး သုတ၊ ရသစာအုပ် စာအစဉ်များငှားရမ်း ပေးခဲ့သည်။
ထင်ထင် (ပြန်/ဆက်)

ပွင့်ဖြူမြို့နယ် မျိုးသန့်ခြံ၌ ပိုက်ဆံလျှော် (သစ်စိမ်း) သဘာဝမြေဩဇာ ဧက ၃၀ စိုက်ပျိုးထား

ပွင့်ဖြူ ဇန်နဝါရီ ၁၃
မကွေးတိုင်းဒေသကြီး စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန ပွင့်ဖြူမြို့ မျိုးသန့်ခြံ၌ ယခုနှစ် ဆောင်းသီးနှံစိုက်ပျိုးရာသီတွင် မျိုးစေ့ထုတ်လုပ်မြေများ မြေဆီလွှာဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ပိုက်ဆံလျှော်(သစ်စိမ်းမြေဩဇာ) ပင် ၈၀၀ ကို စိုက်ပျိုးထားရှိကြောင်း ခြံတာဝန်ခံဦးအောင်ချစ်ထံမှ သိရသည်။

“ကျွန်တော်တို့ ပွင့်ဖြူမြို့ မျိုးသန့်ခြံက တိုင်းဒေသကြီးအတွင်း မြို့နယ် ၂၅ မြို့နယ်မှာရှိတဲ့ တောင်သူတွေ သီးနှံဝင်ငွေတိုးပွားစေဖို့ စပါး၊ ကုလားပဲ၊ နေကြာ မျိုးကောင်းမျိုးသန့် မျိုးစေ့ထုတ်စိုက်ခင်းတွေ စိုက်ပျိုးပြီးတော့ ရရှိလာတဲ့ မျိုးသန့်မျိုးစေ့တွေကို ပြန်ဖြူးဆောင်ရွက် ပေးလျက်ရှိပါတယ်။ မျိုးစေ့ထုတ်စိုက်ခင်းတွေကို မျိုးသန့်ခြံက စိုက်ပျိုး လယ်ယာမြေဧက ၁၂၀ မှာ စနစ်တကျစိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်တာဖြစ်ပါတယ်။ မျိုးကောင်းမျိုးသန့် မျိုးစေ့ထုတ်စိုက်ခင်းများ ပိုမိုထုတ်လုပ် ဖြန့်ဖြူးပေး နိုင်ရေးအတွက် မြေဆီလွှာဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေဖို့ ရည်ရွယ်ပြီး အခုနှစ် ဆောင်းသီးနှံရာသီမှာ ပိုက်ဆံလျှော် (သစ်စိမ်းမြေဩဇာ) ဧက ၃၀ ကို စိုက်ပျိုးထားပါတယ်။ ၂၀၂၃ ဒီဇင်ဘာလဆန်းပိုင်းမှာ စတင်စိုက်ပျိုးခဲ့ပြီး ဒီဇင်ဘာလကုန်မှာ စိုက်ပျိုးပြီးစီးခဲ့ပါတယ်။ ပိုက်ဆံလျှော် စိုက်ပျိုးခြင်း ဟာ သီးနှံစိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်မှုကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် များစွာ အထောက်အကူပြုတာကြောင့် ဒေသတွင်းက တောင်သူတွေလည်း ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့် စိုက်ပျိုးစေချင်ပါတယ်”ဟု ခြံတာဝန်ခံက ပြော သည်။

ပွင့်ဖြူမြို့နယ် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန(မျိုးသန့်ခြံ)အနေဖြင့် ဒေသ တွင်းရှိ တောင်သူများအတွက် အထွက်နှုန်းကောင်းသော မျိုးကောင်း မျိုးသန့်မျိုးစေ့များ ဖြန့်ဖြူးပေးနိုင်ရန် ယခုနှစ် ဆောင်းသီးနှံ စိုက်ပျိုး ရာသီတွင် ကုလားပဲမျိုးစေ့ထုတ်စိုက်ခင်း ၈၀ နှင့် ရေဆင်း-၁ စပါးမျိုး နေကြာ မျိုးစေ့ထုတ်စိုက်ခင်း ၁၀ ဧက တို့ကိုလည်း စိုက်ပျိုးထားကြောင်း သိရသည်။
လှိုင်ဝင်းလေး (ပွင့်ဖြူမြေ)



သစ်စိမ်းလျှော် တိုက်မှု လွန်စွာပေး၊ ဥတုသေး

ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်း သဘာဝဘေး ပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းများကို ပြည်နယ်အဆင့် ကော်မတီခြောက်ရပ်ဖြင့် ဆက်တိုက်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ

စစ်တွေ ဇန်နဝါရီ ၁၃
ရခိုင်ပြည်နယ် သဘာဝဘေး ပြန်လည်ထူထောင်ရေး ဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကို စစ်တွေမြို့ရှိ ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ ရုံး အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ဇန်နဝါရီ ၁၂ ရက်က ကျင်းပရာ ရခိုင် ပြည်နယ် သဘာဝဘေးအန္တရာယ် ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးထိန်လင်း၊ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးများ၊ ကော်မတီ ဝင်များနှင့် ဌာနဆိုင်ရာ တာဝန် ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။



အစည်းအဝေးတွင် ရခိုင် ပြည်နယ် သဘာဝဘေးအန္တရာယ် ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်က ပြန်လည် ထူထောင်ရေး လုပ်ငန်းများ ဆက်တိုက် လုပ်ဆောင်လျက် ရှိကြောင်း၊ ပြန်လည်ထူထောင်ရေး ကာလတွင် ပြည်နယ်အတွင်း ကော်မတီခြောက်ရပ်ဖြင့် ဆောင် ရွက်ခဲ့ရာ ယနေ့အစည်းအဝေး တွင် ကော်မတီအလိုက် ဆောင် ရွက်နေမှုနှင့် ဆောင်ရွက်ရမည့် အခြေအနေများကို တင်ပြ ဆွေးနွေး ကြစေလိုကြောင်း၊ ကော်မတီများ၏ ဆောင်ရွက်မှု များကို အပြီးသတ်အစီရင် ခံစာ တင်ပြနိုင်ရန်အတွက် ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်း ဆောင်ရွက် မှေးမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ကော်မတီ များအနေဖြင့် တိကျမှန်ကန်ပြီး စာရင်းဇယား စနစ်တကျဖြင့် မှတ်တမ်းများ ကျန်ရှိနိုင်အောင် ဆောင်ရွက်ကြရမည် ဖြစ် ကြောင်း၊ ပြန်လည်ထူထောင်ရေး ပစ္စည်းများရောက်ရှိမှု၊ ဖြန့်ခွဲမှု များ မှတ်တမ်းမှတ်ရာများ ပြုစု

နှစ်စဉ်ကျင်းပမည့် Study in Japan ပြပွဲကို အွန်လိုင်းမှတစ်ဆင့် ကျင်းပမည်

ရန်ကုန် ဇန်နဝါရီ ၁၃
ဂျပန်ဖောင်ဒေးရှင်း(ရန်ကုန်)က ကြီးမှူး၍နှစ်စဉ်ကျင်းပမည့် Study in Japan Fair ကို ဇန်နဝါရီ ၂၆ ရက်မှ ၂၈ ရက်အထိ အွန်လိုင်းမှတစ်ဆင့် ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်ရာ ပါဝင်တက်ရောက်လိုသူများသည် လူမှု ကွန်ရက်ပေါ်ရှိ The Japan Foundation, Yangon စာမျက်နှာမှတစ်ဆင့် viewform တွင် စာရင်းပေးသွင်းနိုင်ကြောင်း သိရသည်။

Study in Japan Fair 2024 တွင် ဂျပန်နိုင်ငံ၏ တက္ကသိုလ် ၃၉ ခု၊ သက်မွေးပညာသင်ကောလိပ်တစ်ခု၊ ဂျပန်ဘာသာစကားကျောင်း လေးကျောင်း စသည့် ပညာရေးအဖွဲ့အစည်း ၄၄ ခုကို ပါဝင်မည် ဖြစ်ပြီး ပါဝင်သည့် ကျောင်းတစ်ကျောင်းချင်းစီက မိတ်ဆက်ခြင်း၊ ဝင်ခွင့်စာမေးပွဲနှင့် ပညာသင်ဆုအချက်အလက်များအပြင် အခြား ဂျပန်ပညာတတ်သင်နှင့် ပတ်သက်သည့် စိတ်ဝင်စားဖွယ်ရာ အကြောင်း အရာများကို ဝက်ဘ်ဆိုက်လိပ်စာ <https://www.okayama-u.ac.jp/user/asean/2024.html> မှတစ်ဆင့် ဝင်ရောက်လေ့လာနိုင်မည်ဖြစ်သည်။

ဇန်နဝါရီ ၂၆၊ ၂၇၊ ၂၈ ရက်တွင် မိမိစိတ်ဝင်စားသည့် ကျောင်း၏ Zoom Group Consultation ကိုတက်ရောက်ပြီး သက်ဆိုင်ရာ ကျောင်းတာဝန်ရှိသူနှင့် အွန်လိုင်းမှတစ်ဆင့် တိုက်ရိုက်ဆွေးနွေး နိုင်မည်ဖြစ်သည်။

ဂျပန်ပညာတတ်သင်ကို စိတ်ဝင်စားသည့် လူငယ်များအတွက် အခွင့်အရေးကောင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

မျိုးမင်းသုရ

သစ်တောမှန်လျှင် အသုံးဝင်၊ အစဉ်ထာဝရ ထိန်းသိမ်းကြ

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအတွင်း လျှပ်စစ်ဓာတ်အားပေးရေးလုပ်ငန်းဆိုင်ရာများ ညှိနှိုင်းဆွေးနွေး

ရန်ကုန် ဇန်နဝါရီ ၁၃
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး သယ်ဇာတ ရေးရာဝန်ကြီး ဦးဇော်ဝင်းသည် ရန်ကုန် လျှပ်စစ်ဓာတ်အားပေးရေး ကော်ပို ရေးရှင်းဥက္ကဋ္ဌ၊ ဒါရိုက်တာအဖွဲ့ဝင်များ၊ အမှုဆောင်အရာရှိချုပ်၊ ဌာနကြီးမှူးများ၊ ခရိုင်၊ မြို့နယ်များမှ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားပေးရေး လျှပ်စစ်အင်ဂျင်နီယာများနှင့် တာဝန် ရှိသူများအား အပေါ်မြို့နယ်ရှိ ရန်ကုန် လျှပ်စစ်ဓာတ်အားပေးရေး ကော်ပိုရေရှင်း ရုံး အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ဇန်နဝါရီ ၁၂ ရက်တွင် တွေ့ဆုံပြီး ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ဘဏ္ဍာ နှစ်တွင် တိုင်းဒေသကြီး ဘတ်ဂျက်

ဖြင့် ဆောင်ရွက်နေသည့် လုပ်ငန်းများ နှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဆွေးနွေးသည်။ တွေ့ဆုံပွဲတွင် ဝန်ကြီးက ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ဘတ်ဂျက်ပါလုပ်ငန်းများ အချိန်မီ ပြီးစီးရေး တွန်းအားပေးဆောင်ရွက် ကြရန်၊ လျှပ်စစ်ဓာတ်အား လေ့လွင့်မှု လျော့နည်းရေးနှင့် လျှပ်စစ်ဓာတ်အား ခိုးမသုံးရေးအတွက် မြို့နယ်တာဝန်ရှိသူ များက စိစစ်ကြီးကြပ်ရန်၊ လျှပ်စစ် ဓာတ်တိုင်များအပေါ်တွင် ဆက်သွယ်ရေး ကြိုးများ သွယ်တန်းမှုမရှိစေရန်၊ ဘဏ္ဍာ နှစ် လုပ်ငန်းများ ပြီးပြတ်အောင် လုပ်ဆောင်ရန်၊ လမ်းတိုးချဲ့သည့်နေရာ

များတွင် ကျန်ရှိသော ဓာတ်တိုင်များကို လျှပ်စစ်စည်းမျဉ်းစည်းကမ်း ဥပဒေနှင့် အညီ ဖယ်ရှားရန်၊ အချို့လုပ်ငန်းများ ပြီးစီးမှုနှုန်းနှုန်းပါးပါးသည်ကို တွေ့ရှိနေရ သဖြင့် ပစ္စည်းဝယ်ယူမှုအခက်အခဲများ ရှိပါက တင်ပြကြရန်နှင့် ခရိုင်၊ မြို့နယ် လျှပ်စစ်ရုံးများတွင် အခက်အခဲများရှိပါက တင်ပြကြရန် ပြောကြားသည်။ ထို့နောက် ရန်ကုန်လျှပ်စစ်ဓာတ်အား ပေးရေးကော်ပိုရေးရှင်း ဥက္ကဋ္ဌ ဦးအောင်ကျော်ဦးနှင့် တာဝန်ရှိသူများက တိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ မြို့နယ်များသို့ လျှပ်စစ်စီးဖြန့်ဖြူးပေးနေမှု အခြေအနေ



များ၊ မိတာခကောက်ခံရရှိမှု၊ ကြေးကျန် ကြေး ဝန်ကြီးက တင်ပြချက်များအပေါ် ကိစ္စရပ်များမရှိစေရန် ဆောင်ရွက်ထားရှိ လိုအပ်သည်များကို ဖြေရှင်းဆောင်ရွက် မှုများနှင့် လုပ်ငန်းကဏ္ဍများအလိုက် ဆောင်ရွက်နေမှုများကို ရှင်းလင်းတင်ပြ ဆန်းကျော်ဦး (ပြန်/ဆက်)

အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာအမျိုးသမီးများနေ့ကို ဂုဏ်ပြုသောအားဖြင့် အလွတ်တန်းဆောင်းပါးပြိုင်ပွဲ ဖိတ်ခေါ်ခြင်း

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၁၃
လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာန၊ လူမှုဝန်ထမ်းဦးစီးဌာနသည် ၂၀၂၄ ခုနှစ် မတ်လ ၈ ရက်နေ့တွင် ကျရောက်မည့် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာအမျိုးသမီးများနေ့ကို ဂုဏ်ပြုသော အားဖြင့် အလွတ်တန်းဆောင်းပါးပြိုင်ပွဲကို “အချိန်အဟုန်ဖြင့် တိုးတက်ရေး အမျိုးသမီးများတွင် မြှုပ်နှံပေး” ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ကျင်းပသွားမည် ဖြစ်ပါသည်။

ပြိုင်ပွဲဝင်ဆောင်းပါးကို အမျိုးသမီးများ၏ အခွင့်အရေးကို ကာကွယ်ခြင်း၊ ကျား၊ မ တန်းတူညီမျှမှုကို မြှင့်တင်ခြင်းနှင့် အမျိုးသမီး များ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့် ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ် များကို ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများနှင့်စပ်လျဉ်းသည့် အကြောင်းအရာများဖြင့် အောက်ဖော်ပြပါစည်းကမ်းချက်များနှင့်အညီ ရေးသားပေးပို့ ယှဉ်ပြိုင် နိုင်ရန် ဖိတ်ခေါ်အပ်ပါသည်။

- (က) ပြိုင်ပွဲသို့ မည်သူမဆိုဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်နိုင်သည်။
- (ခ) ပြိုင်ပွဲဝင်များသည် သတ်မှတ်ထားသော ခေါင်းစဉ်အောက် မှ မိမိကြိုက်နှစ်သက်ရာပုံစံဖြင့် ယှဉ်ပြိုင်ရမည်ဖြစ်သည်။
- (ဂ) ပြိုင်ပွဲဝင်ဆောင်းပါးများကို A4 ဆိုဒ် စာမျက်နှာအနည်းဆုံး ၁၀ မျက်နှာမှ အများဆုံး ၁၅ မျက်နှာအထိ ရေးသား ယှဉ်ပြိုင်ရမည်ဖြစ်သည်။

- (ဃ) ကွန်ပျူတာစာလုံး Myanmar Unicode (Pyidaungsu Font) စာလုံးအရွယ်အစား- ၁၄ (Font Size 14) စာကြောင်းအကွာအဝေး- ၁.၅ (Line Spacing 1.5) စာရွက်ဘောင်ဆိုဒ် ၁ လက်မပတ်လည် (Margins 1" ပတ်လည်) Microsoft Word ဖြင့် ကွန်ပျူတာစာစီစဉ် ရေးသားပေးပို့ရမည် ဖြစ်ပါသည်။
- (င) ပြိုင်ပွဲဝင်များပေးပို့သည့်စာများသည် မိမိကိုယ်တိုင် ဖန်တီးရေးသားထားသည့် စာမူဖြစ်ပြီး ပေးပို့လာသည့် စာမူသည် ဂျာနယ်၊ မဂ္ဂဇင်းများနှင့် မီဒီယာများတွင် ဖော်ပြထားပြီးသည့်စာများ မဖြစ်စေရပါ။
- (စ) ဆုရွေးချယ်ခံရခြင်းမရှိသော ဆောင်းပါးများအားပြန်လည် ပေးပို့မည်မဟုတ်ပါ။
- (ဆ) ပြိုင်ပွဲဝင်ဆောင်းပါးကို ပြိုင်ပွဲကျင်းပသည့် ဌာနအနေဖြင့် အများပြည်သူအကျိုးငှာ ပြပွဲများ၊ စာအုပ်စာစောင်များ၊ website များ၊ လက်ကမ်းစာစောင်များ၊ သင်ခန်းစာပို့ချမှု များနှင့် မီဒီယာမှတ်တမ်းများ၌ အသုံးပြုခြင်းကို ပြိုင်ပွဲဝင် သူမှ သဘောတူခွင့်ပြုရပါမည်။

ပြိုင်ပွဲဝင်ဆောင်းပါးများကို ပညာရှင်များပါဝင်သော ဆောင်းပါး စိစစ်ဆုရွေးချယ်ရေးဘုတ်အဖွဲ့ဖြင့် ပွင့်လင်းမြင်သာမှုရှိစွာ စိစစ် ရွေးချယ်သွားမည်ဖြစ်ပါသည်။ ဆုများကို ပထမဆု၊ ဒုတိယဆု၊ တတိယဆုနှင့် အထူးဆုနှင့်ဆု စုစုပေါင်းငါးဆုကို ချီးမြှင့်မည်ဖြစ်ပြီး ထိုက်တန်သည့် ဆုငွေနှင့် ဆုတံဆိပ်များ ချီးမြှင့်သွားမည်ဖြစ်ပါသည်။ ပြိုင်ပွဲဝင်စာမူနှင့်အတူ ကိုယ်တိုင်ဖန်တီးရေးသားထားကြောင်း ဝန်ခံကတိပြုလျှာ၊ ပြိုင်ပွဲဝင်သူ၏အမည်၊ မှတ်ပုံတင်/နိုင်ငံသားစိစစ် ရေးကတ်ပြားအမှတ်နှင့် ကိုယ်ရေးရာဇဝင်အကျဉ်း၊ ရောင်စုံဓာတ်ပုံ သုံးပုံ၊ ဆက်သွယ်ရန်လိပ်စာအပြည့်အစုံ၊ ဖုန်းနံပါတ်တို့နှင့်အတူ လူကိုယ်တိုင်ဖြစ်စေ၊ စာတိုက်မှဖြစ်စေ၊ အီးမေးလ်ဖြင့်ဖြစ်စေ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်၊ လူမှုဝန်ထမ်းဦးစီးဌာန၊ လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ရုံး အမှတ်-၂၊ နေပြည်တော်၊ (တယ်လီဖုန်းအမှတ်၊ ၀၆၇-၄၀၄၂၅၁၊ ၀၉-၂၀၁၉၃၅၇၊ အီးမေးလ် dswwdd2022@gmail.com ၀၆၇-၄၀၄၂၅၁ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလ ၂၆ ရက်နေ့ ညနေ ၅ နာရီ နောက်ဆုံးထား၍ ဆက်သွယ်ပေးပို့နိုင်ပါသည်။ (အီးမေးလ်ဖြင့် ပေးပို့ပါက Word Document အပြင် PDF ဖတ်၍ ပေးပို့ပါရန်။)

သတ်မှတ်ရက်ကျော်လွန်ခြင်း သို့မဟုတ် သတ်မှတ်စည်းကမ်း ချက်များနှင့် မပြည့်စုံခြင်းစသည့် စာမူများကို ဆုရွေးချယ်ရေးတွင် ထည့်သွင်းစဉ်းစားမည်မဟုတ်ပါ။ ဆုရွေးချယ်ရေးကို ၂၀၂၄ ခုနှစ် မတ်လ ၈ ရက်နေ့တွင် ကျင်းပမည့် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ အမျိုးသမီး များနေ့ အခမ်းအနားတွင် ဆုချီးမြှင့်မည်ဖြစ်ပါသည်။

လူမှုဝန်ထမ်းဦးစီးဌာန

(၇၆)နှစ်မြောက် ချင်းအမျိုးသားနေ့အခမ်းအနား အောင်မြင်စွာကျင်းပနိုင်ရေး လုပ်ငန်းညှိနှိုင်း

ဟားခါး ဇန်နဝါရီ ၁၃
၂၀၂၄ ခုနှစ် (၇၆)နှစ်မြောက် ချင်းအမျိုးသားနေ့အခမ်းအနား အောင်မြင်စွာကျင်းပနိုင်ရေး လုပ်ငန်းညှိနှိုင်း အစည်းအဝေးကို ဟားခါးမြို့ ချင်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ရုံးအစည်းအဝေးခန်းမ၌ ဇန်နဝါရီ ၁၂ ရက်က ကျင်းပရာ ချင်းပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာဝန်ဆွန်းထွန်း တက်ရောက်အမှာစကားပြောကြားသည်။

အစည်းအဝေးတွင် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်က ချင်းအမျိုးသားနေ့ အခမ်းအနားသည် ချင်းပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့တစ်ခုတည်းမဟုတ်ဘဲ ချင်းအမျိုးသား အားလုံး၏ ဂုဏ်သိက္ခာနှင့် သက်ဆိုင်သည့် ပွဲတော် ဖြစ်ကြောင်းနှင့် (၇၆)နှစ်မြောက် ချင်းအမျိုးသားနေ့ အခမ်းအနားကို စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပ နိုင်ရေးအတွက် ကော်မတီအလိုက် ညှိနှိုင်းပေါင်းစပ် ဆောင်ရွက်ပေးရန် လိုအပ်သည့်လုပ်ငန်းများကို တင်ပြပေးစေလိုကြောင်း ပြောကြားသည်။
ယင်းနောက် အနောက်မြောက်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်

မှ ဗိုလ်မှူးချုပ် နိုင်ဝင်းအောင်က လုံခြုံရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များကိုလည်းကောင်း၊ (၇၆)နှစ်မြောက် ချင်းအမျိုးသားနေ့အောင်မြင်စွာကျင်းပနိုင်ရေးဦးစီး ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ပြည်နယ်လုံခြုံရေးနှင့် နယ်စပ်ရေးရာ ဝန်ကြီး ဗိုလ်မှူးကြီး သိန်းထွန်းအောင်က (၇၆)နှစ် မြောက် ချင်းအမျိုးသားနေ့အောင်မြင်စွာ ကျင်းပ နိုင်ရေးအတွက် စီမံဆောင်ရွက်ထားရှိမှု အခြေအနေ များကိုလည်းကောင်း ရှင်းလင်းတင်ပြကြသည်။
ထို့နောက် (၇၆)နှစ်မြောက် ချင်းအမျိုးသားနေ့ အောင်မြင်စွာကျင်းပနိုင်ရေး ဆပ်ကော်မတီအလိုက်



ရှင်းလင်းတင်ပြကြသည်။(အပေါ်ပုံ) တင်ပြကြပြီး ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်က လိုအပ်ချက် ရှင်းလင်းတင်ပြချက်များအပေါ် ပြည်နယ်ဝန်ကြီး များ ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းပေးခဲ့သည်။ များနှင့်တကွဝန်ကြီးချုပ်က အကြံပြုပြည့်စွာက ဆွေးနွေး ခရိုင်း(ပြန်/ဆက်)

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးအတွင်း လာမည့်မိုးရာသီတွင် ကြားသိမ်းနှံကော်ဖီ ဧက ၁၀၀၀ စိုက်ပျိုးနိုင်ရေးဆောင်ရွက်မည်

ပဲခူး ဇန်နဝါရီ ၁၃
ပဲခူးမြို့နယ် ရန်ကုန်-မန္တလေး အမြန်လမ်း(၃၆/၄)ရှိ ကြယ်နီ သုံးလုံးရော်ဘာစက်ရုံ၌ ဇန်နဝါရီ ၁၂ ရက်က ကျင်းပသည့် “Robusta” ကော်ဖီမျိုးစေ့ပေးအပ် ပွဲနှင့် ပျိုးထောင်နည်း၊ စိုက်ပျိုး နည်း ပညာပေးသင်တန်း တွင် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ နှစ်ရှည်ပင်သီးနှံ တောင်သူများ အနေဖြင့် လာမည့်မိုးရာသီတွင် ကြားသိမ်းနှံကော်ဖီကို ဧက ၁၀၀၀ ပြည့်စီစွာ စိုက်ပျိုးနိုင်ရေး သက်ဆိုင်ရာဌာနဆိုင်ရာများနှင့် ပေါင်းစပ် ဆောင်ရွက်သွားရန် တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးမျိုးဆွေဝင်းက မှာကြားခဲ့ ကြောင်း သိရသည်။
ကော်ဖီသီးနှံသည် ကမ္ဘာ့



ဈေးကွက်ရရှိနေသော သီးနှံ ဖြစ်သည့်အပြင် မြန်မာနိုင်ငံမှ ထွက်ရှိသည့်ကော်ဖီသည် ကမ္ဘာ့ ဈေးကွက်ဝင်ဖြစ်၍ ကော်ဖီ စိုက်ပျိုးနိုင်ရေး တွန်းအားပေး ဆောင်ရွက်လျက် ရှိကြောင်း၊ “ရိုဘတ်စတာ- Robusta” မြေခိုမို့ ကော်ဖီမျိုးများလည်း ရှိကြောင်း၊ သစ်တောအစုအဖွဲ့ လုပ်ငန်းရှင်များ၊ နှစ်ရှည်သီးနှံပင် စိုက်ပျိုးသော လုပ်ငန်းရှင်များ အနေဖြင့် မိမိတို့စိုက်ပျိုးသော သစ်တောပင်များမှ ဝင်ငွေရရှိ

သလို ရိုဘတ်စတာ ကော်ဖီကို သီးညှပ် စိုက်ပျိုးခြင်းအားဖြင့် နှစ်သီးပေါ်မူ ဝင်ငွေပိုမိုတိုးတက် ရရှိနိုင်မည်ပြီး ယခုဖြန့်ဖြူးပေး သည့် ကော်ဖီမျိုးသည် တစ်ဧက လျှင် ၂ ဒသမ ၈၄ တန် ထွက်ရှိ နိုင်ကြောင်း တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်က ထပ်လောင်း ပြောကြားသည်။
အဆိုပါ အခမ်းအနားတွင် တိုင်းဒေသကြီး စိုက်ပျိုးရေးဦးစီး ဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးက ရိုဘတ် စတာ မြေခိုမို့ကော်ဖီ စိုက်ပျိုးရာ တွင် ဆောင်ရွက်ရမည့် နည်းလမ်း များ၊ စိုက်ပျိုးရေးစနစ်များနှင့် အကျိုးအမြတ်ရရှိနိုင်သည့် အခြေ အနေများကို အသိပညာပေး ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။
ယင်းနောက် တိုင်းဒေသကြီး တိုင်းဒေသကြီး(ပြန်/ဆက်)

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၌ တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲ ဖြေဆိုရန် လျှောက်ထားသူ ၂၀၀၀၀ နီးပါးရှိ

မန္တလေး ဇန်နဝါရီ ၁၃
၂၀၂၃-၂၀၂၄ ပညာသင်နှစ်အတွက် ၂၀၂၄ ခုနှစ် မတ် ၁၁ ရက်တွင် စတင်ကျင်းပမည့် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲတွင် မန္တလေးတိုင်း ဒေသကြီးအတွင်းမှဖြေဆိုရန် လျှောက်ထားသူ ကျောင်းသား ကျောင်းသူဦးရေ ၁၉၉၄၇ ဦး ရှိကြောင်း တိုင်းဒေသကြီးပညာရေးမှူးချုပ် စီမံကိန်းကြီးကြပ်အကူအညီဌာနမှ ဒုတိယ ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးစိုးမြင့်ချိုက ပြောသည်။
ယခုနှစ် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲသည် KG+12 စနစ်သစ်ပညာရေး၏ ပထမဆုံးသော

တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲဖြစ်ပြီး ဖြေဆိုရန် လျှောက်ထားသူများတွင် ကျောင်းတွင်း ဖြေဆိုသူ ၁၇၂၀၀ နှင့် ပြင်ပမှဖြေဆိုသူ ၂၇၄၇ ဦး စုစုပေါင်း ၁၉၉၄၇ ဦးအတွက် ခရိုင် ၁၁ ခု နှင့် မြို့နယ် ၂၈ ခုတွင် စာစစ်ဌာနပေါင်း ၇၅ ခုထားရှိမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
“ဒီနှစ်မှာ ကျင်းပမယ့်တက္ကသိုလ်ဝင် စာမေးပွဲက KG+12 စနစ်သစ်ပညာရေးရဲ့ ပထမဆုံး တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲဖြစ်တဲ့ အတွက် ဖြေဆိုမယ့်သူနည်းပါတယ်။ မန္တလေး အထွေထွေရောဂါကုဆေးရုံကြီးနဲ့ မန္တလေး

ဗဟိုအကျဉ်းထောင်တို့မှာလည်း စာစစ်ဌာန တွေဖွင့်လှစ်ထားရှိမှာပဲ”ဟု ၎င်းက ပြောသည်။
ယခုနှစ်တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲကို ၂၀၂၄ ခုနှစ် မတ် ၁၁ ရက်မှ ၁၉ ရက်အထိ ကျင်းပ မည်ဖြစ်ပြီး မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးအတွင်း၌ ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ပညာသင်နှစ်တွင် အခြေခံပညာ ကျောင်းပေါင်း ၄၁၉၈ ကျောင်း၊ ကိုယ်ပိုင် ကျောင်းပေါင်း ၂၃၅ ကျောင်းနှင့် ဘုန်းတော် ကြီးသင်ပညာရေးကျောင်း ၃၁၁ ကျောင်း ဖွင့်လှစ်ထားရှိကြောင်း သိရသည်။
မောင်အေးချမ်း

ပြည်တွင်းမှ ထိုင်းနိုင်ငံသို့ ရက်တိုအလည်အပတ်ခရီး သွားရောက်သူများပြား

ရန်ကုန် ဇန်နဝါရီ ၁၃
မြန်မာနိုင်ငံ ပြည်တွင်းမှ ပြည်ပခရီးစဉ်အဖြစ် ထိုင်းနိုင်ငံသို့ ရက်တို အလည်အပတ်ခရီးစဉ် သွားရောက်လည်ပတ်မှု များပြားနေကြောင်း မြန်မာနိုင်ငံခရီးသွားလုပ်ငန်းရှင်များအသင်း ဥက္ကဋ္ဌ ဦးနောင်နောင်ဟန် က ပြောကြားသည်။
ယင်းကဲ့သို့ မြန်မာပြည်မှ ထိုင်းနိုင်ငံကို သွားရောက်လည်ပတ်ကြ သည့် ခရီးစဉ်များအနက် ၃ ရက်၊ ၄ ရက် ခရီးစဉ်အနေဖြင့် ရက်တိုခရီးစဉ် သွားရောက်လည်ပတ်မှုများပြားကြောင်းလည်း ၎င်းက ပြောသည်။
“ပြည်တွင်းခရီးစဉ်အနေနဲ့ အခုလက်ရှိ အလည်အပတ်သွားရောက် မှုများနေတာကတော့ ထိုင်းနိုင်ငံကိုပါ။ ပြီးခဲ့တဲ့လ ပီတီရက်တွေကတည်း ကနေ အခုထိ အသွားများတယ်။ လာမယ့် မတ်လနဲ့ ဧပြီလမှာဆိုရင်လည်း ပြည်ပကို အများဆုံး သွားရောက်လည်ပတ်ကြတဲ့လတွေ ဖြစ်ပါတယ်။ ဖေဖော်ဝါရီလမှာ ဗုဒ္ဓကယာဘုရားဖူး ပိုမိုများပြားလာနိုင်တယ်။ ဒီဇင်ဘာ၊ ဇန်နဝါရီလက နည်းနည်းလေးအေးတော့ ဗုဒ္ဓကယာဘုရားဖူးက သွားတော့သွားကြပေမယ့် ပုံမှန်အားဖြင့် နည်းတယ်။ ဒါပေမယ့် ဖေဖော်ဝါရီလကစပြီး ခရီးသွားဖို့ ရာသီဥတုအခြေအနေအထားလည်း ကောင်းတဲ့အတွက် ဒီလတွေမှာ ခရီးသွားများတယ်။ သင်္ကြန်ရက်တွေ ဆိုရင် ဗုဒ္ဓကယာဘုရားဖူးကလည်း အများဆုံးသွားကြတယ်။ ဒါကြောင့် ဖေဖော်ဝါရီလက ဧပြီလအထိ ဗုဒ္ဓကယာဘုရားဖူးသွားတဲ့ပဲ”ဟု ၎င်းက ပြောသည်။
ထို့အပြင် မတ်လနှင့်ဧပြီလတွင် ဗီယက်နမ်ခရီးစဉ်၊ ဥရောပသို့ ရက်ရှည်ခရီး သွားရောက်လည်ပတ်ကြသည့် ခရီးစဉ်အချို့ရှိကြောင်း လည်း သိရသည်။
MT

မြင်းမူမြို့နယ်ရှိ ကြက်သွန်နီစိုက်ခင်းများဖြစ်ထွန်းလျက်ရှိပြီး ဈေးကောင်းရရန်မျှော်လင့်

မြင်းမူ ဇန်နဝါရီ ၁၃
စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး မြင်းမူမြို့နယ်အတွင်းရှိ ကြက်သွန်နီစိုက်ခင်းများ အောင်မြင်ဖြစ်ထွန်းလျက်ရှိပြီး ဒေသခံတောင်သူများအနေဖြင့် ကြက်သွန်ပေါ်ချိန်တွင် ဈေးကောင်းရရန်မျှော်လင့်နေကြသည်။
ကြက်သွန်စိုက်ပျိုးရာတွင် တစ်ဧကလျှင် ငွေကျပ် ၁၀ သိန်းကျော် ကုန်ကျကာ စိုက်ပျိုးပြီး လေးလအကြာတွင် တူးဖော်ရပြီး တစ်ဧကလျှင် ကြက်သွန်အချိန် ၅၀၀၀ အထိ ထွက်ရှိနိုင်ကြောင်း သိရသည်။ သို့ရာတွင် ကြက်သွန်ဈေးမှာ နှစ်စဉ်တည်ငြိမ်မှုမရှိကြောင်း၊ ပြည်ပဝယ်လက်များ ရှိသည့်နှစ်များတွင် တစ်ပင်သာလျှင် ငွေကျပ် ၂၀၀၀ အထက်အထိ ရရှိကြကြောင်း ထီးဆောင်းကျေးရွာမှ ကြက်သွန်စိုက်တောင်သူထံမှ သိရသည်။
မြင်းမူမြို့နယ်တွင် ထီးဆောင်းကျေးရွာ၊ ခြေယာတော်ကျေးရွာ၊



ကျော့မင်းကျေးရွာ အလွှာကပွကျေးရွာနှင့် ပဲကူကျေးရွာတို့မှာ နှစ်စဉ် ကြက်သွန်နီကို စီးပွားဖြစ်စိုက်ပျိုးကြသည့် ကျေးရွာများဖြစ်သည်။ အောင်စိုးမေ(မြင်းမူ)

မွန်ပြည်နယ်၌ တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲ အောင်ချက်မြှင့်မားရေး ဘာသာရပ်ဆွေးနွေးပွဲ ကျင်းပ

မော်လမြိုင် ဇန်နဝါရီ ၁၃
 မွန်ပြည်နယ် မော်လမြိုင် တက္ကသိုလ် ဘက်စုံခန်းမ၌ ယနေ့နံနက်ပိုင်းက ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ပညာသင်နှစ် Grade-12 (သင်ရိုးသစ်) တက္ကသိုလ်ဝင် စာမေးပွဲအောင်ချက်မြှင့်မားရေး ဘာသာရပ်ဆွေးနွေးပွဲ ကျင်းပ သည်။

အခမ်းအနားတွင် ပြည်နယ် ဝန်ကြီးချုပ် ဦးအောင်ကြည်သိန်း က ၂၀၂၄ ခုနှစ် မော်လမြိုင် ကျင်းပမည့် Grade-12 တက္ကသိုလ်ဝင် စာမေးပွဲအောင်ချက် မြှင့်မားပညာရေး ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ ဘာသာရပ်ဆိုင်ရာ မေးခွန်းပုံစံ များကို ကောင်းမွန်စွာ သိရှိ နားလည်ပြီး တက္ကသိုလ်ဝင်

စာမေးပွဲကို အဆင့်မီစွာ ဖြေဆို နိုင်ကြစေရေးနှင့် တက္ကသိုလ်ဝင် စာမေးပွဲ အောင်ချက်မြှင့်မား လာစေရေးကို ဦးတည်ပြီး ယခုလို ဘာသာရပ်အလိုက် ဆွေးနွေးပွဲ များ ပြုလုပ်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ မွန်ပြည်နယ်သည် ၂၀၁၀-၂၀၁၁ ပညာသင်နှစ်မှ ၂၀၂၂-၂၀၂၃ ပညာ သင်နှစ်အထိ ၁၂ နှစ်တာ ကာလ အတွင်း မြန်မာတစ်နိုင်ငံလုံး အတိုင်းအတာအနေဖြင့် ပစ္စမ တစ်ကြိမ်၊ တတိယနှစ်ကြိမ်၊ ဒုတိယတစ်ကြိမ်နှင့် ပထမ ရှစ်ကြိမ် ရရှိခဲ့သည့်အတွက် တက္ကသိုလ်ဝင် အောင်ချက် မြှင့်မားခဲ့သော ပြည်နယ်တစ်ခု လည်းဖြစ်ကြောင်း၊ ဆွေးနွေးပွဲမှ ရရှိသော အတွေ့အကြုံကောင်း၊ အသိပညာများ၊ သင်ကြား

သင်ယူမှုနည်းစနစ်များ၊ စစ်ဆေး တိုင်းတာခြင်း လုပ်ငန်းများကို မှန်ကန်စွာ လက်တွေ့ ပြန်လည် အသုံးပြုနိုင်ပြီး တက္ကသိုလ်ဝင် တန်း အောင်ချက်မြှင့်မားရေး ကို အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြင့် လူ့ဘောင် အဖွဲ့အစည်းအား ကောင်းမွန်စွာ အကျိုးပြုနိုင်မည့် ဗလင်းတန်နှင့် ပြည့်စုံသော သားကောင်း၊ သမီးမွန်များ ပေါ်ထွန်းလာစေရန် ပြုစုပျိုးထောင် သွားကြစေလို ကြောင်း ပြောကြားမည်။

ထို့နောက် မော်လမြိုင် တက္ကသိုလ် ပါမောက္ခချုပ် ဒေါက်တာ ချစ်စိန်နှင့် မွန်ပြည်နယ် ပညာရေးမှူး ဒေါ်နန္ဒာစိန်လီလှိုင်တို့က Grade-12 (သင်ရိုးသစ်) တက္ကသိုလ်ဝင်



စာမေးပွဲအောင်ချက်မြှင့်မားရေး ဆိုင်ရာများအား ရှင်းလင်းတင်ပြ ကြသည်။

ယင်းနောက် ဘာသာရပ် ဆွေးနွေးပွဲများအတွက် ကိုယ်ပိုင် ကျောင်းများမှ အလှူငွေများ ပေးအပ်ရာ ပြည်နယ်ပညာရေး

မှူးက လက်ခံယူပြီး ဂုဏ်ပြု မှတ်တမ်းလွှာ ပေးအပ်သည်။ အဆိုပါ ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ပညာသင်နှစ် Grade-12 (သင်ရိုးသစ်) တက္ကသိုလ် ဝင်စာမေးပွဲ အောင်ချက်မြှင့်မား ရေး ဘာသာရပ်ဆွေးနွေးပွဲကို မော်လမြိုင် တက္ကသိုလ်မှ

ပါမောက္ခဌာနမှူးများ၊ ကထိက များ၊ ဆရာ ဆရာမ ၃၅ ဦးက မွန်ပြည်နယ်အတွင်းရှိ Grade-12 (သင်ရိုးသစ်) သင် ဆရာ ဆရာမ ၁၃၇၁ ဦးအား နှစ်ရက်ကြာ ဆွေးနွေးပွဲကြိုတင်ပြုစုကြောင်း သိရသည်။ စည်သူ(ပြန်/ဆက်)

ထားဝယ်မြို့၌ ကလေးအလုပ်သမားပပျောက်ရေး အထောက်အကူပြု အခြေခံကွန်ပျူတာ သင်တန်းဖွင့်

ထားဝယ် ဇန်နဝါရီ ၁၃
 တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး အစိုးရ အဖွဲ့၏ပံ့ပိုးကူညီမှုဖြင့် ကလေး အလုပ်သမား ပပျောက်ရေး ဆိုင်ရာ အလုပ်အကိုင် အခွင့် အလမ်းများ ဖန်တီးပေးရေး လုပ်ငန်းကော်မတီက ကျင်းပ သည့် အခြေခံကွန်ပျူတာ သင်တန်းဖွင့်ပွဲ အခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းက ထားဝယ်မြို့ အစိုးရနည်းပညာအထက်တန်း ကျောင်းခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

အခမ်းအနားတွင် တိုင်းဒေသ ကြီး လူမှုရေးရာဝန်ကြီး ဦးသန့်ဇင် က မိသားစုများအတွက် ပိုမို ကောင်းမွန်သော အသက်မွေးဝမ်း ကျောင်း အလုပ်အကိုင် အခွင့် အလမ်းများ ရရှိနိုင်စေရန်၊ မိသားစုဝင်ငွေ တိုးတက်စေရန်၊ ရေရှည်တည်မြဲစေမည့် အလုပ် အကိုင် အခွင့်အလမ်းများ ရရှိစေ ရန်နှင့် အန္တရာယ်ရှိသော အလုပ် အကိုင်များမှ ကလေးအလုပ် သမားများ ပပျောက်စေရန်စသည့်



ရည်ရွယ်ချက်များဖြင့် သင်တန်း ဖွင့်လှစ်ရခြင်း ဖြစ်ကြောင်း၊ ထို့အတူ မြန်မာနိုင်ငံ ကလေး အလုပ်သမားပပျောက်ရေးဆိုင်ရာ အမျိုးသားအဆင့် လုပ်ငန်း စီမံချက် (၂၀၁၉-၂၀၂၃)ကို အကောင်အထည် ဖော်နိုင်ရေး အတွက် တိုင်းဒေသကြီးအဆင့် ကလေးအလုပ်သမား ပပျောက် ရေးဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းကော်မတီ(၈) ရပ်ကို သက်ဆိုင်ရာဌာနများမှ

အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက် လျက်ရှိကြောင်း ပြောကြား သည်။

ထို့နောက်လုပ်ငန်းကော်မတီ အတွင်းရေးမှူး၊ အလုပ်သမား ညွှန်ကြားရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြား ရေးမှူး ဒေါ်စုစုလှိုင်က အလုပ် အကိုင် အခွင့်အလမ်းများ ဖန်တီး ပေးရေး လုပ်ငန်းကော်မတီ ဆောင်ရွက်ချက်များနှင့်ပတ်သက်၍ လည်းကောင်း အစိုးရနည်းပညာ

အထက်တန်းကျောင်းကျောင်းအုပ် ကြီး ဦးဟိန်းထက်အောင်က အခြေခံကွန်ပျူတာသင်တန်းနှင့် ပတ်သက်၍ လည်းကောင်း ရှင်းလင်းတင်ပြကြသည်။

သင်တန်းကို ဇန်နဝါရီ ၁၂ ရက်မှ ဖေဖော်ဝါရီ ၁၅ ရက်အထိ သင်ကြားပို့ချပေးမည် ဖြစ်ပြီး သင်တန်းသား ၂၀ တက်ရောက် လျက်ရှိသည်။

ငွေဇင်ယော်(ထားဝယ်)

မချမ်းဘောမြို့၌ ပညာရေးစုံညီပွဲတော်နှင့် ဘက်စုံပညာရည်ချွန်ဆုပေးပွဲကျင်းပ

မချမ်းဘော ဇန်နဝါရီ ၁၃
 ကချင်ပြည်နယ် ပုတောက်ခရိုင် မချမ်းဘောမြို့၌ ပညာရေးစုံညီပွဲတော် နှင့် ဘက်စုံပညာရည်ချွန် ဆုပေးပွဲအခမ်းအနားကို ဇန်နဝါရီ ၁၂ ရက်က အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်းခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

အခမ်းအနားတွင် ကျောင်းအုပ်ဆရာကြီး ဦးနန္ဒာမုန်ခင်က ကြိုဆို နှုတ်ခွန်းဆက်စကားနှင့်စုံညီပွဲတော်ကျင်းပရခြင်း ရည်ရွယ်ချက်များကို ပြောကြားပြီး ဒုတိယမြို့နယ်ပညာရေးမှူး ဦးဇော်ထွန်းခေါင်က အမှာစကားပြောကြားသည်။ ဆက်လက်၍ ကာယ၊ ဉာဏ ဘက်စုံပညာ ရည်ချွန်ဆုရ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအား မြို့နယ်ဌာနဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများက ဂုဏ်ပြုဆုများ ပေးအပ်ချီးမြှင့်ခဲ့ကြပြီး ကျောင်းသား ကျောင်းသူများက တေးသရုပ်ဖော်အကအလှများ တင်ဆက်ခဲ့ကြ ကြောင်း သိရသည်။

ယောရွှေနိုင်(မချမ်းဘော)



အလူးဈေးကျနေပြီး လာမည့်သုံးလအတွင်း ဆက်လက်ကျဆင်းနိုင်

ရန်ကုန် ဇန်နဝါရီ ၁၃
 အလူးဈေးနှုန်းမှာ ပြီးခဲ့သည့် ၂၀၂၃ ခုနှစ်နှောင်းပိုင်းခန့်မှစကာ ယခုနှစ် ဇန်နဝါရီလအထိ ကျဆင်းနေပြီး လာမည့်သုံးလအတွင်း အလူး ဈေးကွက် ဆက်လက်ကျဆင်းနေမည်ဟု ခန့်မှန်းထားကြောင်း အလူးဈေးဝယ်ရေးအသိုင်းအဝိုင်းမှ သိရသည်။

“ဒီကာလကတော့ ထုံးစံအတိုင်း အလူးဈေးကွက်ကကျနေတယ်။ နောက်ထပ် နှစ်လ သုံးလအတွင်းလည်း အလူးဈေးထပ်ကျမယ်လို့ ခန့်မှန်းတယ်။ ပြီးခဲ့တဲ့ မိုးတွင်းတုန်းကဆိုရင် ကျပ် ၂၅၀၀၊ ၂၆၀၀ အထိ ရှိတယ်။ အခု ၁၉၀၀၊ အရင်တုန်းကထက် ဈေးကျသွားတယ်” ဟု မိုးမောက်မြို့နယ်မှ အလူးဈေးဝယ်ရေးပွဲရှိ ပိုင်ရှင်တစ်ဦးက ပြောသည်။

ပြီးခဲ့သည့် ၂၀၂၃ ခုနှစ်မိုးတွင်းကာလက အလူးလက်ကား တစ်ပိဿာဈေးနှုန်းမှာ ကျပ်၂၅၀၀ အထိ မြင့်တက်ခဲ့ပြီး မိုးတွင်းကာလ ပြီးဆုံးသည့် စက်တင်ဘာလမှစတင်၍ ယခုအချိန်အထိ အလူး တစ်ပိဿာလျှင် ကျပ် ၁၉၀၀ ခန့်သာရှိကြောင်း သိရသည်။

ထို့ပြင် အလူးအမျိုးမျိုးစုံကိုပူးပေါင်း၍ ရှမ်းပြည်နယ်နှင့် ကချင် ပြည်နယ်တို့တွင် လက်ရှိကုန်စိမ်းပေါသည့် ကာလဖြစ်သောကြောင့် အားလူဈေးကွက်ကျဆင်းနေခြင်းဖြစ်ကြောင်း အလူးဈေးဝယ်ရေး အသိုင်းအဝိုင်းမှ သိရသည်။

သစ်တော်

မင်းဘူး(စကု)မြို့နယ်၌ ဧရာဝတီမြစ်ကမ်းပြိုကာကွယ်ရေး ရေကာသုံးခုတည်ဆောက်

မင်းဘူး ဇန်နဝါရီ ၁၃
 မကွေးတိုင်းဒေသကြီး မင်းဘူး(စကု)မြို့နယ် ထုံးမကြီးကျေးရွာ၌ နှစ်စဉ် ဧရာဝတီမြစ်ရေတိုက်စားမှုကြောင့် ကမ်းပြိုကျမှုများ ဖြစ်ပွား လျက်ရှိသဖြင့် ကမ်းပြိုကာကွယ်ရေး ရေကာသုံးခု အကောင် အထည်ဖော်တည်ဆောက်လျက်ရှိရာ ယခုအခါ ၉၀ ရာခိုင်နှုန်းကျော် ဆောင်ရွက်ပြီးစီးသွားပြီဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါ ကမ်းပြိုကာကွယ်ရေးလုပ်ငန်းများ အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် အမျိုးသားဘာသာအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှု ရန်ပုံငွေကျပ် ၁၀၅၅ ဒသမ ၅ သန်းဖြင့် ကမ်းပြိုကာကွယ်ရေး လုပ်ငန်းများကို အပိုင်းသုံးပိုင်းခွဲ၍ စနစ်တကျ စီမံပြုလုပ်ဆောင်ရွက် ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ယင်းကမ်းပြိုကာကွယ်ရေး ရေကာ တည်ဆောက်ခြင်းလုပ်ငန်းကို ၂၀၂၃ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာ ၁၇ ရက်တွင် လုပ်ငန်းစတင်ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး ယနေ့တွင် ၉၆ ရာခိုင်နှုန်းခန့် ဆောင်ရွက်ပြီးစီးနေပြီဖြစ်ကာ ယင်းလုပ်ငန်းများကို ၂၀၂၄ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီလကုန်တွင် အပြီးတည်ဆောက်မည်ဖြစ်ကြောင်း တိုင်းဒေသကြီးရေအရင်းအမြစ်နှင့် မြစ်ချောင်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် ရေးဦးစီးဌာနမှ တာဝန်ခံ အငယ်တန်းအင်ဂျင်နီယာ(၁) ဦးသန့်ညိုအောင်

က ပြောသည်။

ယခု ကမ်းပြိုကာကွယ်ရေးလုပ်ငန်းများပြီးစီးပါက မင်းဘူး(စကု) မြို့နယ် ထုံးမကြီးကျေးရွာအပါအဝင် ဧရာဝတီမြစ်ရေတိုက်စားမှုကြောင့် နှစ်စဉ် ကြုံတွေ့ရသည့် ကမ်းပြိုကျမှုအန္တရာယ်ကင်းဝေးစေမည် အပြင် မြစ်အတွင်း သဲသောင်ဖြစ်ထွန်းမှုများကိုလည်း လျော့နည်း သက်သာစေမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

လှိုင်ဝင်းလေး(ပွင့်ဖြူမြေ)



❖ လုပ်ငန်းများအောင်မြင်စေရေး ဆောင်ရွက်ရာတွင် လူမှန် နေရာမှန် တာဝန်ပေးအပ်နိုင်ရန်လည်းလို ...

❖ လုပ်ငန်းများ စဉ်ဆက်မပြတ် အောင်မြင်အောင် ဆောင်ရွက်နိုင်ရေး ပညာတတ်လူသားအရင်းအမြစ်များကို စဉ်ဆက်မပြတ် မွေးထုတ်ပေးနေရန်လို...

(နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်၏ ၂၀၂၃ ခုနှစ်၊ ဩဂုတ်လ ၃၀ ရက်နေ့တွင် ပြုလုပ်သော ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့အစည်းအဝေး အမှတ်စဉ် (၄/၂၀၂၃) တွင် အမှာစကားပြောကြားမှုမှ ကောက်နုတ်ချက်)

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဦးတည်ချက် (၉) ရပ်

- ၁။ နိုင်ငံရေး
 - (က) စစ်မှန်၍ စည်းကမ်းပြည့်ဝသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ စနစ်ခိုင်မာစေရေးနှင့် ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကို အခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုကို တည်ဆောက်နိုင်ရေး။
 - (ခ) တစ်နိုင်ငံလုံး ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးအတွက် တစ်နိုင်ငံလုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ် (NCA) ပါအတိုင်း အလေးထားလုပ်ဆောင်ရေး။
 - (ဂ) ပြည်သူ့လူထု၏ လူမှုစီးပွားဘဝ လုံခြုံရေးအတွက် ပြည်ထောင်စုတစ်ဝန်းလုံး တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး အပြည့်အဝရရှိစေရန် အလေးထားလုပ်ဆောင်ရေး။
- ၂။ စီးပွားရေး
 - (က) တိုင်းပြည်သာယာဝပြောရေးနှင့် စားရေရိက္ခာဖူလုံရေးတို့အတွက် တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံးနှင့် အကျိုးဝင်သော စိုက်ပျိုးရေးနှင့် မွေးမြူရေးကို ခေတ်မီနည်းစနစ်များဖြင့် တိုးတက်အောင်ဆောင်ရွက်ပြီး အခြားစီးပွားရေးကဏ္ဍများကိုလည်း ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် တည်ဆောက်ရေး။
 - (ခ) တိုးတက်ကောင်းမွန်လာသည့် စီးပွားရေးမောင်းနှင်အားကို မဏ္ဍိုင်ပြု၍ MSME စက်မှုလုပ်ငန်းများကို အားပေးဆောင်ရွက်ကာ ပို့ကုန်ကဏ္ဍမြှင့်တင်ရေး။
 - (ဂ) ပြည်တွင်းစားသုံးဆီ ဖူလုံရေးအတွက် ဆီထွက်သီးနှံစိုက်ပျိုးမှုကို အားပေးမြှင့်တင်ပြီး ပန်းတိုင်ရည်မှန်းချက်အတိုင်း ထွက်ရှိအောင် ဆောင်ရွက်၍ နိုင်ငံအတွင်း ဖူလုံမှုမှသည် ပြည်ပသို့တင်ပို့နိုင်သည်အထိ ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ရေး။
- ၃။ လူမှုရေး
 - (က) တစ်နိုင်ငံလုံး အသိပညာ၊ အတတ်ပညာ မြှင့်မားတိုးတက်စေရေး၊ ကုန်ထုတ်လုပ်မှု အထောက်အကူပြု ပညာရှင်များ ထွန်းကားလာစေရေးအတွက် လူတိုင်းလက်လှမ်းမီသည့် ဘက်စုံပညာရေးစနစ်ကို အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရေး။
 - (ခ) တစ်မျိုးသားလုံး သက်ရှည်ကျန်းမာကြံ့ခိုင်ရေးအတွက် ပြည်သူ့အားလုံး အကျိုးဝင်မည့် ကျန်းမာရေးကဏ္ဍနှင့် အားကစားကဏ္ဍ မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ရေး။
 - (ဂ) နိုင်ငံ၏ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များ၌ လူငယ်များ အနေဖြင့် အဓိကစွမ်းအားစုအဖြစ် ပါဝင်နိုင်ရေး ဗလငါးတန်နှင့် ပြည့်စုံသောလူငယ်များဖြစ်စေရန် လူငယ်ကဏ္ဍကို မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ရေး။

မြန်မာ့လက်ရွေးစင် တောင်ပံကစားသမား ဆွမ်လမန်ကို ထိုင်းကလပ် ပတ္တယားယူနိုက်တက်အသင်း ခေါ်ယူ

ရန်ကုန် ဇန်နဝါရီ ၁၃
ထိုင်းလိဂ်-၂ ကလပ် ပတ္တယားယူနိုက်တက်အသင်းသည် မြန်မာ့လက်ရွေးစင် တောင်ပံကစားသမား ဆွမ်လမန်ကို ခေါ်ယူလိုက်ပြီဖြစ်ပြီး ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ရာသီဝက်တွင် ပါဝင်ကစားမည်ဖြစ်သည်။
ဆွမ်လမန်သည် ပြီးခဲ့သည့် ယူနိုက်တက်အသင်းသို့ ပြောင်းရွှေ့ရက်ပိုင်းက ပတ္တယားယူနိုက်တက်အသင်းနှင့် စာချုပ်ချုပ်ဆိုခဲ့ပြီး ချစ်ခြင်းဖြစ်သည်။ ဆွမ်လမန်သည် ၂၀၂၀ ပြည့်ရာသီဝက်စာချုပ် ချုပ်ဆိုခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ဆွမ်လမန်သည် ၂၀၂၃ ခုနှစ်တွင် မြန်မာကလပ်ဖြစ်သည့် ဒဂုံစတား ယူနိုက်တက်အသင်းတွင် ကစားပြီးနောက် ပြည်ပကလပ်သို့ ပြန်လည်ပြောင်းရွှေ့ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ဆွမ်လမန်သည် ခြောက်သင်းမြောက် ပြည်ပကလပ်အသင်းအဖြစ် ပတ္တယား



ညစ်ညမ်းသော တေးသီချင်းဖီဒီယိုများ ရိုက်ကူးထုတ်လွှင့်မှုများနှင့်ပတ်သက်၍ သတိပေးစာပြန်လှဲခြင်း

ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာနသည် ရုပ်ရှင်နှင့်ဖီဒီယိုဇာတ်ကားများ ရိုက်ကူးထုတ်လွှင့်ပြသရေးနှင့် ပတ်သက်၍ ၁၉၉၆ ခုနှစ် ရုပ်ရှင်ဥပဒေနှင့် ၁၉၉၆ ခုနှစ် ရုပ်မြင်သံကြားနှင့်ဖီဒီယိုဥပဒေများနှင့်အညီ ကြီးကြပ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။
ယခုအခါ အချို့သော တေးသီချင်းဖီဒီယိုရိုက်ကူးထုတ်လွှင့်သူများသည် ထင်ပေါ်ကျော်ကြားမှု ရရှိစေရန်အတွက် မြန်မာ့ယဉ်ကျေးမှုနှင့် ဖီလာဆန်ကျင့်ပြီး မောင်နှမသားချင်း၊ မိသားစုဝင်ချင်း အတူကြည့်ရှုရန်ပင် မသင့်လျော်သော၊ ဟီဒါဩတ္တပ္ပတရားကင်းမဲ့သော တေးသီချင်းဖီဒီယိုများကို လူမှုကွန်ရက်စာမျက်နှာများတွင် ရိုက်ကူးထုတ်လွှင့်နေကြသည်ကို တွေ့ရှိရပါသည်။
သို့ဖြစ်ပါ၍ လူမှုကွန်ရက်စာမျက်နှာများအပါအဝင် မြန်မာ့ယဉ်ကျေးမှုကို ဆန့်ကျင်သော၊ ညစ်ညမ်းသော အပြောအဆို၊ အပြုအမူများပါဝင်သည့် ရိုက်ကူးထုတ်လွှင့်ဖော်ပြမှုများနှင့်ပတ်သက်၍ ထုတ်လုပ်သူ၊ စီစဉ်ရိုက်ကူးသူ၊ သရုပ်ဆောင်သူများအား တည်ဆဲဥပဒေများနှင့်အညီ အရေးယူ ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း သတိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။
သက်ဆိုင်ရာအလိုက် ဖွဲ့စည်းထားသော အစည်းအရုံးများကလည်း လိုအပ်သလို ထိန်းကျောင်းတည်မတ်ပေးနိုင်ရန် အသိပေးအပ်ပါသည်။
ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန (၁၃-၁-၂၀၂၄)

ယနေ့ သတင်းအညွှန်း

ဘုရားစေတီပုထိုးများနှင့် ဘာသာရေးဆိုင်ရာ အဆောက်အအုံများကို ဖျက်ဆီးမှုအပေါ် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အသီးသီးတို့တွင် ကန့်ကွက်ရှုတ်ချပွဲများပြုလုပ်

ပြည်တွင်းသတင်း ၈၁



ဂါဗပဋိပက္ခဖြစ်ပွားသည့်အချိန်မှစကာ ဟစ်ဘ်ဘိုလာ အဖွဲ့က အစွဲရေကို စစ်ဆင်ရေး ၇၀၀ နီးပါးလုပ်ဆောင်

နိုင်ငံတကာသတင်း ၈၁

ချောင်းသာကမ်းခြေ ပင်လယ်ပြင်ပေါ်မှာ ပါရာဆေးလ်လင်း လေထီးစီးကြမယ်



ရွှေနိုင်ငံ မြင်ကွင်းကျယ် ၈၁

မော်ရစ်၏ နောက်ကျချေပုဂ္ဂိုလ် လူတန်ကို ဘန်လေ သရေကျ

ပရီမီယာလိဂ်ပွဲစဉ် (၂၁) မှ ဇန်နဝါရီ ၁၃ ရက် နံနက် ၂ နာရီ ၁၅ မိနစ်က ယှဉ်ပြိုင်ကစားခဲ့သည့် ဘန်လေနှင့် လူတန်အသင်းပွဲစဉ်တွင် ဘန်လေအသင်းက မိနစ် ၉၀ အထိ တစ်ဂိုး-ဂိုးမရှိဖြင့် ဦးဆောင်ထားနိုင်ခဲ့သော်လည်း နာကျင်အချိန်ပိုတွင် ချေပုဂ္ဂိုလ်ပြန်လည်ခွင့်ပြုပေးခဲ့ရသည့်အတွက် တစ်ဖက်တစ်ဂိုးစီဖြင့် ပွဲပြီးဆုံးခဲ့သည်။

စာမျက်နှာ ၂၄ ကော်လံ ၁

